
Kira-kira sejam sebelum Magh-
rib semalam, sosok Timbalan Pre-
siden PKR, Datuk Seri Mohamed
Azmin Ali kelihatan di bangunan
Parlimen sambil diiringi ‘pasu-
kannya’ daripada kalangan Ahli
Majlis PimpinanPusat (MPP) par-
ti berkenaan.
MenteriHal Ehwal Ekonomi itu

bersamabeberapapemimpinPKR
lain seperti Zuraida Kamaruddin,
R Sivarasa, Tian Chua, DatukMo-
hd Rashid Hasnon dan Amirudin
Shari, pantas dihampirimedia ke-
rana pada waktu berkenaan juga,
Presiden PKR, Datuk Seri Anwar
Ibrahim turut ada di lokasi sa-
ma.
Tumpuan media terarah kepa-

danya kerana kira-kira sebulan
lalu, jemputan untuk beliau me-
rasmikan Kongres Angkatan Mu-
da Keadilan (AMK) PKR di Me-
laka dibatalkan, membelakang-
kan tradisi diamalkan parti itu
sejak bertahun lalu.
Jangkaanmedia tidak salah ke-

rana ketika ditanya mengenai ke-
hadirannya, Mohamed Azmin
memaklumkan beliau mahu ber-
jumpa dan berbincang dengan
Anwar, termasuk bagi menyata-
kan komitmen menghadiri Kong-
res Nasional PKR ke-14 di Negeri
Bersejarah yang bermula malam
ini.
“Saya akan berikan kenyataan

rasmi setelah saya dan rakan-ra-
kan yang dipilih dalam kongres
(MPP) bertemu dengan Presiden,"
katanya ringkas sebelum berlalu
pergi.
Kira-kira dua jam kemudian,

Pengarah Komunikasi PKR, Fah-
mi Fadzil bertemu wakil media
dan memaklumkan bahawa me-
syuarat MPP parti itu yang di-
pengerusikan Anwar dan turut
dihadiri Mohamed Azmin, men-
capai kata sepakat bahawa Tim-
balan Presiden parti akan meras-
mikan Kongres AMK dan Wanita
PKR, malam ini.
Keputusan itu sekali gus me-

nyaksikan PKR kekal dengan tra-
disinya, iaitu Timbalan Presiden
merasmikan persidangan ke-
dua-dua sayap parti berusia 20
tahun terbabit pada Kongres Na-
sionalnya.
Kata Fahmi lagi, mesyuarat sa-

ma juga memutuskan majlis pe-

nutup kongres kedua-dua
sayap akan disempurnakan
oleh Timbalan Perdana
Menteri merangkap Penge-
rusi Majlis Penasihat PKR,
Datuk Seri Dr Wan Azizah
Wan Ismail.
Perkembangan berkena-

an sekali gus menyaksikan
kontroversi pembatalan
jemputan kepada Mohamed
Azmin bagi merasmikan
Kongres AMK seperti di-
umumkan ketua sayap ber-
kenaan, Akmal Nasrullah
Mohd Nasir pada 13 Novem-
ber lalu, sudah bernoktah.
Ia juga menamatkan ‘pe-

rang mulut’ di antara Ak-
mal Nasrullah dengan Tim-
balannya, Muhammad Hil-
man Idham yang bertegas mahu
Mohamed Azmin merasmikan
kongres sayap berkenaan, bukan-
nya oleh Dr Wan Azizah.
Bantahan Muhammad Hilman

turut mendapat sokongan seba-
hagian besar atau 20 daripada 25
anggota kepemimpinan pusat sa-
yap PKR itu yang menang pada
pemilihan lalu.
Untuk rekod, kepemimpinan

pusat AMK mengandungi 43 ang-
gota dengan 25 daripada mereka
dipilihmenerusi pengundian,ma-

nakala 18 lagi mengisi jawatan
lantikan.
Rentetan kontroversi yang ter-

cetus, tersebar khabar bahawa
kumpulan dikaitkan dengan Mo-
hamed Azmin merancang satu
himpunan berasingan di sebuah
hotel di ibunegarapadaSabtudan
Ahad ini, tarikh sama Kongres
Nasional PKR berlangsung di Me-
laka, namun kini tidak diketahui
bagaimana statusnya.
Berikutan perkembangan ter-

baru semalam, Akmal Nasrullah

ketika ditemui media, me-
maklumkan Mohamed Az-
min dan ‘pasukannya’ me-
nyatakan komitmen untuk
menghadiri kongres parti
di Melaka.
Muhammad Hilman da-

lam reaksinya pula menya-
takan penghargaan kepada
usaha kepemimpinan parti
menyelesaikan kemelut
terbabit, sekali gus me-
ngembalikan tradisi serta
konvensyen parti yang me-
nyaksikan Timbalan Pre-
sidenmeramsikan kongres
AMK dan Wanita.
Perkembangan itu juga

menunjukkan kepemimpi-
nan PKR bersetuju dengan
desakan 21 Ahli AMK yang

membantah keputusan membela-
kangi tradisi dibuat Akmal Nas-
rullah.
Difahamkan, selain akur Mo-

hamed Azmin merasmikan kong-
res dua sayap berkenaan, Anwar
turut bersetuju supaya daripada
20 pembahas pada kongres na-
sional PKR, 10 adalah dari kem
timbalannya itu.

Pertemuan Azmin, Anwar
henti kemelut dalaman parti

Penulis adalah Pengarang Berita
Kanan BH
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Politik pecah belah ‘barah’ PKR
Saya menerima jemputan meng-
hadiri Kongres Nasional PKR
Ke-14 di Pusat Dagangan Anta-
rabangsa Melaka (MITC), hujung
minggu ini. Melihat perkemba-
ngan parti akhir-akhir ini, hati
saya tawar untuk menghadirinya.
Bagi yang tidak mengetahui-

nya, sukar untuk memahami tin-
dakan saya. Seperti kata pantun
Melayu:
Akar nibung meresap,
Akar keranji dalam perahu,
Terbakar kampung nampak asap,
Terbakar hati siapa yang tahu.
Saya rakan sekelas Datuk Seri

Anwar Ibrahim di Kolej Melayu
Kuala Kangsar (MCKK). Apabila
Anwar disingkirkanpada 1998, sa-
ya sekeluargamenyertai reforma-
si dan sama-sama menubuhkan
Parti Keadilan Nasional.
Mereka yang membentuk Parti

Keadilan Nasional dan kemudian
menjadi PKR dengan bergabung
dengan Parti Rakyat Malaysia, ta-
hu bagaimana susah dan peritnya
menubuhkan dan membangun
parti itu.
Saya tahu ramai berkorban ke-

wangan untukmenjalankan prog-
ram parti seperti ceramah, semi-
nar, latihan, kempen pilihan raya
dan lain-lain.
Ramai menjangkakan Keadilan

akan berkubur selepas kalah te-
ruk seperti berkuburnya Sema-
ngat 46.
Ramai lari meninggalkan per-

juangan termasuklah Setiausaha
Agung PKR kini, Datuk Seri Sai-
fuddinNasution, yangmelafazkan
kepada Anwar di Munich bahawa
PKR tidak ada masa depan, se-
belum beliau menyertai PAS dan
menetap di Kelantan.
Namun masih ramai kekal se-

tia, berjuangmenghidupkan kem-
bali cabang dan ranting. Mereka
menggembleng kekuatan rakyat
sehingga membolehkan kejayaan
dicapai pada 2008, 2013 dan se-
terusnya ke Putrajaya pada 2018.
Selepas sekian lama dicemuh

sebagai the weakest link dalam
gabungan Barisan Alternatif, Pa-
katan Rakyat, PKR muncul parti
terkuat dalam Pakatan Harapan
(PH) yang menawan Putrajaya.
Ini dicapai kerana Anwariyyun

yang mendirikan Keadilan ber-
hempas pulas membesarkannya
daripada sebuah parti yang se-
kadar membicarakan kezaliman
terhadap Anwar, kepada sebuah
parti mempunyai tapak luas da-
lam kalangan rakyat dan mem-
perjuangkan dasar berpaksikan
kepentingan rakyat.
Namun di Putrajaya, PKR asyik

membicarakan hanya satu isu, bi-
lakahTunDrMahathirMohamad
akan berundur danmenyerahkan
kuasa kepada Anwar sebagai Per-
dana Menteri.
Akhir-akhir ini Anwar lebih me-

nampilkan sifat divisive politician.
Yangmenjadimangsamerekayang
setia dalam perjuangan parti.
Apa dilakukan hanyalah tam-

bahmemecahbelahkanperpadu-
an anggota parti khususnya me-

minggir dan mencantas tokoh
yang lama berjasa kepada beliau
dan parti. Apa yang berlaku
pada Ahli Majlis Pimpinan Pu-
sat (MPP), Zakaria Hamid, ha-
nyalah secebis daripada yang
Anwar lakukan kepada ramai
pejuang kanan dan rakan karib
beliau yang bersama daripada
awal reformasi.
Bekas Presiden Angkatan Belia

Islam Malaysia (ABIM), Dr Mu-
hammadNurManuty, tokoh dalam
gerakan Islam, akhirnya diganti-
kan dengan seorang pemuda ba-
haru.DatukIdrisJusi,antaratokoh
gerakan mahasiswa awal 70-an, be-
kas Ahli Parlimen PKR yangmem-
bina tapak parti di Batu Pahat,
ditendang begitu sahaja daripada
kerusi Parlimen Batu Pahat.
Siapa tidak kenal PakMus (Mus-

tafa Kamal Mohd Yusoff), bekas Se-
nator Dewan Negara dari Pulau
Pinang yang berhempas pulas
mempertahankan Permatang Pauh
sejak mula Anwar dipenjarakan.
Veteran PKR Sarawak, Haji Baha-
ruddin, tokoh lama yang bekerja
kuat membangun PKR di Sarawak,
yang diherdik dan ditengking ke-
ranamengkritikisuPemilihanPKR
di Julau.
Bayangkan, Anwar memilih

mempertahankan tauke dan
anaknya yang suatu ketika da-
hulu sudah pun meninggalkan-
nya sejak 1998.
Siapa orang kanan Anwar yang

bersamanya kini? Datuk Seri Az-
min Ali, Khalid Jaafar, Mansor
Othman, IbrahimYaakob, Zuraida
Kamaruddin, dan ramai lagi, se-
muanya berpatah arang dan
mengkritik beliau secara terbuka.
Saya melihat dari dekat bagaima-
na usaha Anwar menyekat setiap
kemaraan Azmin dalam politik.
Bahkan, saya sedar lama dahulu
bahawa Anwar bertekad membu-
nuh karier politik Azmin.
Ketika ramai menceritakan ke-

lemahan Dr Syed Husin Ali se-
bagai Timbalan Presiden dan
Anwarmendengarura-uraAzmin
akan mencabar Syed Husin,
Anwar mengirim Khalid Jaafar
untuk memujuk Azmin supaya ti-
dak mencabar kedudukan Tim-
balan Presiden yang lemah itu.
Apabila SyedHusin bersara dan

kedudukan timbalan presiden ko-
song, Anwar menyusun gerakan
menggagalkanAzmin denganme-
letakkan Zaid Ibrahim sebagai
pencabar.
Dalam pemilihan parti 2014,

Anwar meletakkan Tan Sri
Khalid Ibrahim, ketika itu Men-
teri Besar Selangor untuk men-
cabar Azmin yang hanya seorang
Ahli Dewan Undangan Negeri
(ADUN) biasa.
Percaturan Anwar meleset, be-

liau menyedari dukungan akar
umbi kepada Azmin terlalu kuat
untuk dikalahkan seorang Men-
teri Besar. Maka, Anwar menga-
tur pertandingan tiga penjuru de-
ngan menurunkan Saifuddin Na-
sution dalam pertandingan sama.
Saya kagum ketangkasan po-

litik Azmin. Beliau menumpas-
kan regu Menteri Besar dan Se-
tiausaha Agung yang didalangi
Anwar. Akhirnya Khalid meng-
khianati Anwar dan parti.
Meskipun begitu, Anwar tidak

mahuAzminmenggantikanKhalid
yang disingkirkan sebagai Menteri
Besar Selangor.
Langkah Kajang hasil percatu-

ran politik Anwar memakan diri.
Anwar ke penjara dan PKR di-
landa krisis dengan Istana Se-
langor dalam isu pemilihan Men-
teri Besar.
Anwar tekad tidak akan berpu-

tus asa. Beliau yakin, Azmin boleh
ditewaskan oleh strategis muda,
Rafizi Ramli, dengan dukungan
dan campur tangan beliau.
Saya tidakmahumasukcampur

pemilihan parti 2018, yang paling
kotor dalam sejarah PKR. Pemi-
lihan 2018 bagi saya paling di-

Presiden
seharusnya

menggabungkan
yang lama dengan
yang baharu untuk
mencipta kesatuan
yang kuat, perpaduan
utuh seperti aur
dengan tebing.
Apa yang berlaku
sekarang adalah aur
meninggalkan
tebing. Maka,
akan hanyutlah aur.

manipulasi Anwar termasuk me-
lalui sistem pemilihan secara on-
line yang kononnya paling ber-
kesan dan efektif.
Sebagai pesara politik, sayame-

lihat gaya politik Anwar seperti
kata orang Negeri Sembilan, iba-
rat berniaga buluh kasap, dapat
hujung pangkal lesap. Beliau ti-
dak bijakmenangani teguran ikh-
las yang dianggap cabarankepada
peribadi beliau.
Presiden seharusnya mengga-

bungkan yang lama dengan yang
baharu untuk mencipta kesatuan
yang kuat, perpaduan utuh se-
perti aur dengan tebing. Apa yang
berlaku sekarang adalah aur me-
ninggalkan tebing. Maka, akan
hanyutlah aur.

Kamarul Baharin Abbas,
Bekas Setiausaha Agung
dan Bendahari Agung Parti Keadilan
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Selangor catat hasil pelaburan RM16.4b
Shah Alam: Selangor mencatat
hasil pelaburan sebanyak
RM16.4biliondalamsektorpem-
buatan, antara Januari hingga
September tahun ini.
Menteri Besar, Amirudin Sha-

ri, berkata jumlah itu melepasi
sasaran pelaburan RM10 bilion
yangditetapkan, sekali gusmen-
jadikan Selangor penyumbang
pelaburan tertinggi negara pada
suku ketiga tahun ini.
“Tahun lalu, Selangor berjaya

mencatat pelaburan terbesar se-
panjang30 tahundengan jumlah
pelaburan sebanyak RM18.9 bi-

lion, di sebalik kemelut perang
dagang antara Amerika Syari-
kat dengan China dan kelem-
bapan ekonomi global.
“Ini membuktikan kestabilan

politik dan pentadbiran, dasar
mesra pelabur serta kemuda-
han infrastruktur berkualiti
tinggi merupakan antara faktor
penarikyangmenambathati pe-
laburuntukmenjadikanSelang-
or destinasi pelaburan pilihan,”
katanya dalam satu kenyataan,
di sini, semalam.
Amirudin berkata, Kerajaan

Selangor percaya bahawa ‘Da-

sar Kelulusan 100 Hari’ yang
bakal diperkenalkan pada 2020,
menjadi satu lagi bukti kesung-
guhan pentadbiran kerajaan
negeri untuk terus menarik pe-
labur.
“Dasar ini akan mempermu-

dahkan perniagaan, mengga-
lakkan pelaburan dan meran-
cakkan ekonomi negeri.
“Semoga kecemerlangan ini

terusmenjadi pendoronguntuk
meneruskan tradisi Selangor
sebagai paksi ekonomi Mala-
ysia dankemaslahatan rakyat,”
katanya.

Kecemerlangan
ini menjadi

pendorong untuk
meneruskan tradisi
Selangor sebagai paksi
ekonomi Malaysia.
Amirudin Shari,
Menteri Besar Selangor
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PP 414/10/2012 (030686)

Anwar setuju
Azmin rasmi
Kongres Nasional
AMK,Wanita PKR
Muka 8
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Azmin rasmikan serentak
Kongres AMK, Wanita

Oleh Ahmad Suhael Adnan
dan Luqman Arif Abdul Karim
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Timbalan Pre-
siden PKR, Datuk Seri Mohamed
Azmin Ali, akan merasmikan se-
rentak Kongres Angkatan Muda
Keadilan (AMK) dan Wanita
PKR, di Melaka, malam ini.
Keputusan itu dicapai selepas

pertemuan Presiden PKR, Datuk
Seri Anwar Ibrahim dan 20 ahli
Majlis Pimpinan Pusat (MPP)
PKR, termasukMohamed Azmin
di bangunan Parlimen, lewat pe-
tang semalam.
Anwar mengadakan perbinca-

ngan itu selepas mempengeru-
sikan mesyuarat Biro Politik
PKRyang juga diadakandi lokasi
sama.
Pengarah Komunikasi PKR,

Fahmi Fadzil, ketika mengesah-
kan perkembangan itu berkata,
keputusan berkenaan dicapai se-
lepas Anwar mendengar panda-
ngan semua pihak yang hadir
dalam pertemuan bersama ahli
MPP.
“Kami telahbincangkanantara

lain persiapan berkenaan kong-
res dan boleh sayamaklumkan di
sini bahawa Kongres AMK dan
Wanita akan dirasmikan Mo-
hamed Azmin pada Khamis, 5
Disember.
“Sementara itu, Kongres AMK

dan Wanita akan ditutup oleh
Timbalan Perdana Menteri yang
juga Pengerusi Majlis Penasihat
PKR, Datuk Seri Dr Wan Azizah
Wan Ismail pada petang Jumaat.
“Semua pimpinan akan hadir

(ke Kongres Nasional PKR diMe-
laka), kecuali yang ada urusan

rasmi di luar dan Insya-Allah
kongres tahun ini akan menam-
pakkan kekuatan PKR yang jitu
dan utuh,” katanya kepada pem-
berita selepas pertemuan itu.
AntaraMPP lain yang bersama

Mohamed Azmin pada perte-
muan itu ialah Datuk Mohd Ras-
hid Hasnon, Zuraida Kamaru-
ddin, R Sivarasa, Tian Chua dan
Amirudin Shari.
Azmin ketika ditemui sebelum

pertemuan dengan Anwar itu
berkata kehadiran beliau bersa-
ma ‘pasukannya’ itu adalah bagi
berbincang dengan Anwar ber-
hubungkedudukanparti danper-
sediaan Kongres Nasional PKR
hujung minggu ini.
Krisis kepemimpinan PKRme-

muncak apabila kumpulan yang
dikaitkan dengan Mohamed Az-
min merancang mengadakan sa-
tu himpunan berasingan di se-
buah hotel di ibu negara pada
Sabtu dan Ahad ini, tarikh sama
Kongres Nasional PKR berlang-
sung di Melaka.
Ia susulan perpecahan dalam

kalangan AMK, apabila kumpu-
lan diketuai Timbalan Ketuanya,
Muhammad Hilman Idham, ma-
hu Mohamed Azmin merasmi-
kan kongres sayap itu seperti tra-
disi parti, manakala Ketua AMK,
Akmal Nasrullah Mohd Nasir
bertegas supaya Dr Wan Azizah
merasmikannya, manakala Mo-
hamedAzminmerasmikan kong-
res Wanita PKR.
Sementara itu, Akmal Nasrul-

lah ketika ditemui mengalu-alu-
kanhasil pertemuan itu yangme-
letakkan kepentingan parti se-
bagai keutamaan.
“Melihat Mohamed Azmin da-

tang berjumpa dan memberi ko-
mitmen kepada kongres, jadi kita
alu-alukan mana-mana pimpinan
untuk hadir ke kongres,” katanya.
Sementara itu, Muhammad

Hilman dalam satu kenyataan
meminta semua ahli AMK se-
luruh negara hadir ke Kongres
Nasional PKR 2019 di Pusat Da-
gangan Antarabangsa Melaka
(MITC), Melaka, bermula esok.
“Isyarat penyatuan itu adalah

mencerminkan langkah perda-
maian yang dicapai menerusi re-
solusi untukmengembalikan tra-
disi perasmian kongres dan kon-
vensyen PKR supaya ia dilaksa-
nakan oleh Mohamed Azmin,”
katanya.
Katanya,pergerakansayapmu-

da PKR amat menghargai usaha
kepemimpinan menyelesaikan
kemelut perasmian kongres yang
berlarutan sejak beberapa ming-
gu lalu.
“Seluruh kepemimpinan dan

anggota AMK menyambut baik
resolusi yangdicapaimelalui per-
bincangan sebentar tadi (sema-
lam) untuk mengembalikan tra-
disi serta konvensyen parti de-
ngan Perasmian Kongres Nasio-
nal AMK dan Wanita 2019 oleh
Timbalan Presiden pada 5Disem-
ber ini.
“Kami juga mengalu-alukan

keputusan untuk melaksanakan
perasmian penutup bersama
Kongres Nasional AMK dan Wa-
nita oleh Dr Wan Azizah pada 6
Disember ini,” katanya.

Pertemuan
dengan
Presiden, 20 ahli
MPP capai
kata sepakat

Anwar bertemu Mohamed Azmin selepas mesyuarat Biro Politik PKR di bangunan Parlimen, lewat petang
semalam.
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PKM mahu
tulis semula
sejarah negara

Selasa lalu, saya ditanya oleh seorang
sahabat dariMuar apakah tidakmahu
membuat apa-apa ulasan mengenai
usaha pihak tertentu menghidupkan
semulaperjuanganPartiKomunisMa-
laya (PKM)?
Beliau khuatir tindakan ini boleh

mencetuskan huru-hara di negara ini,
andainya dibiarkan berterusan.
Menteri Dalam Negeri, Tan Sri Mu-

hyiddin Yassin, juga nampaknya me-
mandang berat isu ini.
Katanya kepada media bahawa tin-

dakan kumpulan ini tidak boleh di-
biarkan berlaku, apatah lagi jikamotif
mereka adalah ‘menghidupkan semu-
la semangat komunisme di negara
ini’.
Polis Diraja Malaysia (PDRM) kha-

barnya diarah menyiasat perhimpu-
nan bekas ahli PKM di Kajang pada
Isnin 2 Disember lalu. Kira-kira 300
orang hadir pada perhimpunan diada-
kan bagi memperingati ulang tahun
ke-30 Perjanjian Damai Hatyai antara
Kerajaan Malaysia dan PKM pada 2
Disember, 1989.
Seorang bekas anggota PKM, Tan Yi

Yu, menjelaskan perhimpunan itu bu-
kan hanya untuk mengingati sejarah
parti komunis itu, tetapi juga mem-
betulkan salah faham terhadap per-
juangan mereka.
PDRM diarah menyiasat apakah

pertemuan itu hanya untuk mem-
peringati ulang tahun ke-30 Perjanjian
Damai Hatyai, atau apakah ada niat
untuk menghidupkan semula komu-
nisme di negara ini?
Sahabat saya itu berpendapat tidak

mustahil perhimpunan di Kajang ini
‘langkah fasa kedua’ selepas langkah
fasa pertama mereka sebelum ini, iai-
tu membawa masuk abu mayat Chin
Peng ke negara ini pada 16 September
lalu berjaya.

Selain mencipta naratif baharu - ba-
hawa Chin Peng adalah wira dan pe-
juang kemerdekaan sebenar di negara
ini - matlamat kumpulan ini adalah
menulis semula sejarah negara.
Perbualan saya dengan sahabat pagi

itu mengingatkan kepada kata-kata
seorang ahli politik (pada ceramahnya
pada 21 Ogos 2011) bahawa dalam pe-
ristiwa berdarah di Balai Polis Bukit
Kepong pada 1950 lalu, wira sebenar-
nya adalah pengganas komunis dan
bukan pasukan polis kerana mereka
ini orang suruhan penjajah Inggeris.
Beliau kemudian mengatakan dia

tidak ingat apa yang diucap olehnya.
Tidak lama selepas dia meninggal du-
nia, satu soalan luar biasa berlegar di
media sosial, apakah Chin Peng wira
atau penjenayah? (Lihat Chin Peng:
Hero or Criminal? The Diplomat, 9
Oktober 2013).
Dilahirkan di Sitiawan, Perak pada

21 Oktober 1924, Chin Peng menyertai
PKM seawal usia 13 tahun dan di-
lantik sebagai setiausaha agung pada
usia 23 tahun. Ia kekal memegang
jawatan itu sehinggameninggal dunia
pada usia 89 tahun di Thailand. Ma-
yatnya kemudian dibakar.
Chin Peng mendakwa berjuang un-

tukmemerdekakan negara. Dalam bu-
kunya “My Side of History” dia me-
nyatakan: “I fought a liberation war”.
Bagi Asisten Komisioner Jeremy

Ting (bekas pegawai polis di Sarawak),
Chin Peng hendaklah diingat sebagai
pengganas kerana ia mahu jadikan
Malaysia satu negara komunis.
“Please do not revere Chin Peng as a

hero. He was never one, ” tegasnya
kepada wartawan sebuah akhbar di
Sarawak pada September 2013.

Chin Peng dan pengganasnya mem-
bunuh tidakkurang 11,000 orang. Pada
suatu ketika di Johor, pengganas ko-
munis menembak mati seorang lelaki
Cina, menetak isterinya dengan pa-
rang sehinggamati,membakar rumah
mereka dan membaling anak perem-
puanmerekaberusia 8 tahunkedalam
anggun api.
Di Perak, orang Chin Peng mem-

bunuh kejam seorang gadis Cina de-
nganmenusuk paku di kepalanya. Da-
lam insiden paling tragis di Bukit Ke-
pong, Muar pada 23 Februari 1950,
pengganas membunuh 25 orang (pe-
gawai polis, wanita serta kanak-ka-
nak) dan kemudianmembakar bangu-
nan balai itu. Disebabkan serangan
ini, Chin Peng dipanggil Butcher of
Malaya.
Pada tahun berikutnya (1951), orang

Chin Peng membunuh Henry Gurney,
Pesuruhjaya Tinggi British ke Malaya.
Saya ingat peristiwa itu kerana pada

masa itu saya di bangku Darjah Satu
Primary English School Muar dan gu-
ru besar (seorangwanita Inggeris)me-
ngadakan perhimpunan khas untuk
memaklumkan semua pelajar menge-
nai insiden itu.
Di bawah perjanjian damai ditan-

datangani di Hatyai Thailand pada 2
Disember 1989, PKM diberi tempoh
setahun (sehingga 1 Disember 1990)
untukmenyerahkan senarai nama ah-
linya yang mahu pulang ke Malaysia.
Pada masa itu, PKM ada 1,181 ahli

sahaja dan daripada jumlah itu, hanya
430 orangmemohonuntukdibenarkan
pulang. Nama Chin Peng tidak ada
dalam senarai.
Namun, 10 tahun kemudian, pada

awal 2000, Chin Peng memohon kali
pertama untuk pulang ke negara ini,
tetapi ditolak Mahkamah Tinggi pada
25 Julai 2005.
Pada Jun 2008, Mahkamah Rayuan

mengekalkan keputusan itu. Permo-
honannya kali kedua pada April 2009
untuk pulang ke negara ini juga telah
ditolak.
Pada 26 September 2013 lalu, Sultan

Selangor, Sultan Sharafuddin Idris
Shah, menggelar Chin Peng sebagai
An enemy of the State (seorang musuh
negara).
Bagi bekas Ketua Polis Negara, Tan

SriRahimNoor, sebarangusahameng-
hidupkan kembali fahaman komunis-
me di negara ini adalah satu tindakan
bodoh.

Bagi Asisten
Komisioner

Jeremy Ting (bekas
pegawai polis
di Sarawak), Chin Peng
hendaklah diingat
sebagai pengganas
kerana ia mahu
jadikan Malaysia
satu negara komunis.
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Oleh Nurul Hidayah Bahaudin

‘Kami sendiri roboh rumah’
40 struktur
kediaman dibina
atas tanah rizab
sungai diroboh
PDT Petaling

bhnews@bh.com.my

Sungai Buloh: Lebih 40 struktur
rumah yang dibina di tanah rizab
sungai di Kampung Paya Jaras
Hilir, di sini, dirobohkan Pejabat
DaerahdanTanah (PDT)Petaling,
semalam.
Operasi perobohan pada jam

7.30 pagi hingga 12 tengah hari
membabitkan lebih 50 pegawai
dan anggota pelbagai agensi, ter-
masuk polis, Jabatan Pengairan
dan Saliran (JPS), Tenaga Nasio-
nal Berhad (TNB) dan Syarikat
Bekalan Air Selangor (SYABAS).
Seorang daripada penghuni ru-

mah yang dirobohkan, Komari Is-
lan, 55, berkata dia mengambil
inisiatif merobohkan sendiri
struktur rumahnya yang berada
di kawasan rizab itu secara ber-

peringkat sejak minggu lalu.
“Sejak notis arahan perobohan

diterima pada November lalu, sa-
ya mengambil keputusan mero-
bohkan sendiri struktur dua bilik
tidur dan bilik air.
“Sebaikpihakberkuasa tiba jam

7 pagi tadi (semalam), hanya se-
bahagian kecil saja kerja perobo-
handilakukankeranasayasendiri
merobohkan struktur di atas ta-
nah rizab sejak minggu lalu,” ka-
tanya ketika ditemui di lokasi.
Komari berkata, dia tinggal ber-

sama isteri dan lima anaknya se-
jak 2008 selepas membeli tanah
daripada penduduk tempatan.
“Saya membeli tanah ini pada

harga RM10,000 dan bina rumah
dengan kos RM50,000. Malah, uru-
san jual beli tanah itu ada do-
kumen yang masih disimpan.
“Bagaimanapun, saya reda de-

ngan apa yang berlaku dan ber-
cadang tetap tinggal di rumah ini
walaupun terpaksa tidur dalam
longgokan barang kerana hanya
ruang tamu, satu bilik dan ruang
letak kenderaan yangmasih ada,”
kata buruh binaan berkenaan.
Seorang lagi penghuni rumah

yang dirobohkan, Mahfuz Ariffin,
47, yang bekerja sebagai buruh
kontrak, berkata dia menerima

notis berhubung perobohan itu
pada November lalu.
“Sebaik menerima notis itu, sa-

ya memaklumkan kepada isteri
dan dua anak supaya mengemas
barang dan memindahkannya ke
sebuah bilik yang tidak diroboh-
kan. Namun, sebahagian barang
terpaksa diletakkan di luar ke-
rana ruang tamu, dua bilik tidur

dan bilik air terpaksa diroboh-
kan,” katanya.
Mahfuz bercadang terus men-

diami rumah itu yang dibeli pada
harga RM15,000 pada 2004 wa-
laupun hanya tinggal satu bilik.
“Saya akan ubah suai bilik da-

lam masa terdekat kerana tidak
mampumenyewa rumah lain. Ga-
ji saya kecil dan isteri pula tidak

bekerja menyebabkan kami me-
ngambil keputusan untuk tetap
tinggal di sini,” katanya.
Sebelum ini, media melaporkan

sebanyak37 rumahdibinadi rizab
sungai dirobohkan PDT Petaling
bagi memberi laluan kepada
projek pelebaran Sungai Kedon-
dong untuk mengatasi masalah
banjir kilat pada September lalu.

Jentolak merobohkan 40 struktur rumah yang dibina di tanah rizab sungai dalam operasi di Kampung Paya Jaras
Hilir, Sungai Buloh, semalam. (Foto Halimaton Saadiah Sulaiman/BH)
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LAWAT MUZIUM
WAKTU MALAM

FOKUS
Oleh Suliati Asri

suliati@hmetro.com.my

Tiupan serunai dan pukulan
gendang yang dimainkan
menandakan persembahan
wayangkulit akandimulakan.

Rata-rata pengunjung
yang asyikmeneliti barang
pameran di dalam galeri
muziumpada sebelahmalam
mulamelangkah keluar untuk
mengambil tempatmasing-
masing.

Peluang sertai aktiviti seni dan budaya secara santai
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khususnyamenerusi
pengangkutan awam.

Bukan sekadar itu,
penganjuran aktiviti luar
seperti persembahan
tradisional terutamawayang
kulit dan Sewang bah bola
bertujuanmemberikan
suasana berbeza dan
mengujakan kepada
pengunjung.

Pengarah Bahagian
Komunikasi Korporat
JMM,Roslelawati Abdullah
berkata, sebelum ini
pihaknyamemang
membawapengunjung ke
tigamuzium iaituMuzium
Negara,MuziumDiraja dan
MuziumTekstil Negara.

Namun, tahun ini
JMM tampilkan kelainan

mengunjungimuzium
ketika siang supaya datang
danmeluangkan lebih
banyakmasa bersama
keluarga dimuzium secara
lebih santai padawaktu
malam.

Malah, pengunjung
juga berpeluangmenyertai
pelbagai aktiviti seni dan
budayamenarik yang
disediakan.

Selain lawatan berpandu
di dalamGaleriMuzium,
JMM jugamenyediakan
aktiviti luar yangmenarik di
sebelahmalam.

Lebihmengujakan, saat
menonton persembahan
pengunjung juga disajikan
nasi lemak bungkus daun
pisang yang sekali gus
memberikan suasana santai.

Sementara itu, Karen Too,
36, dari Setia Alam, Selangor
berkata,mengunjungi
MuziumNegara pada
sebelahmalam sedikit
sunyi, tetapi lebih tenang

FOTO ZUNNUR AL SHAFIQ

denganmemfokuskan
kepadaMuziumNegara saja
sekali gusmemudahkan
pengunjung datang ke sini.

“Kali ini program ini
diadakan diMuziumNegara
supaya pengunjung lebih
mudah untuk datang ke
sini dengan kepelbagaian
pengangkutan awamdan
kemudahan yang disediakan
di sini.

“Bagaimanapun, konsep
programmasih dikekalkan
iaitumemberi peluang
kepada orang ramaimelawat
ke galerimuziumpada
waktumalam,” katanya.

Program ini juga
bertujuanmenarikmenarik
lebih ramai pelawat yang
tidak berkesempatan

danmudahkerana tidak
ramai orang.

“Saya benar-benar teruja
menonton persembahan
wayang kulit ini untuk kali
pertamawalaupun tidak
begitumemahami dialek
yang digunakan.

“Anak jugamerasai
pengalamanmenyaksikan
wayang kulit di samping
melakukan pelbagai
aktiviti danmerasai sendiri
suasanamalamdimuzium,”
katanya.

Bagi EirsyadQawiem,
23 pula, programDenai
MalamdiMuziumcukup
mengujakan kerana ia unik.

“Ia adalah pengalaman
baharu danmenarik
khususnya buatmasyarakat
kota yang inginkan aktiviti
berbeza untukmengisi
malamminggumereka,”
katanya yang teruja dengan
persembahanwayang kulit
yang ditontonnya.

MELIHAT khazanah bersejarah padawaktumalam nyatamemberi pengalaman yangmengujakan. SERUNAI adun peranan tersendiri dalam persembahanwayang kulit.

PENGUNJUNG berpeluangmencuba pelbagai aktiviti kampung di dalam galeri muzium padawaktumalam.

Duduk di hamparan
tikar berbekalkan
bungkusan nasi lemak
yang disediakan
secara percumanyata
memberikan pengalaman
baharu.

Anginmalamyang
bertiup lembut diselangi
bunyian geduk, canang,
kesi dan alatmuzik
tradisional lain bagaikan
mengimbau kembali
zaman kegemilangan
wayang kulit yang
dulunyamenjadi
persembahan hiburan
untukmasyarakat.

Itulah juga yang ingin
disampaikan Jabatan
MuziumMalaysia kepada
pengunjung bersempena
ProgramDenaiMalamdi
Muziumatau ‘Museum
Night Trail.’

ProgramDenai
MalamdiMuzium
adalah ‘program tanda
pengenalan’ Jabatan
MuziumMalaysia (JMM).

Dimulai pada 2017,
iamembabitkan tiga
muziumdi bawah JMM
ketika itu iaituMuzium
Negara,MuziumDiraja
danMuziumTekstil
Negara.

Menerusi program ini,
peserta akanmengikuti
lawatan berpandu di
setiapmuziumdan
berpeluangmenerokai
dunia permuziuman
dengan pelbagai aktiviti
yang disediakan.

Namun, penganjuran
programDenaiMalam
diMuziumkali ini
menawarkan sedikit
kelainan iaitu dengan
memfokuskanMuzium
Negara.

Ia bertujuanmembuka
lebih banyak peluang
kepada pengunjung
menyertai program
yangmengujakan ini
memandangkanMuzium
Negara bukan saja
memiliki kemudahan
mencukupi, tetapi juga
lebihmudah diakses

Konsep program
masih dikekalkan
iaitu memberi
peluang kepada
orang ramai

melawat ke galeri
muzium pada waktu

malam

ROSLELAWATI
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40 struktur atas rizab sungai diroboh
Sungai Buloh: Lebih 40 struktur
yang dibina di atas tanah rizab
sungai di Kampung Paya Jaras
Hilir, di sini, dirobohkan Pejabat
Daerah dan Tanah (PDT) Peta-
ling, semalam.
Operasi perobohan itubermula

jam 7.30 pagi hingga 12 tengah
hari membabitkan lebih 50 pe-
gawai dan anggota termasuk po-
lis, JabatanPengairandanSaliran
(JPS), Tenaga Nasional Berhad
(TNB) dan Syarikat Bekalan Air
Selangor (SYABAS).
Seorang penduduk Komari Is-

lan, 55, berkata, dia mengambil
inisiatif meroboh sendiri struk-
tur rumahnya yangberadadi atas
tanah rizab sungai berkenaan se-
cara berperingkat sejak minggu
lalu.
“Sejak notis mengenai pero-

bohan diterima pada November
lalu, saya mengambil keputusan
untuk merobohkan sendiri dua
bilik tidur dan bilik air.
“Pihak berkuasa hanya mero-

bohkan sebahagian kecil struktur
saja kerana sudah melakukannya
sejak minggu lalu,” katanya ke-
tika ditemui di lokasi, di sini.
Komari berkata, dia tinggal

bersama isteri dan lima anaknya
di rumah berkenaan sejak 2008
selepas membeli tanah di lokasi
itu daripada seorang penduduk
tempatan.
“Saya membeli tanah ini pada

harga RM10,000 dan membina
rumah dengan kos. Malah, uru-
san jual beli tanah itu ada do-

kumen jual beli yang masih di-
simpan sehingga kini.
“Bagaimanapun, saya reda de-

ngan apa yang berlaku dan ber-
cadang tinggal di rumah ini wa-
laupun terpaksa tidur dalam
longgokan barang kerana hanya
ruang tamu, satu bilik dan ruang
parkir yang masih ada,” katanya
yang juga buruh binaan.
Penduduk lain Mahfuz Ariffin,

47, berkata, dia menerima notis
berhubung perobohan itu pada
November lalu.
“Sebaik menerima notis itu,

sayamemaklumkankepada isteri
dan dua anak supaya mengemas
barang selain memindahkan ba-
rang ke bilik yang tidak diro-
bohkan.

“Namun, barang dalam rumah
terlalu banyak menyebabkan se-
bahagian diletak di luar kerana
ruang tamu, dua bilik tidur dan
bilik air dirobohkan,” katanya.
Mahfuz berkata, dia bercadang

tinggal di rumah ituyang dibeli
pada harga RM15,000 pada 2004
walaupun ada satu bilik dan akan
mengubah suai bilik tersebut.
“Saya tidak mampu menyewa

rumah lain memandangkan gaji
diperolehi kecil dan isteri pula
tidak bekerja menyebabkan kami
mengambil keputusan untuk te-
tap tinggal di sini.
“Malah, kami sekeluarga amat

sayang rumah ini kerana ada ba-
nyak kenangan sepanjang kami
tinggal di sini,” katanya.

PENDUDUK melihat struktur bangunan yang dirobohkan, semalam.

Page 1 of 1

05 Dec 2019
Harian Metro, Malaysia

Author: No author available • Section: Setempat • Audience : 112,705 • Page: 24
Printed Size: 266.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 10,478.79 • Item ID: MY0038079311

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SHAH ALAM - Konsert Amal 
Malam Bulan Dipagar Bintang 
akan diadakan pada 7 Disember 
ini di Panggung Sari, Istana Buda-
ya di Kuala Lumpur.
        Konsert  bertemakan lagu-lagu 
dan karya seni seniman agung Al-
lahyarham Tan Sri P Ramlee dan 
Allahyarham Puan Sri Saloma. 

Berhibur sambil menderma, 
konsert anjuran Persatuan Veteran 
Radio Televisyen Malaysia (PVR-
TM) itu akan diserikan dengan 
kehadiran Sultan Selangor, Sultan 
Sharafuddin Idris Shah dan Teng-
ku Permaisuri Selangor, Tengku 
Permaisuri Norashikin Abdul Rah-
man yang berkenan mencemar 
duli menyaksikan konsert yang dijadual-
kan bermula pada jam 8 malam.  

Presiden PVRTM, Zohara Gany Bat-
husha berkata, konsert yang mendapat 
kerjasama daripada RTM, Kerajaan Sela-
ngor, Dewan Bandaraya Kuala Lumpur 
dan Istana Budaya itu sempena ulang 
tahun Hari Keputeraan Sultan Selangor 
ke-74.

“Penganjuran konsert amal ini sebagai 
platform bagi mengumpul dana untuk  
membantu kebajikan ahli PVRTM  yang 
keahliannya kini mencecah hampir 1,000 
orang di seluruh negara. 

“Kebanyakan ahli adalah golongan 
veteran yang berpendapatan rendah ber-
umur 50 tahun ke atas. 

"Dana yang terkumpul akan disalur-
kan bagi tujuan bantuan kesihatan, sara 

diri, keperluan asas dan aktiviti PVRTM 
yang lain, khususnya berkaitan kebajikan 
ahli,” katanya kepada Sinar Harian di sini 
kelmarin.

Menurutnya, konsert berkenaan akan 
menampilkan tujuh segmen dan antara 
artis yang akan menjayakannya ialah Da-
tuk Jamal Abdillah, Datuk Yusni Hamid, 
Anuar Zain, Liza Hanim, Musly Ramlee, 
Haziq AF, Ernie Zakri, Wany Hasrita, 
Fareez Fauzi, Tajul dan Tuah Adzmi.

“Orang ramai diundang untuk sama-
sama menyaksikan konsert ini sambil 
menderma. 

"Tiket konsert berharga RM354, 
RM204, RM104 dan RM54 yang boleh 
dibeli di box office Istana Budaya serta 
http://pvrtm.touchpoint.international,” 
kata Zohara.

Konsert Amal Malam Bulan Dipagar Bintang 
7 Disember ini

Zohara (kiri) dan Sabariah Abas menunjukkan tiket serta 
poster Konsert Amal Malam Bulan Dipagar Bintang yang 
akan diadakan pada 7 Disember ini di Panggung Sari, 
Istana Budaya, Kuala Lumpur.
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KONGRES NASIONAL PKR 2019 
18 �������	�
������������������������

K ongres Nasional PKR 2019 yang bakal 
berlangsung di Melaka bermula hari ini 
hingga 8 Disember ini pastinya menjadi 

tumpuan bukan sahaja kepada ahli-ahli parti 
itu, tetapi seluruh rakyat negara ini.

Ini susulan berlakunya isu pergolakan da-
laman yang tercetus di antara kem Presiden, 
Datuk Seri Anwar Ibrahim dan kem Timbal-
annya, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali yang 

saban hari dilihat semakin serius.
Bagaimanapun, Anwar dalam siri turun 

padang di beberapa negeri menegaskan parti 
itu masih kukuh dan menafikan sebarang per-
pecahan serius berlaku di peringkat dalaman 
PKR.

Ikuti wawancara eksklusif Sinar Harian 
bersama Anwar bagi menyelami harapannya 
terhadap masa hadapan PKR.

SINAR HARIAN: PKR akan mengadakan 
Kongres Nasional 2019, apakah harapan 
Datuk Seri sebagai Presiden?
ANWAR: Kongres seperti biasa adalah 
kesempatan untuk mendengar pandangan 
akar umbi selain gagasan daripada pimpin-
an. Saya fikir bagi parti yang sudah berjuang 
sekian lama dan kini di tampuk pemerin-
tahan, kita perlu diperingatkan tentang 
landasan perjuangan dan menggilap ideal-
isme yang kadang-kadang  pudar apabila 
kita mentadbir.

Selepas 20 tahun dan kini berada di pun-
cak kuasa, adakah Datuk Seri fikir ideal-
isme yang diwujudkan PKR dahulu se-
makin terhakis?
ANWAR: Ini lumrah, sejarah idealisme itu 
seringkali pudar dengan kilauan kuasa dan 
harta. Jadi ini bukan sesuatu yang unik atau 
tersendiri dengan pengalaman Keadilan 
(PKR). Tetapi dalam sejarah, kita diajar da-
lam sejarah Islam, dengan (khalifah) Umai-
yah dan Abasiyyah dan kemudian tentang 
Revolusi Perancis, Rusia dan juga idealisme 
yang dicetuskan Gandhi. 

Saya ini peminat sejarah, sejarah harus 
mengajar kita. Tujuannya, harus sentiasa 
pimpinan mengingatkan dan ini tentu tidak 
akan tenangkan semua pihak. Mereka fikir 
sudah di tampuk kekuasaan, maka idealis-
me itu bukan menjadi pertimbangan.

Menjelang kongres, hangat diperkatakan 
mengenai konflik dalaman PKR, apakah 
pandangan Datuk Seri?
ANWAR: Saya tidak nafikan perbezaan 
pendapat, tindakan dan pemecatan, tetapi 
saya fikir kita tidak mendapat liputan yang 
agak adil.

Semalam (kelmarin) saya di Perak, di 
antara cabang-cabang terbesar PKR negara. 
Semua cabang hadir. Semua pimpinan ha-
dir. Seorang Exco tak dapat hadir kerana 
dapat berita kakaknya meninggal dunia.

Saya pergi hampir ke semua negeri me-
lainkan Selangor kerana Menteri Besar, 
Amirudin Saari datang ke rumah bersama 
beberapa pimpinan yang mahu konvensyen 
di Selangor dianjak kepada pertengahan 
Januari. Saya kata boleh. 

Tetapi persepsi di luar ini seolah-olah 

dia membantah. Itu berbeza daripada apa 
yang saya peroleh. Kita lihat sekarang sena-
rai perwakilan lebih 85 peratus yang sudah 
mendaftar. 

Kalau ada 10 peratus tidak setuju um-
pamanya, apakah itu bermakna perpecah-
an? Atau isu yang berat dalam parti untuk 
dapat 100 peratus daftar dan hadir, ia tidak 
mudah. Saya lama dalam UMNO sendiri 
pun, jadi apakah saya meremehkan perbe-
zaan pendapat? Saya tidak.

Tetapi saya melihat parti ini, bukan soal 
Anwar, (Datuk Seri Mohamed) Azmin (Ali), 
(Datuk Seri) Saifuddin (Nasution). Tetapi 
soal parti sendiri, soal akar umbi. Ternyata 
mereka mahu supaya parti bersatu, mereka 
beri mandat kepada pimpinan dan mereka 
beri dokongan kepada semua acara penting 
parti.

Adakah perasaan itu yang Datuk Seri 
rasakan?
ANWAR: Saya turun, setiap minggu saya 
ke bawah. Saya yakin lebih awal, politik itu 
bukan percaturan golongan yang elit, yang 
agak mereka pintar tentukan itu, tentukan 
dasar, tentukan pelaksanaan. Politik juga 
harus melibatkan rakyat, bermakna kepedu-
lian. Kita kena turun ke bawah dan dengar.

Saya turun ke Perak. Sebagai contoh 
ucapan saya pada jam 10.45 malam. Saya 
sampai jam 8 malam. Dari jam 8 hingga 
10.45 malam saya dengar sekitar 10 orang 
punya bicara. Wakil akademik, wakil orang 
asli, wakil orang muda, wanita dan bebera-
pa perwakilan.

Itu berbeza daripada kita yang bercatur 
elit perebutan kuasa, elit di atas. Ada per-
bezaan yang nyata.

Sekali lagi saya ulang, ini bukan sesuatu 
yang terbatas pada pengalaman PKR tetapi 
ia suatu gejala yang lumrah berlaku dalam 
sejarah dan dunia politik umumnya. Ada 
kuasa, masing-masing dengan kesibukan 
dan keriuhannya.

Kita belajar daripada pengalaman Ra-
sulullah SAW yang ditegur dalam al-Quran. 
Abdullah bin Maktum yang miskin dan 
buta, dan ambil kesempatan berdamping, 
berbincang untuk dapat pandangan Rasul-
ullah SAW.

Rasulullah SAW pada ketika itu terlalu 

sibuk dengan pembesar-pembesar Quraisy, 
penting untuk didulukan.

Tetapi saya selalu diperingatkan dengan 
kisah bahawa dalam kesibukan kita berca-
tur di atas, jangan lupa yang daif, yang susah. 

Tapi falsafah dunia politik yang tidak 
popular kerana tolong orang susah ini tak 
akan dapat komisen dan projek, tidak akan 
ada pengaruh di media, dan dalam media 
sosial. Berbeza dengan saya yang menjaga 
tokoh-tokoh besar dalam semua bidang ini. 
Ini seharusnya diingatkan kepada parti.

Adakah Datuk Seri fikir masalah dalam 
PKR ini ialah masalah yang ditimbulkan 
oleh segelintir pemimpin yang diketuai 
oleh Datuk Seri Azmin?
ANWAR: Tidak adil untuk buat tuding 
sedemikian kerana ia bukan masalah seo-
rang. Kita peringatkan (perkara) ini kepada 
saya, semua rakan-rakan, semua pimpinan 
bahawa percaturan politik dan landskap 
politik itu harus berubah. 

Reformasi ini bukan sekadar perebutan 
untuk mendapat kekuasaan. Tapi saya 
ulang, ini adalah untuk memastikan satu 
urus tadbir, good governance. Ini persoalan 
tentang etika dan akhlak. 

Adakah Datuk Seri yakin Kongres Nasi-
onal PKR kali ini adalah untuk mengga-
bungkan semula kekuatan PKR?
ANWAR: Ia, berbeza daripada telahan dan 
tafsiran, persepsi yang pelbagai. Saya sebut, 
ini akan jadi kejutan bahawa sebenarnya 
dalam parti ini ada perbezaan. Saya fikir ada 
ketelanjuran. Masalahnya adalah kerana 
kenyataan-kenyataan yang agak keterlaluan, 
terlanjur itu disebut di media. Padahal ruang 
dalam parti itu, dalam mesyuarat itu ada. 

Tetapi bila diberikan umpamanya per-
timbangan bagaimana masa depan parti, 
apakah kita harus teruskan dengan senario 
sebegini atau mantapkan semula. Saya ya-
kin, kebanyakan pimpinan, Presidennya, 
Timbalan Presidennya, Setiausaha Agung-
nya akan bersama ke arah itu. Ini keyakinan 
saya dan insya-ALLAH terbukti benar.

Dalam ucapan Datuk Seri di Perak, Da-
tuk Seri ada cakap ‘jangan sampai saya 
hilang sabar’. Adakah Datuk Seri rujuk  

kepada kepimpinan atau ahli biasa?
ANWAR: Biasalah saya berucap selama 
setengah jam. Tentang kebijaksanaan, saya 
punya optimistik. Jangan uji saya lama-lama. 
Itu tarikan kepada media. Tetapi kenyataan 
itu benar, saya ada sebut dan tidak nafikan. 
Saya kata tidak perlu buat kenyataan keter-
laluan, merasakan ini mencabar komuniti. 
Tidak perlu.

Kerana saya sahabat, saudara... saya 
menganggap rakan-rakan ini satu keluarga. 
Kita kena peringatkan (mana-mana pihak 
tidak guna saluran parti). Sudahlah. 

Kebetulan penganjuran Kongres Nasio-
nal adalah medan sebaiknya bagi kita berde-
pan dengan perwakilan dan menyatakan kita 
ajak semua untuk kembali kepada landasan.

Kenapa sesetengah pihak tidak menggu-
nakan saluran mesyuarat untuk menya-
takan pandangan, sebaliknya memilih 
media?
ANWAR: Itu tidak betullah. Kongres ada-
lah sebaik-baiknya. Kita berdepan perwa-
kilan dan ajak semua untuk kembali ke 
landasan dan menerima peraturan biasa.

Bagaimana hubungan Datuk Seri dengan 
Datuk Seri Azmin Ali?
ANWAR: Hubungan saya dan dia sudah 
lebih empat dekad. Adalah pasang surutnya. 
Dalam politik ini, saya tidak bermusuh. Saya 
tidak suka unsur peribadi ini. Sebab itu 
(saya) mudah bekerja dengan sesiapa juga 
dan mudah memaafkan.

Kerana sifat itu, mungkin apa yang dila-
kukan Tun Mahathir sebelum ini pun 
masih Datuk Seri mampu memaafkan?
ANWAR: Kadang-kadang tidak bermakna 
kita tak rasa kecewa, derita. Kalau tahu hal 
sebenarnya, macam mana saya rasa dulu, 
kalau tak simpati, harus akui liku-liku duka 
dan derita itu banyak. 

Apabila kita teliti semula, apa yang kita 
inginkan, hidup saya dan perjuangan saya 
terlalu kuat soal derita rakyat.

Saya seorang yang sinis dalam politik. 
Saya juga merasakan saya salah pilih profe-
sion, sepatutnya saya jadi profesor atau 
(bekerja dengan) media. Bicaranya tidak 
sama dengan apa yang kita amalkan.

LAPORAN: MOHD FAZLI ZAINUL ABIDIN, HASLINA KAMALUDIN dan KHAIRIL ANWAR MOHD AMIN FOTO: MOHD IZARI ROSLI

Antara percaturan elit 
dan idealisme PKR
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Keprihatinan terhadap derita rakyat itu 
cukup susah. Pengalaman saya dalam ke-
rajaan dulu pun begitu juga. Tolong projek 
orang susah, buat rumah rakyat apa habu-
an dia?

Pengaruh dari segi percaturan, kekua-
saan paling minimum. Tetapi itu yang se-
patutnya dilakukan oleh wakil rakyat.

Dalam tempoh setahun lebih PH meme-
rintah, adakah Datuk Seri berpuas hati 
terhadap pentadbiran, kerana ramai rak-
yat mengeluh di luar?
ANWAR: Kita harus akui bahawa pentad-
biran di bawah Tun Dr Mahathir Mohamad 
adalah peralihan yang melibatkan politik, 
social reform,  penjawat awam dan banyak 
lagi. 

Harapan itu menggunung. Kita terima 
beberapa perubahan dibuat tetapi rakyat 
ini kurang sabar. PRK Tanjung Piai itu satu 
tamparan dan kejutan yang bagi saya dalam 
politik adalah malapetaka. Belum pernah 
berlaku dalam sejarah. Saya lihat dengan 
serius. Maknanya, kita harus melakukan 
sesuatu yang lebih, terutamanya program 
kepedulian rakyat. 

Ya, sudah dimulakan. Ada hasrat dan 
kesungguhan dalam kepimpinan. Tetapi 
belum cukup lagi.

Dengan keadaan parti-parti dalam Pa-
katan Harapan yang berdepan drama 
politik dan sebagainya, bagaimana pula 
dengan parti pembangkang, adakah me-
reka mempunyai kekuatan lebih baik 
sekarang?
ANWAR: Pakatan Harapan dari sudut 
dasar-dasarnya begitu kuat. Walaupun da-
lam mana-mana suasana dan transisi yang 
berlaku, semua ada ciri-ciri yang sama.

Kerajaan dulu tak pernah dikritik, seka-
rang semua seimbang berbanding yang lalu. 
Orang fikir kita banyak sangat kelemahan. 

Kita dalam Pakatan Harapan, persamaan 
itu terlalu banyak, tetapi pada ruang kebe-
basan umpamanya. Adakalanya orang te-
gur, Ahli Parlimen ini, lepas (bebas 
bersuara).

Dulu semua ikut (ketua) Whip (di Par-
limen). Saya ingat lagi masa saya Timbalan 
Presiden UMNO, mana berani. Cakap sikit 
kena panggil. Sekarang tak mudah begitu. 
Demokrasi. Kita akan bagi ruang kebebas-
an. Tapi persepsi orang melihat ‘berkeca-
muk mereka ini.’

Soal kedudukan UMNO-Pas, baru-baru 
ini nampak kesediaan mereka bekerjasama, 
ada kekuatan baru. UMNO saya fikir, me-
nerima pukulan tamparan yang sangat kuat 
dalam pilihan raya yang lalu. 

Dia (pembangkang) menggunakan na-
ratif baru sekarang ini. Saya tidak remehkan. 
Terpulang kepada kita, kalaulah dapat me-
nunaikan janji-janji utama kita.

Adakah pembangkang tidak boleh pergi 
jauh?
ANWAR: Terlalu awal. Saya dalam Pakat-
an Rakyat lama. Saya masuk penjara lama. 
Mereka ada dokongan berbeza. 

Pada rasional politik saya, suku politik 
agama yang terlalu sempit dan perkauman 
itu dapat dikendurkan. Umpamanya Pas 
sokong Cina di  Tanjung Piai. Itu bagi saya 
satu kemajuan. Sekurang-kurangnya ren-
cana kaum itu dapat dileraikan. 

Adakah isu pergolakan dalaman PKR 
boleh menjejaskan harapan Datuk Seri 
untuk menjadi Perdana Menteri?
ANWAR: Jauh sangat telahan itu sebab 
mahu jadi Perdana Menteri. Dalam konteks 
dan proses, itu keputusan Pakatan Harapan, 
tidak langsung berbangkit calon lain. 

Akhirnya itu bergantung kepada kepu-
tusan ahli Parlimen yang (memberi sokong-
an) majoriti. Setakat ini saya tidak lihat ada 
perubahan (sokongan). Jadi bagi saya yang 
penting, dalam kerja tidak boleh terlalu tak-
sub dan ghairah dengan masalah peralihan 
jawatan Perdana Menteri.

Saya secara peribadi tidak terkesan de-
ngan perkara ini. Saya tahu hubungan saya 
dengan ahli Parlimen PH, GPS, pembang-
kang termasuk UMNO dan Pas... saya tidak 
ada permusuhan peribadi dengan mereka. 

Tetapi saya selalu 
diperingatkan 

dengan kisah bahawa 
dalam kesibukan kita 
bercatur di atas, jangan 
lupa yang daif,  yang susah."

Anwar (tiga dari kanan) bergambar bersama Ketua Pengarang Kumpulan Sinar Harian, Datuk Baharom Mahusin; Pengarang Kanan (Cetak) Sinar Harian, Azmi 
Tarmizi (kanan); Produser Mohd Fazli Zainul Abidin (tiga dari kiri); Produser Haslina Kamaludin (kiri) dan wartawan Khairil Anwar Mohd Amin (dua dari kiri) di 
Bangunan Parlimen semalam.
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Catat pelaburan 
RM16.4 bilion

Selangor lepasi 
sasaran 

ditetapkan 
dalam sektor 
pembuatan

NUR FARHANA 
ABDUL MANAN

SHAH ALAM

S elangor mencatatkan 
pelaburan sebanyak 
RM16.4 bilion dalam 

sektor pembuatan sepan-
jang tempoh antara Janua-
ri dan September lalu, me-
nurut  Lembaga 
Pembangunan Pelaburan 

Malaysia (MIDA).
Menteri Besar Sela-

ngor, Amirudin Shari ber-
kata, jumlah itu melang-
kaui sasaran RM10 bilion 
ditetapkan kerajaan negeri 
sekali gus menjadikan Se-
langor berada di kedudu-
kan teratas negeri meneri-
ma pelaburan tertinggi 
setakat suku ketiga tahun 
ini.

Menurutnya, tahun lalu 
Selangor turut mencatat-
kan pelaburan terbesar 
sepanjang 30 tahun dengan 
jumlah pelaburan sebanyak 
RM18.9 bilion meski di se-
balik kemelut perang da-
gang AS-China dan kelem-
bapan ekonomi digital.

“Ini membuktikan kes-
tabilan politik dan pentad-

AMIRUDIN

biran Selangor, dasar mes-
ra pelabur kerajaan negeri 
dan kemudahan infrastruk-
tur berkualiti tinggi menja-
di antara faktor penarik 
yang berjaya menambat 
hati pelabur untuk menja-
dikan Selangor destinasi 

pelaburan pilihan mereka.
“Kerajaan negeri perca-

ya Dasar Kelulusan 100 
Hari yang bakal diperke-
nalkan pada tahun 2020 
menjadi satu lagi bukti ke-
sungguhan kerajaan nege-
ri dalam mempermudah-
kan perniagaan, 
menggalakkan pelaburan 
dan merancakkan potensi 
ekonomi negeri,” katanya 
dalam satu kenyataan di 
sini semalam.

Katanya, kecemer-
langan dilakar diharap 
menjadi pendorong untuk 
pentadbiran kerajaan ne-
geri bekerja keras bagi me-
neruskan tradisi Selangor 
sebagai paksi ekonomi Ma-
laysia di samping menjua-
rai kemaslahatan rakyat.
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Saya yakin kebanyakan 
pemimpin akan hadir pada 

kongres itu. Presidennya, Timbalan 
Presidennya, Setiausaha Agungnya akan 
bersama ke arah memantapkan lagi 
kekuatan parti. Ini keyakinan saya dan 
insya-ALLAH akan terbukti benar.” - Kata 
Datuk Seri Anwar Ibrahim dalam wawancara eksklusif 
bersama Sinar Harian di Bangunan Parlimen semalam.

k SSSeSeerri Anwar Ibrahim dalam wawancaraa eksklusif 
ammmma a SSinaar rHarian di Bangunan Parlimenn semalam.n

2

ANWAR YAKIN PKR 
AKAN TETAP KUAT

Di sebalik pelbagai konflik dan andaian politik melanda parti Parti Keadilan Rakyat (PKR), 
Presidennya, Datuk Seri Anwar Ibrahim yakin ada ‘kejutan istimewa’ pada Kongres Nasional parti 
itu yang akan berlangsung di Pusat Perdagangan Antarabangsa Melaka pada 5 hingga 8 Disember ini. 
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Page 1 of 2

05 Dec 2019
Sinar Harian, Malaysia

Author: KHAIRIL ANWAR MOHD AMIN • Section: Nasional • Audience : 140,000
Page: 1,2 • Printed Size: 810.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 17,172.00 • Item ID: MY0038079133

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Anwar yakin PKR akan 
bertambah mantap

Presiden PKR 
percaya semua 

perwakilan parti 
akan hadir  

Kongres Nasional 
di Melaka

KHAIRIL ANWAR 
MOHD AMIN

KUALA LUMPUR

P residen Parti Keadilan 
Rakyat (PKR), Datuk 
Seri Anwar Ibrahim 

yakin parti tunjang Pakatan 
Harapan itu akan bertambah 
mantap pada Kongres Nasi-
onal PKR yang akan berlang-
sung di Pusat Perdagangan 
Antarabangsa Melaka 
(MITC) pada 5 hingga 8 Di-
sember ini.

Anwar berkata, di sebalik 
pelbagai masalah dalaman  
dan andaian politik, beliau 
yakin kebanyakan kepimpin-
an parti termasuk Timbalan 
Presiden PKR, Datuk Seri 
Mohamed Azmin Ali akan 
hadir dan sama-sama ber-
ganding bahu bagi mengu-
kuhkan parti itu.

Menurutnya, faktor ke-
terbukaan PKR telah 
mengundang pelbagai te-
lahan, tafsiran dan persep-

Anwar ketika wawancara eksklusif bersama Sinar Harian di Bangunan Parlimen semalam.

si negatif rakyat namun ia 
tidak menjejaskan keutu-
han PKR.

“(Cuma) saya fikir ada 
ketelanjuran. Ada perkata-
an yang terlanjur disebut 
kepada media padahal ru-
ang dalam parti ada. Mere-
ka boleh suarakan dalam 
mesyuarat sekiranya ada 
(perbezaan pendapat). Itu 
yang menimbulkan pelba-
gai persepsi rakyat terhadap 
PKR.

“Saya yakin kebanyakan 
pemimpin akan hadir pada 
kongres itu. Presidennya, 

Timbalan Presidennya (Az-
min), Setiausaha Agungnya 
(Datuk Seri Saifuddin Na-
sution) akan bersama-sama 
ke arah memantapkan lagi 
kekuatan parti. Ini keyakin-
an saya dan insya-ALLAH 
akan terbukti benar,” kata-
nya dalam wawancara eks-
klusif dengan Sinar Harian 
di Bangunan Parlimen di 
sini semalam.

Wawancara eksklusif 
itu turut dihadiri Ketua Pe-
ngarang Kumpulan Sinar 
Harian, Datuk Baharom 
Mahusin.

Anwar yang juga Ahli 
Parlimen Port Dickson 
berkata demikian ketika 
ditanya apakah kemelut 
yang melanda parti itu 
akan berjaya diselesaikan 
pada Kongres Nasional 
PKR 2019 nanti.

Krisis kepimpinan PKR 
dikatakan semakin merun-
cing apabila kumpulan yang 

dikaitkan dengan Moham-
ed Azmin kononnya me-
rancang mengadakan satu 
himpunan berasingan di 
sebuah hotel di ibu negara 
pada Sabtu dan Ahad ini, 
iaitu tarikh sama Kongres 
Nasional PKR di Melaka.

Ia susulan perpecahan 
dalam kalangan Angkatan 
Muda Keadilan (AMK), 
apabila kumpulan yang di-
ketuai Timbalan Ketua 
AMK, Muhammad Hilman 
Idham mahu Mohamed 
Azmin merasmikan sayap 
itu pada kongres terbabit 
seperti mana tradisi parti.

Satu lagi kumpulan di-
ketuai Ketua AMK, Akmal 
Nasrullah Mohd Nasir pula 
bertegas bahawa perasmi-
nya ialah Pengerusi Majlis 
Penasihat PKR, Datuk Seri 
Dr Wan Azizah Wan Isma-
il, manakala Mohamed 
Azmin merasmikan kong-
res Wanita PKR.

Anwar berkata,  lebih 
85 peratus perwakilan me-
nyatakan persetujuan un-
tuk hadir membuktikan 
parti itu masih utuh dan 
tiada perpecahan dalaman 
seperti yang diperkatakan.

“Saya pergi hampir ke-
semua negeri melainkan 
Selangor kerana Menteri 
Besar, Amirudin Saari mo-
hon agar konvensyen (di 
Selangor) dianjak kepada 
pertengahan Januari. Saya 
kata boleh tetapi persepsi 
di luar seolah-olah dia 

membantah. Itu berbeza 
daripada apa yang saya per-
oleh. 

“Kita lihat sekarang se-
narai perwakilan lebih 85 
peratus yang sudah daftar.  
Kalau ada 10 peratus tidak 
setuju umpamanya, apakah 
itu bermakna perpecahan? 
Bukan mudah untuk dapat-
kan kehadiran 100 peratus. 
Tak ada di dunia ini yang 
boleh dapat 100 peratus. 

“Bukan soal Anwar, Az-
min, Saifuddin tetapi soal 
parti sendiri, soal akar umbi. 
Ternyata mereka mahu su-
paya parti yang bersatu, 
mereka beri mandat kepada 
pimpinan dan mereka beri 
dokongan kepada semua 
acara-acara penting parti,” 
katanya.

Anwar berkata, tidak 
adil sekiranya Azmin didak-
wa menjadi punca masalah 
dalam PKR.

“Tidak adil untuk tu-
ding sedemikian kerana ia 
bukan masalah seorang. 
Kita peringatkan ini kepada 
saya, rakan-rakan, semua 
pimpinan bahawa percatur-
an politik dan landskap po-
litik itu harus berubah.

“Walaupun ada sedikit 
sebanyak gembar-gembur 
di media, saya yakin kerana 
pemimpin ini matang dan 
berpengalaman. Akhirnya 
mereka tahu parti ini ditu-
buh sejak 1999 untuk mem-
perkukuh agenda reforma-
si di negara kita,” katanya.
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Azmin Ali sah hadir Kongres PKR
Turut sahkan 

beberapa pemimpin 
PKR lain akan 

turut sama hadir

SHAH ALAM 

T imbalan Presiden Parti 
Keadilan Rakyat (PKR), 
Datuk Seri Mohamed Az-

min Ali mengesahkan akan 
menghadiri Kongres Nasional 
PKR 2019 yang berlangsung di 
Pusat Perdagangan Antara-
bangsa Melaka (MITC) mulai 
hari ini.

Pada sidang akhbar di Par-
limen semalam, Menteri Hal 
Ehwal Ekonomi itu juga me-
ngesahkan rakan-rakannya 
yang dipilih pada pemilihan 
parti tahun lepas turut sama 

hadir ke kongres berkenaan.
Terdahulu, Mohamed 

Azmin mengadakan 
pertemuan bersama beberapa 
pemimpin PKR yang dikatakan 
daripada kem beliau sebelum 
menghadiri Mesyuarat Biro 
Politik PKR yang 
dipengerusikan oleh Datuk 
Seri Anwar Ibrahim di 
Parlimen semalam.

Antara pemimpin PKR lain 
yang dilihat bersama 
Mohamed Azmin ialah dua 
Naib Presiden PKR iaitu 
Zuraida Kamaruddin dan Tian 
Chua serta beberapa Ahli 
Majlis Pimpinan Pusat (MPP) 
seperti Datuk Mohd Rashid 
Hasnon, Amirudin Shari, R 
Sivarasa dan Elizabeth Wong.

Mengulas mengenai 
pertemuan itu, kata Mohamed 
Azmin, ia menyentuh 
mengenai kedudukan parti dan 
persiapan kongres yang 
dimulakan dengan perasmian 
Angkatan Muda Keadilan 

JUANI MUNIR ABU BAKAR

Foto pertemuan Anwar dan Mohamed Azmin di Bangunan Parlimen 
semalam yang disiarkan akaun Instagram DSAI Supporters.

(AMK), Wanita PKR dan 
Kongres PKR.

“Kami akan bincangkan 
beberapa perkara penting dan 
saya nak nyatakan di sini ba-
hawa saya dan rakan-rakan 
akan hadir ke Kongres Nasio-

nal pada minggu ini,” katanya.
Ahli Parlimen Gombak itu 

enggan mengulas mengenai 
isu perhimpunan lain parti itu 
di sebuah hotel di ibu negara 
seperti yang tular dalam media 
sosial dalam minggu ini.

HARI INI
Lokasi: Hall A, MITC Melaka
Masa: 8 malam
9 malam: Ucapan Ketua Wanita PKR, 
Haniza Mohamed Talha
9.20 malam: Majlis Pelancaran oleh 
Timbalan Presiden PKR, Datuk Seri 
Mohamed Azmin Ali

6 DISEMBER 2019
Sesi Ucapan Dasar 
Ketua Wanita PKR
Lokasi: Hall A, MITC Melaka
Masa: Bermula 8 pagi
9 pagi: Ucapan Setiausaha 
Wanita PKR, Gan Pei Nei
9.10 pagi: Ucapan Dasar Ketua Wanita 
PKR, Haniza Mohamed Talha
9.55 pagi: Penyampaian Hadiah Kempen 
Daftar Anggota Wanita

Sesi Persidangan Kongres Nasional 
Tahunan Wanita PKR 2019
Lokasi: Hall A, MITC Melaka
Masa: Bermula 10.30 pagi
10.30 pagi: Ucapan aluan Pengerusi 
Tetap PKR
10.35 pagi: Pembentangan Minit 
Mesyuarat Kongres Nasional Wanita PKR
10.45 pagi: Pembentangan 
Kewangan Wanita PKR
10.50 pagi: Perbahasan Ucapan 
Dasar Ketua Wanita
2 petang: Pemilihan 50 orang 
perwakilan Wanita PKR ke Kongres 
Nasional PKR 2019
3 petang: Ucapan Ketua Sri Kandi 
PKR, Nurainie Haziqah Shafii
3.20 petang: Ucapan Naib-Naib 
Ketua Wanita PKR dan Timbalan 
Ketua Wanita PKR
4 petang: Ucapan Penggulan 
oleh Ketua Wanita PKR

Jadual Kongres Nasional 
Tahunan Wanita PKR 2019
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 Anugerah Nasyid  
yang bermakna

KEMUNCAK Anugerah Nasyid IKIM 2019 
(AN19) anjuran Institut Kefahaman Islam Malay-
sia (IKIM) berakhir dengan pelbagai perasaan oleh 
sesiapa yang menyaksikannya pada Sabtu lalu. 

Penganjuran itu ialah penganjuran kelima se-
lepas kali pertama diadakan pada 2004, seterusnya 
pada 2005, 2014 dan kemudian 2017 sebelum di-
putuskan dijadikan acara dwi tahunan. 

Jika kita imbas kembali, acara yang sebelum ini 
dikenali sebagai Anugerah Juara Naysid IKIM 
(AJNI) diadakan di Dewan Muktamar Pusat Islam, 
Kuala Lumpur pada 2004.

Selepas setahun, ia diadakan di Auditorium 
MBSA, Shah Alam sebelum membuat kemuncu-
lan semula sembilan tahun kemudian dengan per-
siapan rapi di Dewan Plenari PICC, Putrajaya.

Anugerah Nasyid 2017 (AN17) dilihat sebagai 
penganjuran paling gah apabila bersiaran langsung 
di Dewan MBSA, Shah Alam melalui siaran TV 
Alhijrah. AN19 pula yang berlangsung di Audito-
rium IKIM, Kuala Lumpur menyaksikan seramai 
12 peserta layak ke pentas final, antaranya artis solo 
Khai Bahar, Addep Nahar dan Ikhwan Fattana.

Semua finalis menyanyikan lagu hasil undian 
daripada pemilihan sebanyak 30 lagu sepanjang 
2018 hingga 2019 oleh pendengar melalui slot Carta 
Nasyid IKIM yang dikendalikan DeeJay Irwan Jo-
hari yang ke udara setiap Sabtu pada jam 10 pagi. 

Kalau kita lihat penganjuran Sabtu lalu dengan 
tahun sebelumnya, ia memang jauh berbeza. Keti-
ka disiar secara langsung di TV Alhijrah, dahulu 
ada orang kaya yang sponsor hadiah.

Dahulu juga ada venue lebih luas, yang bukan 
sahaja menyediakan pencahayaan baik, malah 
menghasilkan tatabunyi tidak tenggelam timbul.

Tiada niat untuk membahaskan kenapa terlalu 
banyak kekurangan pada penganjuran kali ini te-
tapi kita mahu melihat kepada kelebihan dan mak-
na di sebalik penganjuran.

Sesungguhnya AN19 bukan sekadar mengik-
tiraf mursyid atau penggiat seni nasyid, malah pe-
luang untuk kita melihat sebuah penganjuran ber-
bentuk hiburan Islamik yang tidak keterlaluan dan 
melalaikan.

Tahniah kepada semua finalis, tahniah kepada 
yang memenangi kategori dipertandingkan, tah-
niah IKIM kerana menganjurkan, tahniah pende-
ngar atas kesetiaan dan sokongan diberikan. Peng-
anjuran anugerah kali ini benar-benar sederhana, 
namun sangat bermakna. 
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»REPORT
ONPAGE9RECONCILIATION: AZMIN TO OFFICIATE AT PKR YOUTH ANDWOMENCONGRESS

RECONCILIATORY EFFORT

AZMIN TO OPEN YOUTH’S,
WOMEN’S CONGRESS
PKR leadership
returns honour of
opening its wings’
congress to deputy
president
MELAKA

THE PKR leadership has
returned the honour of
opening the party wings’
congress to deputy pres-

ident Datuk Seri Azmin Ali, in a
reconciliatory effort following in-
tense protest against an earlier
move to rescind the traditional
invitation to the party leader to
officiate both events.
Azmin is now scheduled to
open the PKR Youth National

Congress, scheduled for tomor-
row. Earlier, after much coaxing
by party leaders, Azmin was al-
lowed to open only the Women
wing’s congress scheduled
tonight.
PKR Youth deputy ch ie f
Muhammad Hilman Idham yes-
terday said he welcomed the
move to return the “tradition” of
party deputy president officiat-
ing the annual convention.
“We welcome PKR president
Datuk Seri Anwar Ibrahim and
Azmin’s efforts to strengthen
unity and consensus among par-
tymembers ahead of the national
congress which begins tomorrow
(today). I urge all delegates, ob-
servers and PKR Youth members
to a t tend the Youth wing
congress and the 14th National
Congress here this week.”
It was reported that the invi-

tation to Azmin, who is economic
affairs minister, was cancelled in
the middle of last month,
prompting him to comment that
it was an attempt to silence him
from criticising the top PKR lead-
ership.
Anwar had previously defend-
ed the decision to rescind
Azmin’s invitation, a verdict
made by the central leadership.
It was then decided that Azmin
wou ld open the Women’ s
congress, while PKR Advisory
Council chairman and Anwar’s
wife, Datuk Seri Dr Wan Azizah
Wan Ismail, would officiate the
Youth congress.
Dr Wan Azizah, who is deputy
prime minister, would close the
Youth and Women wings’ meet-
ings.
Azmin had been absent from
all PKR meetings for the past

year, but made a comeback at a
political bureau meeting at Par-
liament yesterday.
This was the first meeting he
attended after being elected as
the party’s No. 2 in September
last year.
Among those in attendance
were Central Leadership Council
members said to be aligned to
Azmin, including Zuraida Ka-
maruddin, R. Sivarasa, Tian
Chua, Datuk Mohd Rashid Has-
non andAmirudin Shari.
Azmin, when met, said his
presence was to discuss with An-

war the position of the party and
the party congress.
Anwar and Azmin’s less than
amiable relations had been con-
stantly played down by the top
leadership.
Anwar believed that all was
well in the party, despite appar-
ent frustration and discontent
betweencamps sidingwith either
him or Azmin.
The ongoing war of words in
PKR is believed to have stemmed
from controversies on various is-
sues, including the country’s pre-
miership.

Muhammad Hilman Idham
Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan
Ismail
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Selangor records
RM16.4b in investments
SHAH ALAM: Selangor recorded
RM16.4 billionworth of investment in
themanufacturing sector between
January and September. Menteri Be-
sar Amirudin Shari said the amount
exceeded the RM10 billion invest-
ment target, making the state the
country’s top investment contributor
in the third quarter of this year. “Last
year, Selangormanaged to record the
biggest investment in 30 years with
RM18.9 billion, despite the United
States-China trade war and global
economic slowdown. “This proves
that political and administrative sta-
bility, investor-friendly policies and
high-quality infrastructure facilities
are among factors thatmake Selangor
an attractive investment destination,”
he said yesterday.
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Azmin given nod to open 
wings’ congresses

AMAR SHAH MOHSEN 

oDecision made at special 
political bureau meeting 

AMAR SHAH MOHSEN � BY AAMAR SHAH MOHSEN  
newsdesk@thesundaily.com

KUALA LUMPUR: PKR will keep to its tradition 
in having its deputy president officiate the 
annual congresses for the Women and Youth 
wings, after Datuk Seri Mohamed Azmin Ali 
was given the nod by the party yesterday.  

PKR communications director Fahmi Fadzil 
said the decision was made at a special political 
bureau meeting in Parliament which was 
attended by leaders from both president Datuk 
Seri Anwar Ibrahim and Azmin’s factions.  

“We discussed, among other things, our 
preparation for the national congress and I 
would like to say here that both the Youth and 

AMAR SHAH MOHSEN AMAR SHAH MOHSEN 

Women wings will be officiated by Azmin 
tomorrow (Dec 5) night,” Fahmi said. 

“The Deputy Prime Minister (Datuk Seri Dr 
Wan Azizah Wan Ismail), meanwhile, will close 
both wings on Friday,” he told reporters after 
the meeting yesterday.  

Conventionally, whoever holds the PKR 
deputy president post would officiate both the 
wing’s annual congresses simultaneously, but 
this tradition seemed to have been broken this 
year after the party withdrew its invitation to 
Azmin to officiate the Youth congress last 
month.   

This honour was instead passed to Wan 
Azizah, with Azmin being given the 
responsibility to open only the Women’s wing, 
after a falling out between the latter and Anwar.  

However, following yesterday’s meeting, 
which was the first party meeting attended by 
Azmin since he was re-elected as deputy 
president in November last year, the party has 
now decided to stick to the tradition.  

AMAR SHAH MOHSEN 

Fahmi also denied speculations that there 
would be a parallel congress, attended by 
members of Azmin’s camp, taking place during 
the same period as the official assembly. 

“There’s only one congress. Azmin himself 
has reiterated this, and I myself have remained 
consistent that there’s only one congress.”  

Azmin had earlier meet Anwar to discuss the 
party’s position and its preparation for its 
national congress, which is set to take place 
from today to Sunday in Malacca.  

He also announced that he would be 
attending the national congress, putting to bed 
any rumours that he might skip the annual 
assembly.   

The Economic Affairs Minister arrived at 
yesterday’s meeting accompanied by several 
central leadership council (MPP) members 
who are allied to him, including vice-presidents 
Zuraida Kamaruddin and Tian Chua, and MPP 
members Sivarasa Rasiah, Amirudin Shari and 
Datuk Mohd Rashid Hasnon. 
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This takes 
the cake 
Deputy Prime 
Minister Datuk 
Seri Dr Wan 
Azizah Wan Ismail 
receiving 
a surprise for her 
67th birthday from 
members of the 
media at the 
Parliament lobby. 
Looking on 
are Segambut MP 
Hannah Yeoh 
(right) and Water, 
Land and Natural 
Resources Minister 
Datuk Dr Xavier 
Jayakumar (left). 
— Bernama 
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Recognition for restaurants with clean toilets 
By OH INGYEEN 
ingyeen@thestar.com.my 

A TOTAL of 113 eatery operators 
were rewarded for having clean 
toilets under the inaugural 2019 
"Tandas Selangorku" programme. 

The Selangor government pre-
sented each of them RM1,000 as an 
incentive during the ceremony at 
the state secretariat building in 
Shah Alam. 

State local government, public 
transportation and new village 
development executive councillor 
Ng Sze Han said each of the 12 
councils in the state were supposed 
to pick out 10 exemplary operators. 

Ng hoped other restaurateurs 
would view the award recipients 
as role models or as a benchmark. 

"The objective (of the award) is 
to raise awareness of the impor-
tance of keeping toilets on the 
premises clean. 

"We often receive complaints 
about dirty toilets, especially from 
women, who say they would rather 
wait to get home to use the toilet," 
he said. 

Ng added that the complaints 
were from both locals and tourists, 
who condemned public toilets for 
being dirty, foul-smelling and poor-
ly maintained. 

"The toilets must receive at least 
four stars to be considered for the 
award," Ng said. 

The criteria that need to be met 
when auditing public toilets 
include good water supply, lighting, 
ventilation, and signage for desig-
nated men's, women's and toilets 
for the disabled. 

However, not all councils could 
find 10 eateries that fulfilled the 
criteria. Sabak Bernam District 

Ng (third from left) presenting certificates to eatery operators under the Tandas Selangorku programme. 
Looking on is State Economic Planning Unit (UPEN) local council section deputy director Norliza Yusoff (left). 

Council, for example, only found 
seven, Ng said. 

He added that the incentives 
were part of RMlmil allocated by 
the state to improve the quality of 
public toilets in Selangor. 

"The funds will be used to 
improve the state of at least one 
public toilet per council. 

"The standard of toilets (in the 
state) is still not up to par. 

"It should not be solely the gov-
ernment's responsibility to keep 
toilets clean as everyone has their 
own role to play," he said.'' 

Ng said the 'Tandas Selangorku" 
programme would be a continuous 
one. 

"One way to improve the quality 
of public toilets is by having such 
programmes like this. 

"The local councils still conduct 
checks on toilets when inspecting 
eateries," he said. Tanah Aina Cafe in Shah Alam is a recipient of the clean toilet award. 
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Get the right 
support and 
rest easy 
Company promotes affordable luxury 
with exclusive range of mattresses 

STARMETRO, THURSDAY 5 DECEMBER 2019 

The Swinton 
Suites 
mattresses 
have an 
anti-static 
function. 

(Below) 
Chan with 
the range 
of sofas at 
Enzol's furni-
ture gallery 
in Setia Alam. 
- Photos: 
AZLINA 
ABDULLAH/ 
The Star 

perfect livin 
HOME expo 

By JAROD LIM 
jarodlim@thestar.com.my 

ENZOL will be partnering with King 
Koil to showcase a range of exclu-
sive mattresses at Perfect Livin '19 
home expo. 

Company marketing director 
Alwin Chan said customers can 
check out their King Koil gold series 
that offer great support and unpar-
alleled comfort. 

"We will be featuring the exclu-
sive Beverly Suites and Swinton 
Suites mattresses that retail from 
RM3.250 and RM4.190, respectively! 

"It is a continuation of our cam-
paign that promotes affordable lux-
ury," he said during an interview at 
the company's furniture gallery in 
Setia Alam. 

The expo will be held from Dec 6 
to 8 at Setia City Convention Centre, 

Setia Alam, Selangor. 
"Swinton Suites mattresses have 

gone through special anti-bacterial 
treatment that eliminates 99.9% of 
bacteria and prevents bed bugs and 
dust mite from sticking to it. 

'It has an anti-static function for 
the top layer which is made of natu-
ral latex," said Chan. 

Meanwhile, the Beverly Suites 
mattresses are equipped with an 
X-spring system that provide firmer 
support, suitable for those with chi-
ropractic problems. 

Taking up 10 booths, Enzol will 
also be showcasing their latest sofa, 
Rowina, priced from RM3,390. 

"It is an Echo Clean fabric sofa 
but has a luxury leather look with 
more than 100 colour options. 

"It is also equipped with adjusta-
ble headrest with a storage com-
partment on the side," Chan said. 

During the expo, those who pur-
chase a bed set will get two pillows 
as well as a bolster and waterproof 
mattress protector for free. 

"Customers can also expect 
extended warranties on selected 
products during the expo," Chan 
added. 

The first 500 registered visitors 
each day will get a limited edition 
Perfect Livin dry bag for free. 

The expo opens from 11am to 
9pm. Free admission. 
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Kick-start your design aspirations 
STUDENTS who aspire to great-
ness in the art and design field are 
encouraged to consider enrolling at 
First City University College (for-
merly known as KBU International 
College), courtesy of the excellent 
and industry-relevant study 
programmes offered through the 
Faculty of Design and Built 
Environment (FDBE). 

"FDBE students will stand to 
benefit from our strong association 
with professional bodies, namely 
the Malaysian Institute of Interior 
Designers, Malaysian Design 
Council and wREGA. For instance, 
students are given the opportunity 
to present their works at competi-
tions or even collaborate with 
prominent brands," said FDBE 
dean Assistant Prof Khairul Hazrin 
Hashim, citing the example of an 
industrial collaboration that 
involved students proposing 
design concepts for King Koil's 
new showroom. 

Course structure and available 
degree pathways 

The Foundation in Art and 
Design (FAD) is a one-year 
(three-semester) programme 
that introduces students to the 
fundamentals of art and design. 

"FAD allows students to identify 
their personal interest and strength 
in art and design. Moreover, the 
curriculum, established in 1994, 
enjoys the advantage of being 
adapted from reputable UK art 
programmes," shared programme 
coordinator Yvonne Ou Yong Yuet 
Foong who added that designated 
studio spaces were provided for 

The Foundation in Arts and Design programme gives students the chance 
to work in the Art Studio. 

students to practise and familiarise 
themselves with the 'studio 
culture', which will become a 
crucial feature during their 
bachelor's degree studies. 

During the FAD programme, 
students will gain exposure to 
three types of modules: Design 
Modules which focus on principles 
and practices as well as the design 
processes, Drawing Modules which 
aim to develop students' visual 
awareness and Critical Studies 
Modules which impart basic ana-
lytical and critical approach skills 
when conducting visual research. 

Third semester students will be 
required to participate in a final 

project involving both 2D and 3D 
aspects of design. This is meant to 
match students to their appropri-
ate design specialisation - Graphic 
Design, Interior Architecture and 
Design, Furniture and Product 
Design or Fashion Marketing. 

Students today, designers 
tomorrow 

Third Year BA (Hons) Furniture 
and Product Design student Rachel 
Tang as well as Final Year BA 
(Hons) Interior Architecture and 
Design student Preston Tew 
boldly vouch for the benefits of 
the foundation programme due to 
its holistic course structure, which 

provided them a clear perspective 
of the Art and Design industry. 

Tang added that while she 
eventually chose to enrol in the BA 
(Hons) Furniture and Product 
Design programme, she still relies 
on the knowledge gleaned from 
her foundation classes whenever 
she looks for project materials. 

Furthermore, she believes that 
being well versed in both the art 
and design fields would ensure 
her chances of landing a job upon 
graduation. 

Meanwhile, Tew, who first joined 
in 2015, attributed his current 
successes to the foundation pro-
gramme's effectiveness in impart-
ing key art and design knowledge 
as well as research and presenta-
tion skills. 

Fast forward to today, Preston is 
dreaming of working overseas 
after graduation. Furthermore, in 
March this year, Preston and his 
coursemates emerged as winners 
of the prestigious Salon Centre 
Interior Architecture Competition 
and walked away with US$10,000 
(RM41,815) prize money. 

January 2020 intake 
Aspiring design students are 

encouraged to sign up for the 
January 2020 intake to grab the 
50% incentive. Meanwhile, stu-
dents who have completed their 
Foundation in Art and Design 
programme are encouraged to 
continue their studies at First City 
UC in one of the bachelor's degree 
programmes listed. 

They may register for their 
desired degree programme and 

enjoy 15% off their first year 
tuition fees via the Alumni 
Incentive. 

To learn more about the design 
programmes offered at Foundation, 
Diploma, Bachelor Degree and 
Postgraduate levels, drop by the 
One Stop Education Fair at One 
Utama Shopping Centre, from 
Dec 6-8. 

Quality education counselling 
from the Design Business, 
Engineering and Computing 
faculty staff helps students chart 
a clear pathway for their tertiary 
education plans. 

Students stand to benefit from a 
wholesome and world-class educa-
tion as First City UC comes 
equipped with a wide array of 
state-of-the-art learning facilities. 
The university college also features 
a robust extracurricular scene. 

Its proven track record of pro-
ducing highly employable gradu-
ates for close to 30 years can be 
attributed to its industry-relevant 
and Malaysian Qualification 
Agency-accredited curricula. 

Located within the modern 
township of Bandar Utama in 
Petaling Jaya, Selangor, the 
eco-friendly urban campus is easily 
accessible via MRT as well as other 
forms of public transportations. 
Furthermore, Bandar Utama hosts 
many amenities, in particular, one 
of the world's largest shopping 
centre, 1 Utama. 

• For more details, call 03-7727 
3200 or visit www.firstcity.edu.my, 
Facebook page (@firstcityuc) or 
Instagram account (@firstcity.uc). 
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PETALING JAYA EVENTS 
• A free workshop on sexual 
health will be held at Pusat 
Khidmat ADUN Kampung Tunku 
in Taman Paramount from 3pm to 
5pm on Dec 7. 
• Household Living Aid (BSH) 
recipients and their spouses who 
are aged 50 years and above are 
invited to a free health screening 
at the MBPJ hall in SS3/14 from 
8am to 4pm on Dec 8. 
• A free legal aid clinic will be held 
at Pusat Khidmat ADUN Kampung 
Tunku in Taman Paramount from 
11am to 1pm on Dec 14. 
• A taekwondo workshop will be 
held at the SS2 basketball court 
in Jalan SS2/60 from 9am to 
11am on Dec 14. Refreshments 
will be served. For details, call 
03-7954 4724. 
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The trails at Bukit Saga are well-maintained, with ropes to guide beginner hikers. 

Bukit Saga 
LOCATED in the district of Ampang/Cheras, this hill is recommended for beginners. 
Visitors will find well-maintained paths and ropes to guide them along their hike. 
There are three trails, but take note that Trail B is currently closed for construction 
works. Those seeking adventure can hike to the waterfall. At the peak, hikers will be 
greeted by rest huts, hammocks and a makeshift cooking spot. It's a great place for 
some rest and relaxation. - Chester Chin 

Off to the peak 
Be greeted by spectacular panoramic views at these 
hiking trails. 

Bukit Kutu 
FOR some historical flair, do your hike at this hill. Also known as Treacher's Hill, it was once a 
colonial hill station and remnant of old buildings still exist today. You will be passing by an 
Orang Asli settlement to get to the hill. It takes about three to four hours to hike to the peak. At 
the top, you will be greeted by a panoramic view of clouds, valleys and the Titiwangsa mountain 
range. A permit of RM5 per person is needed to hike here. Visitors can get this permit from the 
office at the foothill entrance. 

FRIM is a great 
place to learn 
about nature 
and also for 
hiking with 
family and 
friends. 

Forest Research Institute Malaysia (FRIM) 
BESIDES being one of the oldest and largest re-created tropical rainforests, FRIM is 
also a leading tropical forestry research venue. More than just an educational desti-
nation, it also offers a great place for hiking. A tour guide will take visitors around 
FRIM, including the popular canopy walkway. Tickets for the canopy walkway need 
to be purchased beforehand at the souvenir counter (located in the same building as 
the information counter). The fee for adults is RM5 and for children, RM1. It is closed 
to visitors on Mondays and Fridays. 

Bukit Kutu offers a panoramic view of clouds, valleys and the Titiwangsa mountain range. 

Bukit Gasing 
LOCATED at Jalan Gasing in Petaling Jaya, this hill bears the distinction of being sur-
rounded by heavily populated areas. It is one of the last remaining green lungs in the 
city. Visitors will find an array of trails catered to hikers with different fitness and 
energy levels. All the trails lead to a suspension bridge, watchtower and Hindu tem-
ple - with the highest point being about 160m. Do take note that it's very crowded on 
weekends. There is no fee or permit needed to hike here. 

SELANGOR might be better known for its 
many shopping malls, but how about heading 
to the great outdoors for a change? The next 
few weekends, gather up your walking boots, 
lather on the sunscreen and check out some 
hiking trails. 

Below are some of the top hiking trails in the 
state, as recommended by Tourism Selangor. 
From a hill located within a densely populated 
neighbourhood to one of the oldest tropical 
rainforests, these venues will provide a change 
of air and scenery from the hectic city. 

Bukit Broga 
THE peak at this hill is one of the best places 
to catch views of the sunrise and sunset. The 
good thing is that it is not too far from the 
city, making it perfect for a quick getaway. 
The trail is suitable for beginners. Here's a 
fun fact: Bukit Broga is the only hill in 
Peninsular Malaysia that is covered in lalang 
grass instead of trees. This translates to bet-
ter views at the top. The entrance fee is RM1. 

Bukit Broga is one of the best hills to catch the glorious sunrise and sunset from the peak. 
— Photos: Tourism Selangor 

Bukit Gasing is one of the few green lungs in the city. 
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Azmin to open Youth 
and Women's meets 
KUALA LUMPUR: PKR deputy 
president Datuk Seri Azmin Ah will 
officiate the party's Youth and 
Women's congress, ending specula-
tion of a "parallel congress" follow-
ing the party's special political 
bureau meeting. 

The "parallel congress" was said 
to be in protest of the party's earlier 
decision to rescind Azmin's invita-
tion to officiate the party's Youth 
wing's congress for having been 
notably absent from the party's 
political bureau meeting for several 
months. 

PKR communications director 
Fahmi Fadzil said the decision was 
made after a meeting involving lead-
ers aligned with Azmin and PKR 
president Datuk Seri Anwar Ibrahim. 

It took place in the Parhament 
building yesterday evening: 

"We have discussed several 
issues, including preparations for 
the national congress, and I can 
announce that the Youth and 
Women's wings' national congress 
will be officiated by Azmin. 

"The Youth and Women's wing 
congress will be closed by the 
Deputy Prime Minister," said Fahmi, 
referring to Datuk Seri Dr Wan 
Azizah Wan Ismail. 

Azmin was accompanied by PKR 
vice-presidents Tian Chua and 
Zuraida Kamaruddin, Selangor 
Mentri Besar Amirudin Shari, 
Sivarasa Rasiah, Genie Lim, Datuk 
Kamaruddin Jaafar and other lead-
ers. 

Asked if there was peace in the 
party following speculation of 
strained ties between leaders 
aligned with Azmin and Anwar, 
Fahmi said: "God willing, PKR will 
become stronger following the 
meetings and unity will be shown 
in the upcoming national congress." 

Fahmi said no "parallel congress" 
would be held at the same time as 
PKR's national congress. 

Meanwhile, Datuk Seri Shamsul 
Iskandar Mohd Akin, who is also 
the party's information chief, reiter-
ated that a consensus had been 
reached that Azmin would officiate 
Youth and Women's wing meetings. 

Previously, Azmin was dropped 
from opening the PKR Youth con-
gress scheduled tomorrow, as 
Dr Wan Azizah, who is PKR advisory 
council chief, was supposed to launch 
it instead. 

It triggered an outcry among 
leaders aligned with Azmin's fac-
tion. 
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纳吉证实，他于2011年1月在其位于 

吉隆坡大使朗格路私邸，在刘特佐安排 

下与谢德光会面，并签署几份开设户头 

的表格。

他证实，最终在其名下开设的大马银 
行户头有2个，分别是尾号为“694”的 

来往户头以及“此1”的储蓄户头。

但他说，“481”户头不曾使用，因 

他所收到的捐款都是汇入“694”户 

头，他也有用从此户头的资金签发支 

票。

也指曾告知国家银行时任总裁丹斯里 

哲蒂有关他所预料将接收的捐款，哲蒂 

则表明已知此事。

聶法依扎玩弄SRC董事局和納吉
吉强调，他无权（n 〇 t j n 

position)对任何财政部长机构公 

司包括SRC公司进行微观管理，因此他 

没有理由透过聂法依扎去指示SRC公司 

董事局，显然聂法依扎有极大可能在玩 
弄SRC公司董事局与他。

旺阿依袓丁询问，依斯米和苏柏供 
称聂法依扎是S R C公司与纳吉之间的桥 

梁，董事局成员每个决定都必须经过纳 

吉批准，以及纳吉指示是透过聂法依扎 

传达的事，这些事是否属实；纳吉回应
■丁 曰”

冃疋+疋 O

纳吉说，这并非财政部长机构公司的

管理方式，SRC公司也不例外。

“在我和聂法依扎会面期间，他告知 
我SRC公司董事局在进行深入讨论和透 

过‘精明审核’后，决定进行的投资。

“我肯定不曾在相同事项上，指示董 

事局。

“对我，他（聂法依扎）说，这些事 

情是董事局决定；对董事局，他则说这 

些事情是我的指示。”

纳吉的自辩环节是以一问一答方式进 

行，辩方律师针对控方证人的证词向纳 

吉提问，让纳吉针对有关证词自辩。

退回未用捐款免遭扭曲
方律师拉末哈炫A 

天吁在庭上念出，纳吉 
尾号为694的银行户头， 

在2013宁共接收来自 

Tanore金融公司汇入的6 

亿8〇"万9976美元（约2〇 

亿8147万6926令吉）的相 

关文件，就此询问纳吉是 

否花光所有款项；纳吉否 

认。

他指出，他使用一部分 

款项推行企业社会责任计 

划，以及作为大选资金， 

确保国阵会持续执政以保 

持政治局势稳定，并符合 

阿都拉国王的要求。

纳吉供称，截至2013年 

7月，他被告知上述户头 

还有一大笔余额。

“我对户头内拥有那么 

多钱感到不舒服，因为我 

担心若消息泄露，在政治 

上肯定会被扭曲。”

他因此决定将几乎所有 

余额归还，仅保留一部

k说，他总共归还约6 

亿2000万美元给汇款者 

Tanore金融公司。

“剩余的1亿6200万令 

吉，被转移到另一个我 
在2013年8月开设的新户
头。，，

吉早前供称，阿兹林 
当时展示一封志期2013年 

3月1日的信件，说明阿都 

拉国王赐予他8亿美元款 

项作为“礼物”。
“当时，我相信Tanore 

是一家和沙地政府或王室 

有联系的公司，就如信上 

所阐明的一样。”

另開戶頭分開捐款和收入

否認掌控SRC董事局
卩:P阿依袓丁引导纳吉供证时，提及SRC 

公司时任董事丹斯里依斯米和非执行 

董事拿督苏柏早前供称纳吉作为首相，拥 

有权力委任与开除任何董事，纳吉也被指 

有能力掌控董事局；纳吉就此回应，此事 

非常不合逻辑，因一般上委任与开除任何 

董事的权力，是在公司股东手上。
“当与政联公司接洽时，SRC和1MDB的权 

力被指落在我，也就是首相手上，是一件 
很平常事。”

纳吉强°调，但这不代表政联公司会盲目 

跟从首相、财政部长或任何一方对他们所 

发出的口头指示。

他重申，委任或开除董事的事需先以公司 

与董事的议决为前提，再向首相取得允许。
“至少，涉及SRC资金相关的营运事宜或 

投资，董事局必须知道，他们是被我和政 
府委任的信托人（fidusiari)，以作出让 

公司取得最大利益的事。
“一旦董事局在没有向财政部或我（首 

相）鉴定这些事情的情况下，就盲目遵 

从总执行长的指示，显然就是忽略（本身 

的）责任。”

不滿被調離財政部 
指胡斯尼心懷恨意

吉反驳控方第56名证 

$11人，即前第二财长 

拿督斯里阿末胡斯尼此前 

上庭供证时指控他的部分 

证词，认为后者有意中伤 

他，且存有对他心生不满 

的报仇元素。

纳吉相信阿末胡斯尼对 
他于2016年，决定把后者 

从财政部，调至首相署经 

济策划单位感到不满，因 

后者在调职安排不久之后 
立即辞职。

他接著称，阿末胡斯尼 

隐藏上述不满情绪，利用 

法庭的证人栏作为平台， 

公开反映个人沮丧。

“有其他事情是我认为 

不宜揭露的，这些事反映 

了他明显误会我的行动， 

导致他对我仇恨加深。”

纳吉也说，他不曾指示 

阿末胡斯尼勿涉及有关涵 
盖SRC公司的1MDB公司事 

务，此案审讯的文件也显 

示，阿末胡斯尼身已批准

几项重要的备忘录，包括 
有关向SRC提供短期贷款的 

备忘录。
1 =阿°末胡斯尼指他犹 

如一名‘信差’是个笑 

话。”

纳吉指出，阿末胡斯尼 
也出席于2012年2月8曰举 

行的内阁会议，有关会议 
批准政府向SRC公司从公务 

员退休基金局借贷提供政 

府担保，而阿末胡斯尼在 

该会议上并没有反映任何 

问题。
阿末胡斯尼于8月6曰上 

庭供证时形容，纳吉在 
处理SRC公司相关事件上 

表现专制，自己的角色 
仿若“信差” （〇 f f i c e

boy) 〇

阿末胡斯尼自稱“信差”不邏輯

纳

■纳吉（中）继续出庭自辩。

吉说，当阿末胡斯尼身为 

时任第二财长，甘愿贬低 

自己至自称为“信差”，宣称 

自己仅依据指示行事的说法， 

是非常不合逻辑。

他认为，如果阿末胡斯尼真 

觉得自己被对待的方式犹如一 

名“信差”，那后者要继续留 

在财政部肯定是不正常，显然 

后者的实际经历和证词有矛 

盾。
针对阿末胡斯尼称当SRC在瑞 

士的资金被瑞士当局冻结的消 

息出现时，他曾要求带团到瑞 

士，但纳吉不批准一事；纳吉 

认为此事已遭断章取义。

纳吉解释，阿末胡斯尼曾以 

非正式方式询问他，有关自己 

是否需到瑞士协助解决上述问 

题。

“他是说他可以尝试解决此 

事，因他在瑞士有认识几名可 

协助的人士，我告诉他没有必 
要去，因为据我了解，SRC已采 

取努力解决问题。”
他说，阿末胡斯尼也于2015 

年U月4日，批准一份要求寻求 

内阁批准向SRC提供短期贷款的 

备忘录。

“整体而言，此事是为了 
让SRC和瑞士政府解决相关事 

宜。”

694戶頭接收逾8億匯款

纳

■沙菲宜（中）与媒体在法庭外交谈。

吉证实，其尾号为694的银行户 

I头匕在20 12年共接收2亿6999万 

9985美元（约8亿3】91万9489令吉） 

的汇款，相关款项分别来自图尔基王 

子和黑石亚洲地产夥伴私人有限公 
司(Blackstone Asia Real Estate 

Mo "Pi-nI i-rl )

他说，他是4反贪会向他录供以及其 

律师从大马银行取得相关银行文件时， 

才得知上述交易。

纳吉指出，阿兹林之前向他展示一 
封志期2011年11月1日的信件，该信件 

被指是来自阿都拉国王的官方代表，指

阿都拉国王赐予他3亿7500万美元作为

“礼物，’。

他说，他将该笔款项花费在推行企业 

社会责任的计划。

拉末哈兹兰在庭上点出，根据大马银 

行前客户经理余静萍（译音）的电邮记 

录显示，刘特佐向大马银行证实了相关 

交易，并询问纳吉是否授权此事，纳吉 

回应，他是将此事交给阿兹林。

他认为，阿兹林可能自行与银行处 

理，或透过聂法依扎处理此事。

此外，他提及，他并没有和刘特佐在 

私下针对这个户头进行讨论。

沒指示為戶頭配替代名稱
吉供称，他没有指 

要以 “AmPrivate 

Banking — MR” 的 

代号，作为其尾号为 
“694”的银行户头替代 

名称，他也不曾获知有关 

这一户头的替代名称。

“实际上，我所收到的 

支票簿也没有显示这一替 

代名称。”

纳吉是在辩方律师旺阿 

依祖丁询问，指据余静萍 

的证词，刘特佐曾要求上

述银行户头获准配有替代 

名称，以供保密用途后， 

作出上述回应。

纳吉说，他不曾授权刘 
特佐在“694”户头事宜 

上和大马银行交涉，他有 

指示阿兹林这么做，他 

之后获知阿兹林委任聂法 

依扎授权管理这个银行户 

头。

询及为何需第三方管理 

其户头时，他解释，因他 

当时身兼首相、财长、巫

统及国阵主席，他的行程 

让他无法亲自管理和监督 

有关户头。

他供称，他的其他个人 

户头当时也是由其机要秘 

书管理，并监督户头余 
额，以及准备他每月费 

用，包括为家里缴付水电 

费及其他费用等。

他说，根据他预料将收 

到的捐款，他认为由第三 

方管理其户头较有效，后 

者可在有需要时和银行联 

系，并代他保管户头记 

录。

不
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纳
吉供称，他不曾收到“694”户头 

丨结单，相信那是由阿兹林保管， 

但他之后获悉有关结单不曾交给阿兹 

林，实际上是在刘特佐的指示下收藏 

起来。

“我不曾允许这么做。”
控方第21名证人，即大马银行拉惹 

朱兰分行女经理乌玛迪薇于4月24日供 

证时证实，她接获聂法依扎发出指示 

给大马银行，以代他保管纳吉的支票 

簿和户头结单。

询及他是如何监督上述户头余额 

时，纳吉回应称，阿兹林定期通知他 

有来自外国的资金以美元汇入户头。

“在我签发任何支票前，我会向阿 
兹林查询，后者会告诉我‘694’户头 

是否有足够余额，我相信他在监督户 

头余额事宜上是和聂法依扎交涉。”

纳吉指出，他无法准确记得阿兹林 

是何时告知他有关委任聂法依扎管理 
其银行户头，惟相信他是在2011年， 

即该户头开设后获知该事。

纳吉说，他当时并不认识聂法依 

扎，惟阿兹林曾指聂法依扎是自己所 

信任的人。

“阿兹林也曾提及聂法依扎是一名 

会计师，也是国会下议院前任议长已 

故丹斯里聂阿末卡米尔的儿子，已故 

聂阿末也是我父亲的好友。”

纳吉供称，因此他对聂法依扎在阿 
兹林的监督下，负责管理其尾数为 

“694”的银行户头没有异议。

纳
吉供称，刘特佐在 
20 10年中，告知他 

有关阿都拉国王同意以私 

人捐款的形式，给予他支 

持，而刘氏曾称有关捐款 
^额可能是大约1至2亿美

i内吉称，上述款项或许 

看起来很多，但据他所 

知，沙地王室家族是以慷 

慨闻名，此前曾捐献一大 

笔钱给美国的各个基金 

会，包括克林顿基金会， 

以及向外国如巴基斯坦和

沒懷疑款項來源

醒佐告■騙王捐款
巴勒斯坦捐献，作为一部 

分的外交政策。
“之后同在2010年，刘 

特佐向我证实有关捐款将 
汇入，从2011至2014年， 

我收到一大笔钱，我相 

信是来自阿都拉国王的捐

纳吉供称，刘特佐是上 

述捐款事宜的联系人，他 

相信刘氏为沙地阿拉伯王 

室家族负责处理有关捐款 
事宜。

^ 当时，我和大马银行 

从刘特佐那里，收到有关

證實沙地曾匯入卯卯萬美元

纳
吉证实，沙地阿拉伯图尔基王子及 
该国财政部在2011年，将9999万 

9976美元（约3亿432万9765令吉）汇入 
其“694”银行户头。

他指出，他是在反贪会向他录供以及 

其律师从大马银行取得相关银行文件 

时，才得知有外部资金汇入。

他供称，阿兹林之前向他展示一封志 
期2011年2月1日的信件，据称阿都拉国 

王的官方代表，信件内容指国王赐予他 

1亿美元作为礼物，显然与上述交易相 

符。
旺阿依祖丁向纳吉出示余静萍的电

邮，内容为刘特佐告知余静萍，他私下 

已经将款项余额汇报给纳吉，同时也核 

对了上述户头所开出的支票，就此询问 

纳吉的回应。

纳吉回应，他和刘特佐私下没有针对 

这个户头进行谈论。

“有关（户头的）交易和余额基本上 

是由阿兹林定期向我汇报，文件内所提 

到的支票，确实是由我发出。”

“我只能作出结论，刘特佐一定有询 

问阿兹林或聂法依扎（此事）。我不明 

白为何银行在此事上，不直接与阿兹林 

或聂法依扎交涉。”

納吉：2QQ7年首度見面

認識別特佐

(吉隆坡4日讯）前首相拿督斯里 

纳吉供称，他是于2007年首次和在 

逃大马富商刘特佐会面，后者当时 

是由其继子里扎阿兹介绍。

“我相信里扎是透过刘特佐的哥哥德新 

(译音）介绍认识，我当时被告知刘特佐 

是美国沃顿商学院的毕业生，很年轻且也 

是拥有数个成功生意的企业家。”

他指之后获知刘氏认识时任国家元首端 

姑米占再纳阿比丁，刘氏之后也成为和阿 

联酋及沙地阿拉伯王室家族及有权人士有 

良好关系的人物，有能力安排和他们进行 

会面。

“这是让我对刘特佐有能力从阿联酋 

和沙地阿拉伯机构，获得投资的信心依 
据。，，

纳吉被控7项涉及SRC国际私人有限公司 

4200万令吉资金的控状案迈入被告自辩阶 

段，被告纳吉今日继续念出书面证词时， 

揭露他认识刘特佐背后的故事。

國王保證提供支持

纳吉指出，他曾向沙地阿拉伯国王阿都 

拉要求为大马増加朝圣配额，此要求是透 

过正式管道提出，刘氏之后告称指阿都 

拉国王同意此要求，此要求之后也正式获 

批，因此，令他更为相信刘氏和沙地阿拉 

伯之间的关系。

“此外，在‘阿拉伯之春’危机期间， 

刘特佐有安排大马学生在豁免签证的情况 
下，获准抵达吉达；刘特佐也安排2架飞 
机，将有关学生从埃及（Mesnr)带到吉 

达。”
纳吉也披露，他于2010年1月在沙地阿

拉伯与阿都拉国王会 

面，后者当时非常钦 

佩大马和政府能保持 

多元文化社会和谐的 

能力。

“阿都拉国王私底 

下向我保证将提供 

我支持，以让我继续 

领导应作为良好典范 

且履行伊斯S的国 
家 ”

i内吉说，他曾在数 

次到访沙地利雅得和吉达期间和阿都拉国 

王会面，刘特佐负责安排他俩会面。
“在我于2010年1月赴沙地阿拉伯官访 

前，刘特佐曾告知我，指阿都拉国王非常 

钦佩大马能实现伊斯兰教义所倡导的中 

庸之道，且穆斯林和非穆斯林获平等待 

遇。

■里扎阿茲
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政策正面反映改革心

議員鬮镅麵
林j；體

(吉隆坡4日 

訊）囯州议员、

华团领袖对国会 

下议院提呈宪法 

修正案，限制首相任期不得超过2 

届，举手赞好！

《中国报》抽样电访各国州议员及华团 
领袖，受访者一致认同叫好。

他们认为，这是一项正面的政策，实现 
先进国的民主政策，也反映出希盟新政府 
在努力迈向改革。

他们也强调，希盟正在逐一落实大选的 
f诺，并非如人民所说违背当初的竞选宣
曰〇

I◦年足夠發揮
♦隆雪华堂会长拿督翁清玉

_^届或许不够，但两届10年的任期，我 
觉得已足够发挥，刚刚好，美国总统 

也墓这个制度。

如此定下来后，可确保位高权重的首相 
不会在位太久，又没有人敢弹劾，有了明 
文规定就最好。

如今，大部分的社团也慢慢在改革中， 
会长的任期限制在两三届是好的。

民主國家制度

针对任期两届是否足够，受访者都认 
同合理和刚刚好，有充分的时间去落实 
长期的计划。

“一届或许不够，但两届10年的任 
期，我觉得已足够发挥，刚刚好，美国 
总统也是这个制度。”

避免權力集中而貪腐

他们说，现今的国家如美国也是限制 
总统只能任两届，这是民主国家的制

限制首相任期两届，可限制独裁的 
情况，也可避免权力集中而产生贪污腐 
化的现象。”

政府昨在下议院提呈2019年宪法修正 

案，限制首相任期不可超过两届。
根据这项修宪，一旦修宪通过及生效，

14 _ *"----- •一—"is-----------—

習
雜憲案呈國會

邁向體制改革

这I

♦民主行动党甲洞区国会议员林立迎

认为很好，我们应该每周都有一个正 
面的政策，实现先进国的民主政策。 

因为这也是我们在过去担任反对党议员
我

♦雪州议长兼适耕庄区州议员黄瑞林

•是迈向体制改革和民主制度的方向， 
，好让整个制衡的力量更加成熟。

一些现进国如美国也有这个限制，代表 
我们大马的新政府也在努力迈向改革。

如此一来，我们的领导人有一种责任， 
就是在任期内履行全责，期限到了就推位 
让贤，这更成熟。

时所鼓励和鼓吹，现在已执政将近2年， 

但一直都是提到负面的，包括责怪前朝政 
府导致国债累累，无法兑现一些诺言等， 
这些都够了，我们要向前看，要有正面的 
政策。

任首相两届是好的，美国也是如此，这 
才是民主国家的制度。

国家元首必须从国会议员中委任首相，首 
相人选必须获得大多数议员的支持，以及 
担任首相不超过两届。

逐漸兌現承諾
♦雪州行政议员兼加影区州议员 

许来贤

我认为这是个很好的政策，这也是希 
望联盟大选的承诺，我们已在逐渐 

兑现中I。

限制两届也确保首相不会在位太久， 
可能会导致权力集中，而产生贪污腐化 
的现象。

限制獨裁情況
♦雪州万挠区州议员蔡伟杰

.认同这政策，因为其他国家推动这 
i个政策是为了限制独裁的情况。

我也觉得2届的时间合理和刚刚好 

的，有足够的时间去落实长期的计划， 
之后让有能力的接班人延续下去。

-
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■安华在公正党霹州代表大会，发表精彩演说。

“已寬恕送我坐牢的人”
安華自稱心胸廣闊

(江沙4日讯）公正党主席拿督斯里安 

华笑言，自己非常容易宽恕他人，包括以 
前让他进过监牢的，都可以不计较。

他彷佛暗今日将在国会副首相办公室 
召开的公正党和解会议，会与党署理主席 
拿督斯里阿兹敏阿里会面和解。

安华昨晚在公正党霹州代表大会上致词 

时说，近来传言指公正党变弱，是因为他 
的懦弱导致，但事实上他一再忍耐，是因 
为尊重各方有发言权利，但莫要一再挑战 
期推。
'他说，其耐性是有限的，他虽然尊重各 

方有发&权利，但不接受公正党被指软弱 
的说法，并承诺只要自己一天还是主席， 
就会确保党是强大和受人尊重。

“若这些言论最终伤害到党，你们就看 
我怎样吧！”

另外，公正党副主席赛维尔致词时重 
申，任何人欲借用党代表大会抬高自己， 

理应遭受纪律行动的对付。

他说，在任何时候及情况下，党员都必 
须尊重党，确保党在来届大选是国内主要 
政党；该党目前有数个问题需要解决，内 
部问题必须大家坐在一起讨论。

共3000人出席

“如今距离第15届大选尚有3至4年，我 

有信心，公正党将可取得更大的胜利。”
赛维尔不忘提醒代表们，来临的全国代 

表大会非常重要，并吁吁代表踊跃出席， 
全力支持党主席安华。

公正党霹州代表大会昨晚在江沙银禧礼 
堂举行，获得州内24个区部共3000人出 

席，场面盛大。
出席者包括党宣传主任3苏依斯干达、 

霹州主席法哈斯、署理主席李文材、帝那 
加仁、副主席陈家兴、公青团团长莫哈末 
海鲁、妇女组主席蔡依霖；唯公正党总秘 
书拿督斯里赛夫丁因母亲离世，无法出席 
大会。

三蘇：黨員應踴躍赴大會
/^正党宣传主任三苏依斯干达说，公正党绝 
A对有资格领导希盟，继续为人民斗争。

他致词时呼吁全体党员，踊跃出席本月6曰、
7曰及8日举办的全国代表大会，对外展示党的 

团结及强大的实力。
三苏依斯干达强调，公正党由始至终只有一 

场全国代表大会，就如该党只有1个主席，即拿 
督斯里安华，因此促请党员届时务必出席。

他也在会上向党员大派定心丸，并强调安华 
绝对会出任第8任首相，因为希盟4党早在第14 

届大选前，就已决定。

霹24區部挺安華
7^正党主席拿督斯里安华在霹州的实力，依 
&然固若金汤。

公正党霹州代表大会昨晚在江沙银禧礼堂举 
行，霹州24个区部领袖及党员约3000人出席， 
场面盛大。

安华致词时承诺只要一天还是主席，就会确 
保党是强大和受人尊重时，现场即时传来众党 
员的呼叫与拍掌，以示支持。

正党霹州主席法哈斯 
&说，该党内乱情况未 

如外界包括媒体形容般严 
重，除了数名高职领袖，绝 
大部分党员依然效忠党及党 
主席〇

法&合斯受到媒体询问时回 
应说，效忠党及党主席，本 
周六可在马六甲举行的党全 
国代表大会看见，而在霹州 
代表大会，已清楚显示党依 
然牢固。

另外，法哈斯指责某些人 
非真心，也不是为了帮助人 
民而加入公正党，这类党员 
也未重视民间疾苦，不过相 
信会受人民评估。

領導層應協調

他也说，公正党在霹州坚 
持斗争良久，但当中却有些 
人欲推翻自家人，因此，州 
领导层应该要有进一步及更 
好的协调。
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■法米推特发布一张照片，显示安华（右）和阿茲敏心平气和地 

父谈。

大會前夕公正黨内鬥“和解

HIM P1I兹敏閽幕
(吉隆坡4日訊）原定由副首相兼 

公正党顾问团主席拿督斯里旺阿兹 

莎开幕的公正党青年团大会，经过 

党主席拿督斯里安华和署理主席拿 

督斯里阿兹敏阿里今晚会面后，决 

定让回阿兹敏阿里开幕！

公正党通讯主任法米指出，公青团和妇 
女组大会都将由阿兹敏阿里开幕，闭幕礼 
则由旺阿兹莎主持。

他强调，党领袖都同意出席代表大会，

除非有公务在身。他今日出席政治局会 
议后指出，由始至终公正党代表大会只有 
一场，党多名领袖，包括旺阿兹莎、副主 
席蔡添强、食传主任三苏依斯干达也曾回 
应此课题。

询及长达4个月以来的党内斗会否影响 
党代表大会和平气氛，他回应，此刻举办 
代表大会能稳定军心，让党员看见党领袖 
合作无间。

另一方面，公正党宣传主任拿督斯里三 
苏依斯甘达形容，今晚的政治局特别会议 
顺利进行。

他反问媒体：“（党领袖）有吵架 
吗？”

凡事有商量

此外，公青团长阿克马说，会议中， 
阿兹敏阿里向领袖给予承诺将会出席大 
会，而他相信对方愿意出席会议就是好 
的开始，也代表凡事有商量。

他指出，至于这场会议商讨成果如 
何，就要看本周的公正党大会了。

询及公正党大会或闹双胞事件，阿克 
马说，会议并没有讨论此事。

公青团大会开幕人早前掀起风波，先 
是公青团因不满阿兹敏阿里迟迟没有答 
复是否应邀当开幕人，而决定让旺阿兹

后来坚持要让阿兹敏阿里开幕的公青 
团大会正副议长，却因为“超龄”被开 
除，再度引发基层不满。

安華：好的會面
&华指出，与阿兹敏阿里会面过程良 
1C好，更形容这是一场好的会面。 

“这是一场好的会议。”
他回答媒体追问周三进行的公正党政 

治局会议如何，以及有否达成任何共识 
时这麽说。

他也期许即将举行的党代表大会可以 
顺利。

此外，询及阿兹敏阿里派系党员是否 
会出席党代表大会，安华回应“每位人 
士都受邀请”。
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讯）公g党最近 終出席黨内部會議

_1阿茲敏:鞞大雙題
会议”，而多次缺席内部会议的公正 
党署理主席阿兹敏阿里也现身，但他 
指这场会议主要是讨论党代表大会课 
题。

他指出，去年票选中央理事现在会 
和党圭席拿督斯里安华会面，讨论从 
明晚开始的代表大会准备工作和几项 
重要事项。

他也确认，会和其他领袖出席党代 
表大会。

他说，待开完会後会分享会议结 
果，或发表声明。

此外，多名阿兹敏阿里派系党领袖 
也出席此次会议，包括党副主席袓莱

达、蔡添强、中委颜贝妮等人。
不过，副首相兼公正党顾问团主席 

拿督斯里旺阿兹莎在双方会面前，已 

经先行离开。
针对公正党大会闹双胞一事，阿兹 

敏阿里没有回应，但在旁的蔡添强代 
为挡剑，并指只要一场大会。

根据早前报导指称，今日召开的是 
安华与阿兹敏阿里派系的和解会议。

但根据公正党消息人士透露，今晚 
召开的只是一场公正党党政治局会 
议。

i艮据观察，其他出席者包括公正党 
副主席赛维尔、公正党宣传主任三苏 
依斯甘达、通讯主任法米、国会下议

■阿茲敏（左）受媒体围访，右为蔡添强。

院副议长公正党荅株巴辖区国会议员拿督莫哈末 
拉昔等人。

根据早前报导，阿兹敏阿里派系的两位调解人 
已在前天会见安华，要求安华单独与阿兹敏阿里 
派的票选中央理事会面，希望藉此化解彼此的误 
会和放下恩怨。
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(吉隆坡4日讯）公青团署理团 
长希尔曼对公正党主席拿督斯里 
安华和署理主席拿督斯里阿兹敏 
阿里，在年度代表大会和团结党 
员所作出的贡献表示欢迎。

随著公正党通讯生任法米宣布 
该党1臂膀的代表大会开幕都由 
阿兹敏阿里主持後，希尔曼发文 
告指出，公青团感谢和珍惜领袖 
在解决年度代表大会上的争议。

“公青团领袖和党员对刚刚透 
过协商达致的共识表示欢迎，让 
妇女组和公青团在2019年12月5曰 

的大会开幕恢复传统，由党署理 
丰丰丰寺。

1 “我们°也欢迎党顾问拿督斯里 
旺阿兹莎養持妇女组和公青团12 
月6曰的闭幕决定。”

希尔曼为此呼吁，全国党员和 
代表务必出席党和公青团全国代 
表大会。

另一方面，公青团副团长纳兹 
林早前向“当今大马”指出，公 
正党代表大会於周六和周日在马 
六甲举行之际，他被告知另$班 
人马将在吉隆坡同步召开一场见 
面会。

他补充，预计阿兹敏阿里和袓 
莱达将在吉隆坡这场见面会现 
身。
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♦陈泯龙（27 

岁，装修工人）

#很少喝手摇 
@饮料，久久 
喝一次，店家供 
应什么我就使用 
什么，并没有什 
么忌讳，但平时 
在餐馆用餐及喝 
饮料时，都很少 
使用吸管，直接 
用饮料杯喝会更 
加方便。

fem蔡琦淮

岑家豪 奶茶業者先適應零塑料政策
(梳邦再也4日訊）配合雪州政府 

的“零塑料”政策，州内不少手摇饮 

料店业者，纷纷采用纸吸管与杯托以 

減少塑料垃圾，提前让消费者适应塑 

料替代品，为政府日后释出“禁塑” 

政策做好准备，以防措手不及。

近年来，“每人手上一杯“珍奶”的风 
潮，从珍珠奶茶起源地台湾吹向我国，雪 
州境内众多商业区都已“沦陷”，各式各 
样的手摇饮料或珍珠奶茶专卖店如雨后春 
笋般林立，如八打灵再也、加影、梳邦再 
也及蒲种等地区，都能看见琳琅满目的奶 
茶专#店。

'据目测°，各商业区的奶茶专卖店至少有 
15间或以上，而每间店家的每日销售量从 

100杯起跳，继而引发大量生产塑料导致基 
于这些店家大量的饮料生意，已引发塑料 
问题，包括塑料杯、吸管、杯托与塑料袋 
等垃圾，因此雪州政府将与各业者展开对 
话，探讨减少使用塑料袋方式，以期减少 
塑料或使用替代品。

改良更合適材質

为此，《中国报》记者走访梳邦再也 
SS15区的“奶茶一条街”，发现不少业者 

已未雨绸缪，开始采用纸吸管喝和杯托取 
代一次性塑料产品，为政府未来释出“禁 
塑”政策做好准备。

“我们已做好响应环保的准备，如与供 
应商沟通，利用纸吸管取代塑料吸管，同 
时也会继续观察顾客的反应，适当作出改 
良或采用更合适的材质。”

业者们告知，为响应环保和减少塑料垃 
圾，他们选择采用比塑料售价，高出10%至 
20%的纸质产品，也会在粉丝专页上，呼 

吁消费者自带饮料杯与吸管，共同响应环 
保。

然而，基于纸吸管材质也存在一些问 
题，如长期浸泡在饮料中，会出现吸管变 
软的情况，所以我们会持续探讨，以便寻 
找更理想的替代方案。”

T
■一些手摇饮料店与珍珠奶茶业者，为迎接雪州 

政府日后或释出的“禁塑”政策，纷纷探讨采用 

纸吸管取代塑料吸管，藉此减少塑料垃圾。

與供應商溝通
♦刘光森 

(31 岁, 《有米酸奶》雪隆区总代理）

4
虽

V

然我店刚营业i个多月，但时刻都有 
关注雪州政府的动向与政策，并已为 

州政府的“零塑料”政策做好准备，包括 
和供庖商沟通，利川史快溶解度纸吸f?来 
取代塑料吸管。

我们也在面子书的粉丝专页上，发帖呼 
吁消费者自带饮料杯前来消费。

基于纸制吸管的材质长期浸泡在饮料里，容易变软而影响 
顾客品尝饮料的心情，我们会再探讨吸管的材质，如有需要 
会考虑采用其他更环保的材质替代。

常忘記帶環保杯

■几乎所有手摇饮料店都才采用塑料杯营业，且每间 

专卖店的日产量为■杯起跳，大量制造塑料垃圾而引 

发环保问题。 每)

♦邱摁颖（24岁，会计师）

月都会光顾手摇饮料店2至3次，店家 

‘用的塑料用品很不环保，所以我自 
己也有购买环保吸管和杯子，但不习惯随 
身携带，经常忘记，最后消费了很多塑料 
杯。

如果商家有给折扣或优惠，如以50仙至2 

令吉的优惠，鼓励消费者自带饮料杯前往 
消费，我相信能吸引许多顾客响应环保。

/Qj\

白
市

飲 
料 
杯

專研紙吸管新品
♦黄雯俐 

(20 岁， 《豹黑糖》销售主管）

^^顾及环保，我们

■业者采用纸吸管及杯托替代一 
次性塑料产品，并加人自身品牌 

作为设计元素，既美观又环保。

部分消费者都认同，经 
^常在手摇饮料店消费会 
制造塑料垃圾的问题，故他 
们会采取尽量少喝的方式响 
应环保，同时希望店家能推 
出“自带饮料杯与吸水管” 
的折扣优恵，吸引更多消费 
者响应环保。

他们认为，店家为谋便利 
与宣传效果，都会采用成本 
较低，已印上品牌标志的塑 
料杯，这却是会引发塑料问 
题并破坏环境。

“我们都没有自带饮料 
杯和吸水管的吸管，所以 
会尽量少喝，但如果店家 
推出优惠呼吁顾客响应环 
保，相信会有不少人会为了 
减少开销而响应。”

W

\

从去年8月开店 

营业至今，都采用纸 
吸管和纸杯托来取代 
一次性塑料产品，也 
允许让顾客自带饮料 
杯前来消费。

其实纸产品比塑 
料的价格高出10%至 
20°。，纸吸管也存有问 
题，如比较难捅入塑 
料盖子，所以我们都会建议顾客尽快喝 
完饮料，避免纸吸管变软而影响喝饮料 
的体验，当然，我们也会按照顾客的需 
求和反应作出改良。

基于目前还在专研新品，所以 
还未考量是否要将塑料

吁顧客自帶吸管
♦邱维伦（17岁，手摇t欠料店职员）

£1前我们仍使用塑料杯和塑料吸管，这 
U是因为考量到卫生问题，所以不建议 

重用饮料杯，但我们会呼吁顾客自行携带 
白钢吸管响应环保，对于政府往后是否会 
推出“禁塑”政策，我们唯有静观其变。

多選擇店内消費
♦蔡镇恳（34岁，会计）

几乎每星期都会喝1杯手 
摇饮料，常喝饮料确实会 

制造很多塑料垃圾而不环保， 
但是商家没有其他的替代品让 
我们使用，而且很多店家为方 
便t传自身品牌，都会在塑料 

杯上印制自己的品牌标志和名 
字，也比较美观。

我自己没有购买可循环使用 
的饮料杯和吸管，因为很不 
方便，如果我一次要购买很多 

杯，岂不是要准备很多个杯子和 
吸管？就我而言，我会尽量选择在店内消 
费来响应环保，如果店家为自带饮料杯的 
顾客提供10%至50%的优惠，我会响应，并 
在只购买一人份的饮料时，自带杯子和吸 
水管来购买饮料。

盡量少暍來響應

♦黄先生（29岁，自雇人士）

二：

1个月光顾两三次手摇饮 
1料店，大部分都很随 
性，想喝就买，喝手摇饮 
料确实会制造很多塑料垃 
圾，所以会尽量少喝，暨 
健康也能响应环保。

自己没有购买环保餐 
具，因为不习惯随身携 
带，而且也不是每天都会 
用上，只有在想喝手揺饮 
料时才会用到。

很少暍手搖飲料
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奶
茶爱好者们，请大家拒绝使用塑料吸管，
自备不生锈吸管还是纸吸管不难吧！

雪州许多地方似乎都成为珍珠奶茶业者的焦 
点区，可说是百花齐放而接踵而来，梳邦再也 

的SS15更被誉为“奶茶街”、巴生武吉丁宜也有“奶茶 

楼”、蕉赖鸿贸商城和大城堡商业区也被许多奶茶和饮料 
专卖店包围。

看到雪州这么受业者欢迎固然开心，各种品牌的奶茶固 
然有各自特点而让人爱不释手，可是你们喝了奶茶和吞了 
珍珠后，就将塑料杯和吸管随地乱丢，这根本就是増加了 
雪州的塑料垃圾。

雪州政府也宣布近期将会与珍珠奶茶业者展开对话，以 
商量禁用塑料吸管和杯具的课题，这让我非常赞成，我也 
是一名奶茶控，也希望业者们可寻找替代方案，雪州政府 
也可在旁伸出援手，达到双赢的解决方案。

记得一名朋友说过，她也是一名奶茶控，并随身带著不 
生锈吸管，可是令她感到苦恼的是，她所购买的吸管根本 
无法吸到底部的珍珠，因此只能默默去向员工索取塑料吸 
管，她最终也花了一段时间才找到合适的玻璃式吸管，这 
就是爱喝奶茶又照顾大自然应有的精神。

其实很多人都已会随身携带不生锈吸管，却不会主动取 
出使用，看到业者习惯性提供塑料吸管，大家都会直接拿 
了就插来喝，无可否认我自己也是后知后觉。

为了保护大自然，珍珠奶茶的业者固然有责任以其他吸 
管来取代，但我觉得身为消费者或者奶茶控的你们是不是 

、应该好好检讨呢！

自
備
吸
管
吧
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@思汉指出，雪州政府以开放的态 
^•度，接受《2〇18年总稽查司报 
告》对精明巴士的批评，而州政府早 
已关注报告提及的各项缺点，目前正 
积极研究与设法作出改善。

他强调，雪州政府自2015年推行精 

明巴士服务后，著重于以最快的速度 
让免费巴士覆盖所有地方政府的管辖 
范围，目前则转移重点，注重改善服 
务素质，以及巴士的环保力度。

收集資料鎖定客源

“精明巴士服务其实分为数个阶 
段，首阶段是以最快的速度扩大巴士 
覆盖范围，目前全雪州共有138辆巴 
士与43条路线，证明我们已达到初步 

目标。”
他澄清，有效统计乘客数量，并在 

对的时间提供适当的行车班次，向来 
是州政府致力要改善的问题，但这需 
要有数据支撑方可实行，因此州政府 
将在明年实施“持大马卡搭车”措 
施，旨在收集资料并锁定客源。

■黄思汉（左2)在“2019年我的雪州厕所”颁奖典礼上，颁发最乾净厕 

所认证给食肆业者。

113餚廊所麗
業者獲1000獎液

(莎阿南4日訊）为提 

升公众维持公厕清洁的意 

识，雪州政府今年耗资100 

万令吉，举办“我的雪州 

厕所”活动，1 1 3家获选 

为“最乾净厕所”的食肆 

业者各别获得1000令吉奖 

掖。

掌管地方政府、公共交通及 
新村发展事务的雪州行政议 
员黄思汉指出，雪州12个地方 

政府各自在辖内范围，筛选出 
1 〇间厕所最乾净的食肆参与活 
动，但仍有一些地方政府，如 
沙白安南县议会只选出7间模范 

厕所。
他说，中选的食肆厕所皆获

得四星等级，有关当局将持续 
进行监督和突击检查，确保餐 
馆的环境卫生，厕所也须处于 
良好的状态。

“公厕是每个人都会使用的 
公共设施，尤其是女性，我经 
常接到投诉，指公厕的清洁不 
甚理想，甚至有人宁愿回家都 
不愿使用公厕，所以保持公厕 
清洁的醒觉极其重要。”

推行維護公廁覺醒運動

他昨日出席“2019年我的雪 

州厕所”颁奖典礼后，向媒体 
如是指出。

他提及，除了颁发奖掖金 
外，州政府也动用该笔拨款， 
在各县市议会进行公厕的提升

工程。
“这只是个开始，各地方政 

府曰后将取回主办权，继续以 

不同的方式推行维护公厕的觉 
醒运动，或会纳入更多类别， 
如清真寺、学校与政府建筑 
等。”

“2019年我的雪州公厕”采 
用星级评估制度，获得50分以 
下的被评为‘肮脏’，一星为 
不够乾净、二星为中等乾净、 
三星为满意、四星为乾净及五 
星为非常乾净等级。

此外，该项活动主要是以6 

个项目评分，当中包括环境状 
态、设施的清洁、清洁用品与 
设备、指示牌、厕所的清洁活 
动与附加用品。

黄
思汉重申，早在稽查报告 

、出炉前，雪州政府已集中 
火力，实施精明巴士第之阶段 
的项目，当中包括推行电动巴 

士。
他说，州政府曾采用电动巴 

士，惟最终却基于技术问题而 
取消计划，经过几年的技术提 
升，电动巴士的技术已成熟， 
许多供应商向政府提出建议 
书，因此州政府将计划拟定路 
线图，逐步将柴油巴士改为电 
动巴士。

他也提及，雪州政府向来没 
有百分之百的权限，管理境内 
的公共交通系统，而面对行政 
上的不便，如必须向陆路公共 
交通机构提出申请，方可决定 
巴士的行驶路线。

“这导致每次有新路线就得 
重新更换承包商的问题，为 
此，我们正商讨更有效率的管 
理方式。”

.州廁所”頒獎典禮

E]

逐
步
改
為
電
動

〇〇

積
極
改
善
精
明
巴
士
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■谢志坚

年来珍珠奶茶如一股龙卷风 
.席卷大马，截至8月，雪州梳 

邦再也SS15商业区共有29间珍珠奶 

茶店，相信高居雪州榜首。
梳邦再也市议员谢志坚说，该商业 

区共有600多间商店，其中29间是目 

前最盛行火红的珍珠奶茶店。
“市议会也意识到珍珠奶茶店在短 

短几年内广泛竖立，于8月16日召集了 

当地的珍珠奶茶店业者，出席一场对话 
会。”

说，有关议会由执照组主任阿兹里主 
持，向业者汇报数项课题包括招牌和布 
条指南、五脚基置放桌椅的准证、垃圾管 
理、雪州零塑料活动等。

“该区的珍珠奶茶店业者已成立协会， 
因此我们希望业者们自律，确保符合卫生 
和环境指南。”

IOT"♦林淑慧j

(吉隆坡4日讯）雪州政府已 
指示各地方政府，统计辖区内的 
珍珠奶茶业者数量，最迟要在年 
尾前完成统计，以安排与业者对 
话。

雪州行政议员许来贤指出，目 
前要确定珍珠奶茶业者的实际 
数量是个问题，因为业者申请执 
照时，没有实际说明是卖珍珠奶 
茶，执照属于饮料店。

“所以市议会必须先统计和确 
定营业者的数量后，我们才安排 
对话，放眼年尾前要完成统计， 
以进行对话。”

他接受《中国报》电访有关他 
在最新的雪州议会上透露，将召 
集珍珠奶茶业者对话，商讨使用

塑料杯而造成环境污染的课题，

寸在雪州议会上，不少议员 
提出珍珠奶茶业者和一些电召送 
餐服务如Grab、Food Panda仍然 

有大量使用塑料品的问题。
其中，万达镇区州议员嘉玛丽 

亚揭露，州内有约百个珍珠奶茶 
品牌如雨后春笋般林立，导致塑 
料杯的使用量也増加，甚至到处 
乱丟，制造环境污染问题。

她建议州政府向使用塑料杯的 
餐饮业者徵税，以减低塑料杯所 
造成的环境污染问题。

此外，甘榜东姑区州议员林怡 
威提出一些电召送餐服务，如 
Grab、Food Panda也有提供塑料 

袋和塑料餐具，当时许来贤表示 
将会召见一些商家对话，还未敲 
定曰期。

■谢志坚通过面子书分享市议 

会与珍珠奶茶店业者对话会的 

资讯。

飲料店須一視同仁
♦士拉央市议员黄伟强

4们的区比较少珍珠奶茶 
M店，没有太多大规模的 
品牌。

无论如何，我认为州政府 
也不该只是针对珍珠奶茶 
店，因为还有很多其它类型 
的饮料店，也是大量使用塑 
料杯或塑料袋，包括卖椰子 
水、甘蔗水的小贩都有使用 
塑料袋，必须一视同仁。

但是，我们不可否认近年来珍珠奶茶店太 
火红，或可从珍珠奶茶店著手，探讨应对方 
案后用在其它行业。

謝
志
堅
■
■

梳
邦
再
也
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間
居
榜
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歌，但实际上党是在唱完国歌 

后才唱党歌。

“（假新闻）很简单，只抓 

一小部分画面，就乱写取代国
啤”

可人〇

申請人數增4倍

(吉隆坡4日讯）行动党宣传 

秘书潘俭伟今日澄清，该党聘 

请社交媒体撰写员是为了回应 

所有假新闻，绝非如前首相拿 

督斯里纳吉所指% “网络打手
(cybertrooper) " 〇

潘俭伟说，网络每天充斥很 

多假新闻，包括纳吉本身也传 

播假新闻，因此行动党认为有 

必要聘请员工对指控作出回 

应，让人民知道真相。

他举例，昨晚社媒上流传一 

小段高唱行动党党歌的视频， 

标题污衊行动党用党歌取代国

是担忧自己一直以来的谎言会被推 

番羽，接著被人民发现是大骗子。

出席者还有居銮区国会议员黄书 

琪、杜顺大区州议员艾德里、无拉港 

区州议员王诗琪、万达镇区州议员嘉 

玛丽亚及八打灵再也市议员库拉图拉 

因。

潘儉偉：非“網絡打手”

聘撰寫員回應假新聞
M书琪认为，纳吉是 

国阵头号网络打 

手。

她批评，从纳吉使用 

假新闻来指控行动党来 

看，证明后者才是国阵 

头号网络打手。

她劝请民众要多阅览 

其他来源的新闻，确保 

能够更平衡地作出判 

断。

“要想停止假新闻传 

播，我们在收获信息 

后，也要确认信息来
源〇，，

另外，艾德里指出， 

本身也曾成为假新闻受 

害者，因此认同党需要 

人手来回应和传达事 

实。

负面留言，或者散播假新闻的网络打 

手。

“就算我们真的要请网络打手，也 
不可能笨到在Jobstreet放广告，之 

前大选前我们也有在这登广告请设计 
师及撰写员等。”

潘俭伟^为，纳吉指控行动党可能

他强调，行动党无意也没有能力招 

聘100名社交媒体撰写员，充其只是 
招聘3至5位员工，至于薪水一说，贝IJ 

按申请者的工作经验来衡量。

他也说，行动党聘请的是可以光明 

正大露面的职业，而不是那些要躲 

起来，天天跑到领袖社交媒体贴文

记请打打人
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未來逐步減央達麗水撥款

合併水費賬單增繳付率
(吉隆坡4日讯）水源、土 

地及天然资源部长赛维尔指 
出，政府计划未来5年逐步减 

少英达丽水公司拨款，包括于 
本月20日多个州属与该公司签 

署合作，落实水费单与英达丽 
水账单合并计划，提高用户缴 
付率。

他说，政府每年都拨出1亿 
5000万令吉，为协助该公司持 

续为用户提供服务，不过， 
政府也计划未来5年逐步减少 

拨款，让英达丽水公司成为财 
务独立的单位。

他指出，自2016年4月1曰， 

纳闽落实水费单与英达丽水账 
单合并试点计划，而这计划 
也获得良好反应，尤其英达丽 
水成功提高用户缴付率，即从 
201 6年的87。。，提升至2018年 
的 90.4?。。

“所以，我希望其他州属也 
加入合并账单行列，提高英达 
丽水的缴付率。

他强调，合并帐单计划不会 
影响水费价格。

赛维尔今日在国会下议院 
问答环节，如是回应公正党高 
渊区国会议员拿督曼梳的提 
问。

此外，询及涨水费立场时， 
他解释，基于气候变化，明年 
旱季期间，国内会面对严重的 

乾旱问题，届时会引来水源困 
境。

他认为，唯有调涨水费，才 
是对水供公司与用户来说才是 
双赢方案。

“至于是否同意调高水费， 
水费制定机制（TSM)已经存 

在，我将会在近期内宣布。”

■賽维尔
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霸佔水利局保留地

(士拉央4日讯）士拉央市 

议会取缔位于柏丽玛士拉央 
(Prima Selayang)的一■间非 

法废铁厂，并拆除霸占水利灌 
慨局保留地的非法建筑物。

士拉央市议会于今日展开取 
缔行动，30余位执法人员参 

与，并获得警方、鹅唛县土地 
局及KDEB配合。

该非法废铁厂就设在水利灌 
慨局的保留地上，市议会援引 
1974年道路、沟渠和建筑物法 
令46 (1) a条文下，有关任何

在公共场所设立篱笆、柱子及 
建筑物，于11月14日发出警告 

信予业者，但业者还是不愿搬 
离相关的地点。

市议会是援引1974年道路、 
沟渠和建筑物法令46 (1) a条 

文下，拆除非法建筑物。
士拉央市议会也劝告民众遵 

守法令，不要兴建任何建筑物 
在不被允许的地点，市议会将 
会采严厉的行动对付顽固不灵 
违例者。

■ 士拉央市议会在柏丽玛士拉央进行取缔行动，对付霸占水 

利灌溉局保留地的一间非法废铁厂。
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全國健康檢查計劃 
週日爲B40群體檢查

(加影4日讯）“全国健康检查计 

划” （PeKa B40 )配合《双溪龙健

康嘉年华2019》，首次与私人医院合 

作，订于本周日（8日）在双溪龙镇的 

加影Putra专科医院为50岁以上的BSH 
生活援助金受惠者与伴侣，提供免费医 
药检查。

据了解，在蕉赖9英里、友友花园、 

杜顺大区、山力花园、双溪龙镇、蕉赖 

皇冠城及蕉赖10英里共有6000名B40 

居民。这项免费医药检查时间从上午8 
时至下午5时。

PeKa B40提供非传染性疾病的早期 

筛查和及早干预性的治疗，例如精神健 

康和癌症，该计划是让低收入群体可尽 

早进行健康检查和治疗。
加影市议员刘佳达指出，前来参与检 

验的B40群体，会收到相关部门通过手 

机传送的简讯通知，符合资格者当天可 

前往上述专科医院进行体检。

他说，《双溪龙健康嘉年华2019》 

的主题是共享繁荣、全民安康。除了健 

康检查，主办单位当天也会举办健康讲 

座，让市民了解更多健康资讯。

他表示，“全国健康检查计划”是由 
卫生部推行，也是首次与私人专科医院 

合作。当天国际贸易及工业部副部长兼 

万宜区国会议员王建民将主持开幕。
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聖灰骨灰混為一談

瓦達：屬故意侮辱
(吉隆坡4日讯）首相署国家团结及社会和谐部长瓦 

达姆迪说，兴都教徒在额头上沾上圣灰并不是什么罕见 

或“外星”事物，因此，将兴都教的圣灰与骨灰扯在一 

块并不合适，属于故意侮辱。 囫會會議

排污費納入水費單
各州逐步落實

务、土地及天然资源部长希维尔 

4\说，各州将会陆续落实英达丽水 
(IWK )排污费综合列入水费单的措 

施。他说，水费单纳入英达丽水排污 

费，只是为了提高缴付排污费的效率， 

排污费不会因此而涨价。
他声称，纳闽于2016年3月1日试行 

"联合账单”计划带来正面回响，当地 

的英达丽水排污费缴付率于2016年提 

高至87%，2018年时更达到90.4%。

他于今日在国会下议院回答人民公正 

党高渊区国会议员拿督曼梳的提问时 

说，随著在纳闽进行联合账单计划，在

水务部的支持下，英达丽水的联合账单 

计划将扩大至其他州属。

“数个州属的水供公司都已经作出正 
面回应，愿意与英达丽水合作推行联合 

账单计划。”

“不过，这项计划的落实仍需要获得 

州政府的同意及批准。”

希维尔说，联合账单计划其实只是要 

简化付费程序，让用户只收到一张账 

单，但一次过缴付两笔费用。

他表示，落实联合账单计划也能让人 

民准备面对国家水务工业的未来方向， 

即水供与排污服务的整合。

他说，政府每年为英达丽水提供的补 

贴近1亿5000万令吉，但接下来将逐年 

减少，减低英达丽水对政府的依赖，让 
它成为独立自主的企业。（LMY)

他于今日在国会走廊询及巫统巴西沙叻区国会议员拿督达 

祖丁嘲笑民主行动党日落洞区国会议员雷尔额头沾上的圣灰 

是前马共总书记陈平的骨灰一事时强调，不应该发生这样的 
事。

“马来西亚人民多年来团结和平共处，兴都教徒额头沾上 

圣灰不是什么新奇的事物。"

“我们常见到印度教徒会沾上圣灰，我没沾上啦，如果他 

要沾上，那是他的权利，并不是什么外星事物，对兴都教徒 

而言，那是圣灰。”

既已撤回无需追究

瓦达姆迪说，达祖丁既然已撤回言论，就应该秉持包容性 

的马来西亚精神，让这事件过去。他直指，有些人会因为太 

兴奋而发表一些言论，尤其是在国会，“有人在看，全国在 

看，他们感到很兴奋，所以就发表一些言论。”

“如果他已经撤回及道歉，我们就不要再追究。”（LMY) ■瓦达姆迪说，有些人会因为太兴奋而发表一些言 

论，尤其是在国会。

近期宣佈是否調水費
#维尔说，由于气候变化，马来西 
胃亚于明年旱季期间将发生更严重 

的干旱，进而带来“水源压力”，在这 

种情况下，唯有调涨水费对水供公司与 

用户才是双赢方案。

他说，“水源压力”不是指处理过的 

净水，而是原水供应将会出现问题。

至于水务部会否同意调高水费，希维 

尔说，‘‘水费制定机制” （TSM )已 

经存在，他将会于近期内宣布。

在这之前，希维尔已表明调涨水费势 

在必行，并指其部门将在调涨水费前 

带上内阁讨论，并预料最快年底就会落

報考PSV失敗逾3次

实。希维尔在回答伊斯兰党瓜拉登嘉楼 

区国会议员阿末安赞的附加提问时说， 
作为掌管水务的部长，他与部门一定要 

在应对水务课题上拿出勇气，为水务公 

司和用户带来双赢策略。

“我希望国会议员们理解，水是重要 

且庞大的需求，我们必须著重在水务工 
业领域上。”

"若你询问作为水务部长的我，我会 

说我们必须为这些领域提供重组计划， 

为了未来而调涨水费，以便他们能顺利 

及安全的运作。”

“如此一来，你们（用户）就可以 

24小时、一年365天获得水源，不会面 

对危机。”

万2818是累积人数，当中大部分人已 

重考，且_部分也已及格。

司機或可口試
7^通部长陆兆福说，对那些报考 

公共服务交通执照” （PSV) 

考试失败超过3次的司机，交通部正考 

虑让他们以口头方式参与考试。

他说，这是因为考试超过3次失败的 

司机中，一些可能面对阅读理解方面的 

问题，交通部将尝试给予他们协助。

他于今日在国会下议院回答民主行动 

党武吉免登区国会议员方贵伦的提问 

时说，考获公共服务交通执照的司机人 

数，截至12月2日共有9万1978人，考 

试失败的司机有4万2818人。他说，4

重考，且_部分也已及格。

"目前仍处于活动状态累积的公共服 
务交通执照共有35万8944人，而持有 

公共服务交通执照的德士司机则有2万 
8860人。”另外，陆兆福说，为了合 

法化电召摩多（Bike-Hailing )服务， 

政府将会修改陆路交通法令及陆路交通 

局法令。

他强调，修改法令不只是管制被引 

进我国的印尼电子召车服务公司Go- 
Jek，也包括有意发展电召摩多服务的 

本地公司。他说，电召摩多服务将于明 

年1月开始在巴生河流域试行6个月， 
政府将从中探讨出现的问题，如安全、 

女性需求等。丨LMY)
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州政府千元獎勵清潔標準

雪113食肆廁所獲認證
(沙亚南4日讯）雪 

州1 13间卫生整洁的食 

肆厕所获州政府认证为 

清洁，获得州政府颁发 
1000令吉作为奖励。

雪州行政议员黄思汉 

昨午主持"我的雪兰莪 

清洁厕所”颁奖时称， 

这是首次设颁奖仪式， 

由各地方政府根据房屋 

及地方政府部指南评 
分，共113间食肆厕所获 

得星级评价。

他指出，12个地方政 

府分别选出10间清洁的 

食肆厕所，惟沙白县议 

会只能够选出7间符合标 

准的厕所，根据准绳至

少要有四星以上才算合 

格。

“我们会继续监督， 

也会突击检查各食肆的 

厕所，不只是保持食肆 

清洁，厕所更要卫生， 
惟至今许多厕所的情况 

仍差强人意，必须改变 

文化照顾厕所卫生。”

盼获奖者成其他模范

他表示，经常接获女 

性群体的投诉，指公共 
厕所卫生非常糟糕，有 

女性告知宁愿忍住回家 

才上厕所，也不愿使用 

公共厕所。

他透露，厕所的星级

评分仍会持续，之后白 

各地方政府接手，但专 

加入其他组别，包括与 

校、清真寺、祈祷室、 

政府建筑物等。

他希望获奖的业者， 

能成为其他食肆的招 

范，共同保持公共厕月 
的卫生。

根据房屋及地方政序 

部的指南，公共厕月 

星级评分有5个等级， 

计非常清洁5星（91°/ 

至100%)、清洁4基 

(81%至90%)、满| 

3星（71 %至80% )、 

中等清洁2星（61 %3 

70% )、不清洁的1長 

(51 %至60% )，至号 

50%以下列肮脏水平， 

没有星。(TTE)
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八打靈再也廢料峰會

落實廢料轉財富

市廳推分解廚餘
(八打灵再也4日 

讯）八打灵再也市政 

厅今日与白沙罗KPJ 
医院签署备忘录，合 

作进行分解厨余计 

划，包括回收食物残 

渣剩食，再经机器 

处理转化成能源， 

实行废料转为财富 

(Waste to Wealth ) 

的概念。

八打灵再也市长拿

督沙尤迪指出，垃圾 

是继电力之后碳排放 
第二高的来源，因此 

分解厨余对城市减碳 

具有巨大效力。

沙尤迪解释，分解 

厨余机器是采用厌 

氧消化（Anaerobic 
Digestion )技术， 

可把厨余转化为生产 

电力的沼气、堆肥 

液。他出席八打灵再

也废料峰会时这么指 
出。

大会播放的影片内 

容显示，院方会把剩 

食、果皮、食物残渣 
收集称重，送往分解 

厨余中心进行分类， 

把合适的厨余投入分 

解机器，可生产出沼 
气、肥料等。

分解厨余有效减碳

沙尤迪指出，市政 

厅今年耗资8500万令 

吉处理公共卫生与垃 

圾服务，土埋场费多 

达1200万令吉，因此

市政厅将致力推行再 
循环项目。

“如果再循环回收 

率大大提高，大家重 

复使用有关物品，垃 

圾就间接减少，垃圾 

处理费也随之降低。 

市政厅放眼今年的回 

收率达到30%，希 

望利益相关者踊跃参 

与° ”

“为了鼓励民众在 

居家堆肥，市政厅提 

供免费堆肥桶，并提 

供门牌税回扣的优 
惠。”

他呼吁民众、企业

■左起周秀美、李锦上、嘉拉胡丁和阿米努丁获颁社区无名英雄奖。左五起为李立贤 

佐哈里、沙尤迪、邓惠国、阿末阿希、王友泰和拉希巴。

公司、非政府组织与 

市政厅合作，共同努 

力朝著低碳城市迈 
进°

大会同时颁发"社 

区无名英雄奖”给 
4名居民，分别是 

李锦上（PJU 9斯 

里白沙罗）、嘉拉 
胡丁（ PJ5帝沙孟 

达里）、周秀美 
(SS20 )和阿米努丁 

(SS7)。斯里斯迪 

亚的王碧梅获颁2019 

年杰出八打灵再也干 

净大使。市政厅亦颁 

发杰出承包商奖给5 

家承包公司。

出席者包括八打灵 
再也副市长佐哈里、 

固体废料管理及公共 

清洁组主任李立贤、 

市议员王友泰、邓惠 

国、阿末阿希及拉希 
巴、白沙罗KPJ医院 

营运与临床项目经理 

巴万迪星、CH Green 
公司首席执行员洪立 
高和白沙罗KPJ医院 

饮食治疗师莫诗慧。 
(TTE)
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法米推特发布一张照片，显示安华（右）和阿兹敏愉快交谈

与安华会面后
公青团大会交阿兹敏开幕

(吉隆坡4日讯）人民公正党

主席拿督斯里安华和署理主席 

拿督斯里阿兹敏阿里今晚会面 

后，决定把原定由副首相兼公 

正党顾问团主席拿督斯里旺阿 

兹莎医生开幕的公正党青年团

大会，交回阿兹敏阿里开幕。

人民公正党通讯主任法米 

今晚出席政治局会议后指出， 

阿兹敏阿里将为公青团和妇女 

组大会开幕，至于臂膀闭幕礼 

交由旺阿兹莎主持。

“由始至终公正党代表大 

会只有一场，除非有公务在 

身，党领袖都同意出席代表大

会。

“此刻举行代表大会能稳 

定军心，让党员看见党领袖合 

作无间。”

公正党宣传主任拿 

督斯里三苏依斯甘达形 

容，今晚的政治局特别会 

议顺利进行。

公青団长阿克马受询 

时说，阿兹敏阿里在会上 

承诺出席大会，相信对方 

愿意出席会议就是一个好 

的开始。

至于这场会议商讨成 

果如何，他认为，就要看 

木周的公正党大会了。

询及公正党大会或闹 

双包事件，阿克马说，会 

议并没有讨论此事。

阿兹敏在蔡添强（左）及雪州大臣阿米鲁丁（右）陪同下，抵达会场
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继1998年首次主办亚太经济合作组织（APEC)峰会后，马来西亚 

将于明年11月在同一地点赛城Cyberview Lodge Resort & Spa度假酒 

店再次举办APEC峰会。

值得一提的是，为纪念被誉为“多媒体超级走廊”的赛城主办首次 

APEC峰会，赛城的其中一条主要路段更获命名为“ APEC路”

(Persiaran APEC)。

首相敦马哈迪医生（中）昨日上午出席2020年APEC峰会推介仪 

式时，与APEC各成员经济体的大使、最高专员及代表，在APEC各 

经济体领导人首次合影的同一地点拍照。左为中国大使白天，右为驻马 

台北经济文化办事处代表洪慧珠。 报道► A3
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APEC领导人峰会推介
MALAYSI/

逾八成贸易来自亚太
APEC峰会无需美国操办

马哈迪指出，原订上个月 

于智利举行的2019年亚太经济 

合作组织（APEC)峰会，完仝无 

需于明年1月改为由美同举 

办。

他针对美国有意于明年1 

月举办APEC峰会的提问说， 

据了解，APEC成员已接获有 

义邀请函，惟几乎每个成员都 

认为，没有这个必要。

他说，智利在过去约一 

年，确实做了许多别人做不到 

的工作，惟筹办会议需要一定 

时间的准备，因此大家认为无 

此必要举办有义峰会。

2019年APEC峰会原本是 

由智利主办，不过，该同出现 

政治危机，于今年10月宣布 

取消原订上个月举办的APEC 

峰会。

马哈迪说，我国将迎向所 

有挑战，包括来自外围的下行 

风险及仍持续存在的贸易政策 

紧张局势，确保2020年亚太

经济合作组织领导人峰会 

(APEC 2020)取得成功，让人 

民可从贸易、投资和经济合作 

中受益。

须平分利益

他指出，为恢复信心， 

APEC成员需赋予其经济发展 

努力意义，并ft必须共同努 

力，以从大公司到中小型企业 

乃至普罗大众，实现利益的公 

平分配。

另一'方面，马哈迪指出， 

APEC在过去30年扮演非常重 

要的角色，这也是为何许多经 

济体采纳APEC通过的决议， 

并因此通过自由贸易为本围经 

济取得显著进展。

针对大马计划在明年举行 

的APEC峰会将取得何种成 

果，马哈迪强调，APEC不应 

只集中在如何取得经济成果， 

它也应确保经济增!_(：能带来社 

会效应:》

自贸协议须保障小国利益
询及大马会否通过APEC 

平台推动区域全面经济伙伴关 

系协定（RCEP)，马哈迪没有 

正面回应，仅表示诸如RCEP 

及其他类型的自由贸易协议， 

必须确保小国的利益获得保 

护。

他指出，对于先进国家而 

言，这些国家具有大量的商品 

及服务可供川口，届吋对于较

小的国家而言，就只能变成先 

进同家出口商品的市场。

马哈迪以不点名的方式指 

出，目前有一个大国只关注本 

身的利益，乃至不重视与其他 

网家的fH乍，其想法更对全球 

所有国家造成影响。.

“有鉴于此，我们需要在 

下一次的大会中讨论这些事 

项。”

成员间经济技术悬殊 

RCEP进展不如预期

马哈迪：APEC成员应采纳共享繁荣理念，确保经济增长可让所有 

人受惠。

哈迪说，APEC作为 

'个多元化及孵化创 

意的论坛，可善用其自愿性、 

非约束性及根据共识决策的地 

位，在全球贸易和投资领域促 

进及支持更具意义的成果。

须跨越自由化倡议

他今日在2020年亚太经 

济合作组织领导人峰会 

(APEC 2020)推介仪式上致词 

时说：“APEC的倡议现在必 

须跨越自由化倡议，以便更具 

包容性及涵盖所有人口。”

大马为2020年APEC峰会 

东道主，峰会主题为《优化人 

力潜能以迈向共享繁荣未 

来》，以彰显共享繁荣理念的 

重要性。

配合2020年的峰会主 

题，马哈迪同时呼吁APEC成 

员采纳共享繁荣的理念，并纳 

入他们现有的经济模式，促使 

APEC更具可持续性和关联 

性.。

他说，我同在R前推介 

2030年共享繁荣宏愿，旨在创 

造平衡及可持续增K的经济，

并在不同收入群、族群、地区 

和供应链之间，落实公平的财 

富分配。

“作为APEC峰会东道主， 

我国将继续推行妇女经济、包 

容性金融、提高青年参与度及 

推动永续发展工作，以及继续 

为企业家、初创企业及社会企 

业创造有利环境，因为这些因 

素是共享繁荣系统的关键部 

分。”

邀APEC领袖明年访马

马哈迪同时邀请APEC经 

济体的领袖在明年11刀莅临 

大马，讨论与APEC的复苏能 

力、贸易和投资，以及其经济 

情况有义的问题。

他说，大马在明年推介的 

APEC后2020年愿景，将确立 

APEC的未来路向，确保它可 

在更加包容的方式下，持续符 

合时宜。

“它将建立在‘茂物S标’ 

的基础上，并为APEC在过去 

30年的工作进行增值和补充， 

以及在未来数年保持它作为首 

要经济论坛的地位。”

赛城22年后再办APEC峰会
被誉为我国“多媒体超级 

走廊”的赛城将继1998年 

后，于明年11刀再度主办亚 

太经济合作组织领导人峰会 

(APEC)。

我围首相敦马哈迪医生对 

于时隔22年，大马能再度主 

办APEC峰会，感到与有荣

焉。

为纪念赛城主办大马的首 

次APEC峰会，赛城的其中一

条主要路段，就命名为“APEC 

路” （Pei.siai.an APEC)。

赛城当时还处于发展初 

期，外国投资者对它也相当陌 

生，在逾20年后，赛城将再 

度主办这一盛事。

马哈迪说：“在1998年， 

当大马首次主办APEC (峰 

会），我足第四任首相。我们 

选择赛城，因为我们要展示大 

马的多媒体超级走廊，它足我

目前拥有21个成员的 

APEC于1989年成立，旨在通 

过促进平衡、包容、可持续 

性、革新及安仝增长方式创造 

繁荣，以及加速区域经济一体 

化。

们一手打造的资讯与通讯科 

技、多媒体产品和服务的未来 

发展枢纽。”

他指川，赛城现在堪配美 

名，并且一路来是各科技相义 

公司及政府机构的基地。

“我们相信，大马非常适 

合在同一地点主办第二次的 

APEC (峰会）。”

他指出，2020年对APEC 

而言，确实是重大的一年，因 

为它标忐着定于1994年并获 

会员同逐步落实的茂物目标期 

满。

括可大量出口其他成员所需要 

的商品。

“同时，对于工业水平仍 

属于初步发展的成员而言，她 

们根本无法与这些先进国家竞 

争，N此需要一些保护。”

马哈迪以汽车领域为例， 

如果一个同家有意发展本身的 

汽车工业，该国必须保护有关 

工业，否则该领域将无法增 

氏。

“我听说印尼决定与韩国 

合作生产网产车，在初期阶 

段，我认为她们需要一些保 

护，这是因为她们在这领域仍 

无法与先进国家竞争。”

出席者包括同际贸易及工 

业部【(：拿督雷京、副部长王建 

民博士、经济事务部1C:拿督斯 

里阿兹敏阿里、旅游、艺术及 

文化部长拿督莫哈末丁、原产 

业部长郭素沁、首相署部长拿 

督刘伟强及APEC秘书处执行 

主任丹斯里丽贝卡博士。

(赛城4日讯）首相敦马哈迪医生指出，我国逾八成的总贸易额 

及逾七成的制造业领域外来直接投资皆是来自亚太区，再加上出 

口相关的活动创造了近40%的工作机会，因此亚太经济合作组 

织（APEC)对我国至关重要。

他强调，大马将确保APEC区域维持亲商的环境，以及其 

贸易和投资政策能为所有人带来繁荣，这么做符合我国的利益。

雷京：促进经济改善人民福祉

迈向包容可持续贸易投资
同际贸易及工业部长拿 

督雷京说，作为APEC 2020 

主办国，我同将迈向包容 

及可持续的贸易及投资。

他说，这将使经济增长 

和改善人民福祉同步进 

行。重点在优化数字经 

济，以及妇女增权赋能。 

其他重点包括青年发展、 

乐龄人士以及为企业家、 

初创企业和社会企业创造 

有利的环境6

雷京说，可持续发展当

中的创新实践也同样受到 

重视。这些都是生态系统 

的关键部分，有助于达致 

共同繁荣。

他指出，APEC 2020将 

有120项不同会议，来自 

20个成员约1万6000名代 

表将出席。

他说，上述会议将从今 

年12月至明年11月在不同 

地点举行，包括浮罗交 

怡、亚庇、槟城、吉隆坡 

及布城。

马哈迪（中）与雷京（左）及王建 

民一同主持2020年APEC峰会 

推介仪式。

针对为何RCEP的进展不 

如外界预期的提问，马哈迪 

说，参与RCEP的一些同家具 

有非常先进的制造业水平，包

敦马：确保APEC维持亲商
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雪照fi贿
(莎阿南4日讯）雪兰莪精明巴士被 

《2018年第二系列审计报告》挑出6缺 

点，而州政府早已意识到这问题，并计划 

在第二期精明巴士服务推行时，以大马卡 

(MyCard)搭乘巴士来收集大数据，通过 

统计数据分析来改善目前的不足之处。

报
告指出，州政府耗资6350万令吉于 

,2015年至2018年推行的精明巴十服 

务，存有的缺点包括2015年进行规划时没制定义 

键绩效指标、行动蓝图和目标、仅专注于提供巴 

士，没有考量建设完善的辅助设施、缺乏监督效 

果、巴十路线牌位置欠佳、电动巴十未全面善用 

等。

掌管地方政府、公共交通和新村发展事务的 

行政议员黄思汉昨R出席“我的雪兰莪厕所”计 

划颁奖礼后受询时，感谢审计委员会的提点及指 

出州政府早已意识问题的存在，为此，去年开始 

便在探讨各种解决方案，以便在第二阶段的精明 

巴士服务中，逐步一一改善有义问题。

以大马卡搭车收集大数据

“州政府在2015年推行精明巴十计划时，0 

的鲜明，就是要在12个地方政府全面推行有关免 

费巴士的服务，最终在几年推行后，达致43条路 

线及138辆巴士投人服务 ”

他说，为了解决缺乏监督效果，尤其乘客计 

算方式不全面的问题，州政府才会于近期提出使 

用大马卡搭车方式，借此达致统计乘客人数0 

标，以了解搭车高峰时段和非高峰时段等。

“此外，大马卡的使用，还能记录乘客年龄 

层，丨丨:州政府了解乘客的类别；同样的，向外籍 

人士收费，也是其中一个统计方案”

雪州政府推行精明巴士服 

务，目的是要在12个 

地方政府全面推行免

案照）

探讨整合营运商减成本
鉴于成本效益考量，州政府或有意 

整合精明巴士营运商，以便通过降低成 

本，来全面推行电动巴士的使用。

黄思汉坦承，早期电动巴士技术确 

实不济，以致巴士营运商无法达致理想 

的服务水平，因此出现中途弃用现象。

“如今，电动巴十技术已显著改善， 

州政府也接获不少营运商献议，因此也 

在第二期精明巴士中，计划逐步采用此 

更环保的公共交通丁具替代柴油巴十。” 

他指出，如上所言，目前巴士营运 

商是按路线来规划，以致每条路线皆有

不同营运商经营，然而，这实际有碍州 

政府推行电动巴士的政策的Q

“对营运商而言，若没有足够的路线 

营运量，其将涉及更高成木，单是一台 

充电器，就耗资10万令吉。”

他补充，为此，州政府有意通过竞 

标方式整合精明巴士营运商，让营运者 

拥有足够营运量，以此满足他们降低成 

本的需求，才能更有效的全面替代现有 

柴汕巴士的问题。

文转► B2

被挑6大缺点 :管委会规划路线
雪州公

以便掌

行驶路

规划的

丨内

))所主 

，再度 

通机构

(APAD)取代，以致主导权 

始终没有落在州政府手中。

“州政府^直没有操盘权 

利，任何公共交通路线都必 

须向上述机构申请，最终就 

容易引发行政管理出现不足 

的问题，包括每条路线须找 

不同营运者，每年需更新营 

运业者等，这些明显是不理 

想的管理方式。”

州政府有意成立 

共交通管理委员会， 

握和有效拟定巴十 

线，从而解决现有不 

现象。

黄思汉说，过去 

公共巴士路线主要由 

共交通委员会（SPA[ 

导，该委员会解散后 

由如今的陆路公共交
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文接►封面精明巴士被挑6大缺点

缺管委会难处理投诉
黄思汉说，各地方政府也 

没设立管理部门来监管精明巴 

士的营运，以致每次接到任何 

投诉时，官员皆无从着手处

理，这也是州政府迫切要解决 

的事项。

“由于缺少一个综合的公 

共交通管理委员会，也导致州

政府无法有效管理精明巴士的 

营运，比如精明巴士目前由州 

政府和地方政府出资推行，但 

是就没有一个主要管理机构来 

指挥。”

他也解释，本身0前掌管 

的公共交通事务，实际无权涉 

及整个公共交通服务的管理， 

为此，也让其面对各种能力不 

及的限制。
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招商引资创25年新纪录

雪州是我国重要的工业州，也是东盟国家中基础建设发展最好的州属 

之一，为此，获得国内外投资者的青睐，亦是寻求在我国开拓国际市场的 

最佳平台，

根据投资雪兰哉机构（Invest Selangor Berhad) 2018年度报告，在招商引资 

方面，取得逾189亿令吉，创下25年来的纪录。同时，亦获得高达241项投资项目。

其中，中国是最大外资来源，共投资了 39亿令吉及13个项目，亦是有历史以来中 

资注人雪州最高的投资额。

邓章钦（左二）在台北举行的2019智慧城市展的城市交流会议上分享 “精明雪州”计划。

报道：梁文清

邓章钦：雪州为 

我国的国内生产 

总值贡献良多， 

2018年则贡献 

了 23.7%。

掌管1州投资、商务与中小型企业 

事务的行政议员拿督邓章钦指出，根据 

上述创新纪录，雪州内资和外资各别取 

得逾81亿令吉及逾108亿令吉，显示雪 

州内外资都取得相当平均。

若以巴仙率计算，内外资分别为 

43 %及57%趣

他透露，在241项总项目中，其中 

以金属投资价值位居榜首，而食品业的 

投资项0则是最高，这证明了雪州的经 

济基础广泛及平稳。

他指出，作为国内最早进入工业化 

的州属，雪州已经吸引了许多外资入 

驻，甚至一再扩大投资额，进而吸引了 

其他投资者到3州投资。此外，雪州亦 

获得中小型企业支撑，或许他们的投资 

额不大，但量多且项0多样化。

雪州是大马经济动脉老大，我国的 

国内生产总值有近四分之一来自雪州的 

贡献，2018年表现更佳，贡献了 

23.7%，再次稳坐全国之冠。

邓章钦表示，截止今年6月，雪州 

已取得60亿令吉投资额，相信今年会 

超越原定100亿令吉的目标，取得120 

亿令吉。

邓章钦（左一）在商展会上给福建省商务厅厅长吴南翔（左二）和其商务代表团 邓章钦（前右四）与雪州商务代表团参观巴黎国际航空航天展的大马展示

讲解雪州生物科技湾的发展项目。

邓章钦（右二）与雪州商务代表团拜 

访位于英国普雷斯顿的英国航 

空航天公司BAE，并参观该 

公司的知识与技能学院。

馆，与国防部长莫哈末沙布（左五）合影

重点关注5大领域
邓章钦在2014年接管投资雪兰莪机构 

后，落实招商引资大方向，并鉴定重点关 

注5大领域，让具备地利策略位置、完善 

基础建设及丰富资源的雪州，持续成为国 

内外投资焦点。

5大领域分别为电子、交通配备、食品 

业、机器与配备及生命科学。

邓章钦说，当时州政府根据所得观 

察，重点锁定上述领域，但同时亦邀请研 

究所进行分析研究，最终结果出炉，证明 

州政府正确鉴定重点发展的领域方向。

同时，亦成立雪兰莪资讯科技与电子 

商务理事会（SITEC)、雪州航空航天理事 

会、雪州清真国际理事会及雪州生物委员 

会，旨在结合政商，提供一个集思广益的 

平台，共同推动有关领域的发展，以达致 

更有效地招商引资。

邓章钦指出，在交通配备领域中，州 

政府特别t?注飞机零件制造与飞机维修 

业，从过去获得的成绩及发展快速，证明 

了投资雪兰莪机构迈向正确的策略方向。

“雪州占据仝国飞机零件制造与维修业 

的份额，从2年前的62%.提高到目前的 

65%，预计今年尾可提升至70%.。”

他分享雪州飞机零件制造与维修业的 

佳绩，并透露，今年下匈，滘州将迎来一 

家大型的法国私人飞机维修公司进驻，将 

其在新加坡的本区域中心迁至梳邦。

邓参

莱

“合顺和劳斯

斯（Rolls -

Royce 年前在

双文丹（Serendah)

开发合作项目，设厂 

生产最新波音787型 

号的飞机引擎的风扇机 

匣，平均每F1输往新加 

坡；亚航A320飞机的机翼 

制造商则落在梳邦。”

他说，我国亦拥有一家专门维修军 

机的公司，并获得海外军机，包拈中东国 

家的军用机亦到大马进行维修。从上述种 

种，证明我国在飞机维修及制造业方面拥 

有相当的技术，且具备无可限量的前景。

觅地发展飞机零件

为此，雪州政府亦物色一块坐落在雪 

邦的2000英亩地段，以重点发展飞机零件 

制造与维修业，致力实现大马成为木区域 

飞机维修枢纽的0标。

邓章钦说，尽管生命科学较难推行， 

但却是长青制造业，闪此雪州政府亦将落 

力关注，并在英达岛开发1000英亩的‘雪 

州生物科技湾’，刚于去年动土，将逐步 

开发，吸引更多外资。

生命科学涵盖生物科技、医药配备、 

药剂及营养食品。

章展 

钦单 
一位 

右合 
三影 
、- 〇

与
商

展
会

迈向国际商贸枢纽
雪州的国内生产总值， 

其中60%来自服务业，制 

造业则占了 30%.。当 

中，服务业涵盖了物 

流、医药、保险、教 

育及旅游。

邓章钦说，雪州 

拥有知名的巴生港 

口，促使州内的物流 

业发达，吸引了 IKEA到 

英达岛建设其全球第三大 

的货仓，以作为IKEA亚太 

区的集散货仓。另，木田 

(Honda )木区域的制造与分销中 

心及Volvo亚太区最大的制造厂与分销 

中心亦设在雪州，显示3州的实力。

他说，知名的乐器制造商Roland亦将本身位 

于东京的总部迁至巴生港口，其中高发70%的产 

品都是在这里生产及分销。

“我们关注重点发展5大领域，旨在将雪州打 

造成国际商贸枢纽。”

为了实现目标，便在2015年举办雪州国际商 

展，之后逐渐扩大展会阵容，加人^州智慧城市 

与数字经济大会、3州东盟商务论坛及雪州研发

与创新展会，打造1州国际商务峰会，并以“东 

盟之门”为定位，无论是想要进人或走出东盟， 

雪州是个优秀平台。

“商业之都”明年动土

邓章钦说，3州国际商务峰会是招商途径之 

一，而今年已落幕的峰会更是相比往年的访客人 

次及交易额都取得增K。今年，访客人次达3万 

5000，交易额更是达标，取得2亿5000万令吉。

他说，将于明年在吉隆坡国际会展中心 

(KLCC)举办的峰会，初步相信规模将会比往年 

大，其中的国际商展料从400个提高至600个摊 

位，预料可吸引4000万人次入场及创下3亿令吉 

交易额。

“今年，我们也与马中总商会联办马中企业家 

大会，共取得2亿令吉交易额。”

此外，2年前雪州政府亦宣布，在雪邦兴建占 

地143英亩的“雪兰莪商业之都”，内设有会议 

展厅、金融商贸中心等，凸显雪州商业商贸枢纽 

的国际形象。

邓章钦透露，若一切顺利，“雪兰莪商业之 

都”将于明年1月动土，预计3年内完成硬体设 

备并全面启动，丨丨:雪州朝向国际商贸枢纽的目标 

前进。

打造易商条件吸引投资者
致力为海内外投资者打开便利之门，投资雪 

兰莪机构更积极打造易商条件，平均每月由邓章 

钦主持协调会议，与中央政府、州政府及市议会 

等相关部门和海内外投资者展开会谈，助投资者 

在投资建设、经营过程中遇到的政策等问题介人 

协调。

邓章钦说，从投资者到雪州考察，探讨投资 

潜能，该机构便开始与他们接触，包括协助寻找 

适合地点、申请执照、申请发展准证及建筑准证 

等过程中会面对的政策或相关问题。该机构亦会 

讲解投资条件及奖掖。

“我们亦会与国内外投资者保持密切联系，甚 

至官员出国考察时，亦会特意拜访已在我国投资 

的当地投资者的总部。同时，亦和商会关系良 

好，W此举办的活动都获得商会的支持和参与。”

他指出，大马拥有优秀的基本条件，包括地

理位置、教育水平及良好的投资环境之外，中央 

政府与州政府亦合作在人力方面加强培训，以提 

升技术水平。同时，将会注重技职教育，推动工 

业发展及提供高科技就业机会。

鼓励企业采纳工业4.0

随着数字经济的强势发展，雪州政府亦积极 

推动及鼓励州内的企业采纳工业4.0。此外，在 

2020年3州财政预算案中，州政府更宣布拨款3 

亿令吉发展智慧城市。

邓章钦说，上述3亿令吉将用于推动“精明 

雪兰莪”发展长达6年的计划，相信未来雪州将 

成为我国智慧城市的模范。

他说，州政府将在雪州12个城市逐步增设智 

能笔录电视监控，以加强保安，并能更全面收集 

和分析道路交通状况。
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免女性憋尿毁健康

雪百万改善細卫生
(莎阿南4日讯）不忍心女性憋尿而毁健康，雪兰莪州政府今年特别拨款100万令 

吉，举办“我的雪州厕所”计划，以评估12个地方政府辖区餐馆的厕所卫生，及 

改善12个公共厕所作为做旗舰项目，借此提升人们保持公厕卫生的意识。

掌管地方政府、公共交通和新村发展事务的行政议员黄思汉指出，州政府经常 

听到市民甚至外国游客抱怨州内公厕的卫生恶劣，尤其女性最不满公厕卫生环境。

女性反映，因无法 

@忍受厕所卫生环境 

恶劣，宁可忍受至回家才上厕 

所。为此，州政府希望可大力 

推动及改善州内厕所卫生问 

题。”

黄思汉今R出席雪州政府 

举办2019年最佳餐馆厕所卫生 

颁奖典礼后向媒体指出，州政 

府特別拨款100万令吉，推动 

上述活动，包括在12个地方政 

府举办餐馆丨则所卫生评估活 

动，让每个地方政府在木身管 

辖区内选出10家至少拥有4星 

级标准M所的餐馆作为得奖 

者，并可获1000令吉奖金。

“有关评估的标准严格，为 

此，原定12个地方政府可选出 

120家获奖餐馆，结果，一些

地方政府的餐馆N无法达致丨则_ 

所卫生的评估标准，比如沙白 

安南只能选出7家餐馆，而让 

此次得奖者只得113家。”

定期检查厕所卫生

他指出，公厕是人们必用 

和常用的设施，州政府就希望 

通过此活动做领头羊，接下来 

麾下地方政府将延续推广工 

作，包括继续评估厕所卫生和 

展开定期检查工作等。

“有关的厕所卫生检查，将 

慢慢扩大至其他建筑，包括学 

校、祈祷室、回教堂、政府大 

厦等。”

他认为，要提高人们维护 

厕所卫生意识，除了通过办评 

估赛外，定期检查也能带来有

效的醒觉意识

多家获奖餐馆业者也亲自 

出席颁奖礼，并与亲友一起分 

享获奖的喜悦|

憋尿有害健康

憋尿对健康有害，尿液K： 

时间积留膀胱内会造成膀胱内 

压力过高，膀胱内膜可能闪此 

受损而致自我保护能力受损， 

细菌会乘虚而人，引发膀胱 

炎。

另外，有专家指出，如果 

尿液中含有致癌物质，长时间 

憋屎会使有毒有害物质长期接 

触膀胱壁，刺激膀胱黏膜上皮 

细胞。膀胱被撑大，膀胱壁的 

防御能力也相应下降，W而还 

有可能会诱发膀胱癌
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蕉赖6千B40群体受促 
赴布特拉医院健康检查

(加影4日讯）蕉赖地区6000

名B40群体健康检查计划 

(Peka B40)受惠者，受促在 

12月8 R (星期R )，到设在 

蕉赖双溪龙的加影布特拉医院 

柜台进行健康检查。

上述计划受惠者是来自蕉 

赖双溪龙、皇冠城、友友花 

园、蕉赖9哩和蕉赖10哩周

遭花园，负责公司已发短讯通 

知受惠者。

加影市议员刘佳达说，名 

为双溪龙健康嘉年华2019的 

活动由卫生部、万宜国会议员 

办公室、加影州议员办公室、 

第11区加影市议员和第11区 

加影市议会青年推动委员会主 

办，加影布特拉医院为合作伙

伴。

他说，上述健康检查活动 

是全国首次在私人医院进行， 

之前进行的健康检查活动是在 

村委会会所、民众会堂进行。

“健康检查活动从早上8 

时开始至下午5时，已接获短 

讯通知的受惠者受促在相关时 

段到来检查。

“万宜国会议员王建民博 

十将在上午10时，为活动主 

持开幕，除了健康检查，院方 

也会举办健康讲座。”

他今R在加影布特拉医院

进行的新闻发布会上如斯指 

出，出席者包括加影布特拉医 

院总执行长欧大杰， 

ProtectHealth私人有限公司客 

户关系主任陈美红，第11区 

加影市议会青年推动委员会官 

世峰，双溪龙小商公会主席李 

国强等。

陈美红说，B40群体健康 

检查计划是供50岁以上，家 

庭收人少于4000令吉者。

欧大杰说，未在上述计划 

受惠的民众，可到该院进行健 

康检查。

/ 嚐2 / 2019 a jTT------------ ---------- ^^-y
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双溪龙健康嘉年华将于12月8日进行，左起李国强、欧大杰、陈美红、刘佳 

达及官世峰。

双溪龙小商公会 
22日早市派汤圆

为庆祝冬至，蕉赖双溪龙小商公会将于12月 

22日（星期日）早上8时开始，在双溪龙旱市分派 

500碗汤圆给民众。

刘佳达说，他们将号召妇女在旱市附近的盂兰 

胜会会所搓汤圆和煮汤圆，然后分派给民众享用。

他说，欲参与的妇女可联络他们，他们需要义 

工搓和煮汤圆。

他说，这是一项社区共享概念，而冬至是非常 

有意义的日子，办该活动是让民众感受到双溪龙是 

一个家。
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水务部长：每年拨款1.5亿

逐步终止补贴英达丽水
(吉隆坡4日讯）政府目前每年提供 

1亿5000万令吉补贴予英达丽水公 

司，但将在未来5年内，逐步终止 

这项拨款。

水务、土地及天然资源部长赛韦 

尔冉也古马医生指出，此举是比英 

达M水成为财务独立自主的机构。

“目前政府提供补贴是避免国内 

的排污管理出现问题。”

赛韦尔今R在国会下议院答复伊 

斯兰党瓜拉登嘉楼国会议员阿末安 

查的附加提问时补充，英达M水将 

于木月20日与某州屈的水供公司签 

署协议，落实水费单与英达丽水账 

单合并计划，提高用户缴付率。

他没有透露是哪个州属，只表示 

槟州政府也有意落实水费单与英达 

丽水账单合并计划。

水费排污账单合并不涨价

合

赛韦尔保证，水费与排污账单 

，并不会导致英达丽水调涨 

收费。反之，此举将协助提高英达 

M水提高收账能力。

他指出，自2016年4月1日， 

纳闽落实水费单与英达丽水账单合 

并试点计划获得良好反应，尤其英

达丽水成功提高用户缴付率，即从 

2016年的87%，提高至2018年的 

90.4%

赛韦尔回应人民公正党高渊国 

会议员拿督曼梳的提问时说：“我 

希望其他州属加人合并账单行列， 

提高英达M水的缴付率。
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报道：林海霞

0口影4日讯）蕉赖鸿贸 

商城(Cheras Traders 
Square)单向道路线作 

出小调整后，以致单向 

道计划拖延试跑。
根据早前公布的单 

向道路线，除了出入蕉 

赖鸿贸商城的出入口和 

商场7路为双向道外， 

其他的通道皆改为单向 

道，商场7路是公寓的 

主要出入口。

过，加影市议会再次 

对上述单向道路线作 

出调整，以致原在11月试跑 

的单向道计划被拖延，单向道 

计划试跑期为3个月。

加影市议会于10月的常 

月会议上通过在蕉赖鸿贸商城 

实施单向道计划，以减缓该地 

区的交通混乱和堵塞问题。

驾驶者插队引发打斗

据了解，星期六和日晚 

上，该地区出现严重的交通堵 

塞和混乱问题，早前更发生驾 

驶人士插队引发打斗事件。

实施单向道计划前，市议 

会将在上述地区竖立告示牌， 

在路面画上单向道箭头，以利 

公路使用者。

加影市议员苏仁强接受本 

报记者询问时说，单向道计划 

一'再拖延，与路线一■再调整有 

关。

他说，敦胡申翁镇苏亚卡 

两路交通灯处转人鸿贸商城的 

路口会作出调整外，其他一些 

路线也会作出小调整。

“12月2日，我与市议会 

城市策划组主任，咨询单位等 

到场视察，市议会将重新敲定 

新的路线。

单向道路线调整
鸿贸商城试跑计划展延

鸿贸商城6路日后将改为单 

向道。

一般估计，安装告不牌和 

在路面画上单向道箭头会在下 

星期完成后就可试跑，试跑 

前，我们会对外公布新的路线 

图。”

商业区周六日人潮多

他说，鸿贸商城是热闹的 

商业区，尤其在晚上、星期六 

和日，人潮多，希望尽早落实 

单向道计划，以利便民众。

他指出，12月25 R是圣 

诞节，接着是新一年的到来， 

不少民众会趁佳节前夕光顾该 

商城，若在12月抄才落实单 

向道计划，担心民众一时难适 

应，并引发交通混乱。

他说，鸿贸商城的单向道 

计划确实谈论了多时，至今还 

无法落实…

为主要道路的鸿贸商场7路将保留双向道

敦胡申翁镇苏亚卡西路交通灯处转入鸿贸商城的路口会作出调 

整〇
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首9月突破100亿目标

雪州制造业吸资164亿

莎阿南4日讯|雪州大臣

阿米鲁丁宣布，截至今年9月为 

止，雪州在制造业的投资领域 

中，共获得164亿令吉的投资 

额，这说明雪州已超越今年所 

拟定的100亿投资额。

阿米鲁丁指出，上述数据 

是由马来西亚投资发展局(MIDA)

所公布，这个数字也显示雪州 

在今年第三季度的招资表现 

中，所获得的投资额在我国众

多州属当中名列前茅。

他透露，去年在中美贸易 

战和全球经济放缓的环境下，

雪州成功创下30年来最大一笔 

的投资额，总投资额高达189亿 

令吉。

阿米鲁丁在今天发表文 

告指出，外资的涌入，说明了 

雪州的政治和行政稳定，州政 

府对投资者的友好政策，以及 

局质量的基础设施’是吸引投

资者将雪州作为投资首选的因 

素。

另外，阿米鲁丁补充，雪 

州预计于2020年推出100天批 

准政策，这将再次证明州政府 

致力于简化申请程序，以促进 

雪州投资和提高经济潜力的承 

诺。
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两大臂膀的大会则由党顾问旺 

阿兹莎主持闭幕。阿兹敏也声 

明，他将出席周末在马六甲举 

随著公正党署理主席阿兹 

敏阿里周三现身党政治局会 

议，与党主席安华面谈后，公 

网兹敏会安職
双包风液落t

来因党大会而弓丨 

发的派系糾纷。

y>报导A4

行的公正党代表大会。

图为安华（右）与阿兹敏 

在国会大厦会面，平息了连日

富时大马综合指数

19年9月10臼 10月21日 12月4日

汇率 +1美元：4.1750令吉 

纽约原油+ 56:45蓄元

正党两大臂膀代表大会开幕人 

闹双包风波，终于获得解决！

公正党通讯主任法米在会 

议宣布，周四在马六甲举行 

的公青团与妇女组代表大会， 

将由阿兹敏主持开幕，而周五

东
方
电
子
报
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SK2臂膀大会 
R兹敏主持9T幕

吉隆坡4日讯|随著人民公正党署理主席拿督斯里 

阿兹敏今日会见党主席拿督斯里安华后，之前闹得不 

可开交的公青团与妇女组代表大会的开幕主宾「闹双 

包」风波，终于获得解决！

公正党通讯主任法米指出， 

公正党两大臂膀的大会开幕，将 

由阿兹敏阿里主持，而副首相兼 

公正党顾问拿督斯里旺阿兹莎则 

主持闭幕。

法米在公正党政治局会议后 

接受媒体访问时说，阿兹敏将主 

持周四举行的公青团和妇女组代 

表大会开幕礼，旺阿兹莎将主持 

周五（12月6日）下午的闭幕。

他希望所有领导都将出席， 

除了一些人或在外有官方活动 

的，并希望在大会里能听取所有 

领导人的意见。「希望本届的代 

表大会，能够看到党的力量，以 

及党未来的方向。」

他指出，今天的会议已听取 

了所有人的意见，然后才做出上 

述决定。询及是否还有「并行」 

代表大会时，法米说，只有一个 

代表大会，而阿兹敏阿里、蔡添

强、拿督斯里三苏依斯干达等人 

都认同，只有一个代表大会。

所有人出席大会

安华在会议后仅简短地向媒 

体表示，今日的会议是很好的会 

议。他也形容，即将举行的党代 

表大会，也会是很好的大会。

询及阿兹敏阿里阵营的领袖 

是否受邀出席党代表大会时，安 

华说，所有人都受邀出席大会。

阿兹敏阿里于今日下午傍晚 

6时10分现身，准备出席公正党政 

治局会议时，受到媒体追访时声 

称，他将出席周末举行的公正党 

代表大会。这也是继去年公正党 

的当选后，阿兹敏首度出席公正 

党政治局的会议。

阿兹敏指，他和2018年公正 

党大会票选的中央理事，现在将

射面絲

要和安华会面，以讨论党目前的 

定位和即将举行的党代表大会。 

他们将讨论数项重要的课题，而 

他也将和票选中央理事出席本周 

末举行的党代表大会。

不过，当询及是出席哪一场 

大会时，阿兹敏则笑而不答，在 

旁的副主席蔡添强则补充：「只 

有一场大会。」

他强调，他和同僚跟安华会 

面后，将发表文告说明他和票选 

中央理事与安华的会面结果。

阿兹敏在接受媒体简短访问 

后，就和数名阿兹敏阵营的公正 

党领导包括副主席祖莱达、蔡添 

强、高渊国会议员拿督曼梳、副 

议长兼答株巴辖国会议员拿督莫 

哈末拉昔等人，一同上楼与安华 

会面。有关会议是在国会前临时 

议会厅建筑物的2楼举行。而公正 

党政治局的会议是下午5时开始。
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r兹敏情a±团党7

直挂云帆

谢诗坚
•时事评论员

事情发展至此，已反 

映出问题的严重，任何 

的斡旋都无法化解两派 

的杈力斗争和矛盾。表 

面的和解已没有多大的 

意义，所以现在是分析 

双方的强与弱。

正党的安华与阿兹敏的斗争已进入白热 

^化，而且可以用「破镜难圆」来形容。

在斗争的过程中，只能有一方是胜利 

者，达成和解的可能不大。即便有人期望马哈 

迪出面幹旋，化解两人的恩怨，但没有迹象显 

示马哈迪是适当的调解人。反倒是阿兹敏阵营 

有派人伸出触角，寻求和解的可能。可是进展 

不大，即使暂时按兵不动，也难保将来不会闹 

分裂。两人从合作走向摊牌，是有一个政治大 

变化的过程。

首先，马哈迪与安华之间曾有过「不共 

戴天」的斗争，如果不是因为马哈迪急于将纳 

吉拉下马，他是不会在2016年与安华「一笑泯 

恩仇」的。他们两人的恶斗起于1998年。一场 

「烈火莫熄」的运动也历久不息。结果安华等 

了20年才把国阵（巫统）拉下马，但功劳不全 

归在安华身上’而是马哈迪的改弦易撤造就了 

反对党的胜利。当时安华身陷囹圄，未能参与 

竞选活动，也就给马哈迪及其昔日的同僚一个 

机会向纳吉全面进攻。

阿兹敏派掌内阁要职

八方论见征稿

《名家》版《八方论见》 

栏目，供各界人士发表意见， 

唯不设稿费。

来稿请附真实姓名与联系 

方式，并以电脑打字，电邮至 

opinion@orientaldaily.com. my 

予本报言论互动组编辑。本版 

谢绝一稿多投，亦不做任何私 

人回复。

当时，马哈迪也明白「一山难容二虎」 

的道理，他不可能参加由安华领导的公正党， 

这等于他不能掌控权力。他也不可能加入由伊 

党衍生出来，由莫哈末沙布领导的诚信党。

此外，当时马哈迪在2003年退休时，他 

将巫统的领导权先后交给阿都拉及纳吉后，他 

在巫统的影响力已逐渐消失。所以他不可能重 

回巫统再重握权力。

另一方面，伊党已向宗教的道路滑下 

去，是不会欢迎马哈迪的；而马哈迪也不会 

「自取其辱」，因为在2018年大选前，伊党拒 

绝了马哈迪的合作，也没直接与阿兹敏合作。

因此，马哈迪唯一的出路是另起炉灶， 

在新政党中另辟蹊径。换句话说，马哈迪所成 

立的土著团结党只能角逐巫统拥有的议席，包 

括巫统的强区。在不受看好下，马哈迪的奇招 

就是反对党只使用一个竞选标志，即公正党的 

蓝眼睛。就这样，马哈迪的土团党倒成了「巫

统第^」’纯粹是马来人及土著组成的政党。

当509大选开票后，反对党意料之外地起 

而执政。除了马哈迪重任相位外，另一个备受 

注目的人物就是阿兹敏了。

就在安华被特赦的过程中，阿兹敏被马 

哈迪安在管理国家经济大权的位置上。而吊诡 

的是旺阿兹莎出任副首相，正如在选前，反对 

党组成的希盟有指定第二把交椅交给公正党。

但谁都知道，旺阿兹莎只是过渡时期人 

物，迟早会由其丈夫取而代之。再说她担任的 

家庭妇女部长也与其副揆地位不协调。这也是 

为何安华被特赦后急于找一个国席参加补选。

虽然安华曾口口声声说他不在意有没有 

入阁，但一位接班人未在内阁中是有些说不 

过去的；尤其是阿兹敏在政府中影响力越来越 

大。如果安华不及时走向权力核心，恐怕政府 

中重要的决策他是未能参与和知晓的。

除了阿兹敏外，公正党的副主席祖莱达 

及砂州主席巴鲁比安，分别出任房屋部长及工 

程部长。当这三位大将不是安华人马时，再加 

上安华又不在内阁内，则阿兹敏派的发难就随 

时可以使安华难堪和下不了台。

今次的直接导火线是在11月24日，公正 

党纪律委员会根据反贪会的调查报告和建议， 

开除中央理事扎卡利亚和党员依斯迈的党籍， 

「罪名」是被指在去年党选中贿选。

表面和解不再有意义

在11月30日以阿兹敏为首的20名党中央 

理事发表联署声明，抗议党纪律委员会开除两 

人，他们在联署中指责纪委会未按正当程序作 

出开除的决定，并要求安华就此作出道歉。这 

两人是阿兹敏派的人。

安华后来表态’他原先被告知联署声明 

是针对开除两名党员之事作出抗议，不知为何 

又加了「道歉」这一要求。这样的声明显然是 

要安华收回开除成命，也向相关者道歉。但如 

果安华依了此事，就等于颜面尽丧，也不再适 

合当党主席。这是阿兹敏派向安华发出最严厉 

的指责。

针对此事，安华派的阵营说：有关开除是在 

中央理事会上通过的，没有不妥之处。反之阿兹 

敏派不依不饶，要安华「认错」。

事情发展至此，已反映出问题的严重，任 

何的斡旋都无法化解两派的权力斗争和矛盾。 

表面的和解已没有多大的意义，所以现在是分析 

双方的强与弱。50名国会议员中，安华派约占有 

30-35席；阿兹敏派占15-20席。在形式上，阿兹 

敏较处下风。

在去年的党选中，安华派的大将拉菲兹与阿 

兹敏的恶斗争夺署理主席职，最后是阿兹敏保住 

此职，站稳脚跟。阿兹敏在2011年当选党署理 

主席后，于2014年出任雪州大臣，势力进一步膨 

胀，也牢控雪州政权。

其实在201 5年时，因旺阿兹莎及拉菲兹支 

持与诚信党合组「希盟」时，开始受到阿兹敏派 

质疑，他们共有25位中央理事要求党主席解释组 

织希盟的目的。因为阿兹敏认为若未拉拢伊党合 

作，反对党将蒙受损失。不过，拉菲兹则要与诚 

信党合作，理由是伊党已走上宗教路线。

在今天，阿兹敏派中的大将都已不出席党中 

央理事会议；安华又投鼠忌器，造成公正党内部 

呈现不稳。如果安华控制不了对部长委派，就无 

法更换反安华派的领袖在政府中担任重要职位， 

因此公正党的分裂将是必然的。最后阿兹敏派不 

是加入土团党就会另立新党。但当下政党已太 

多，看来阿兹敏走向土团党是较大可能，这也有 

助马哈迪壮大土团党。
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领导层解决问题公青团署理表欢迎
吉隆坡4日讯|公青团署理

团长希尔曼对党主席拿督斯里安 

华和署理主席阿兹敏阿里，为加 

强团结及党和谐所做的努力，表 

示欢迎。

希尔曼在发表文告称，在公 

正党大会召开前夕，安华和阿兹 

敏阿里为加强团结及党和谐所做 

的努力，公青团对此表示欢迎。

他说，感谢领导层解决了过 

去数周围绕在主持开幕领袖一事 

的问题，对于通过讨论达成的决 

议，即遵循党传统和契约，由署 

理主席主持5曰的公青团和妇女组 

代表大会开幕。「我们也欢迎公 

正党顾问旺阿兹莎主持6曰的公青 

团和妇女组代表大会闭幕。」 

希尔曼也呼吁，全国各地的

共青团代表动员起来参加12月5 

曰至8日举行的公正党代表大会。

此前，公青团因没有邀请阿 

兹敏为公青大会开幕而引发内部 

纠纷，团内支持阿兹敏和安华的 

两派人马互不相让，不仅在开幕 

人上差点闹双包，还传出阿兹敏 

阵营将在吉隆坡的万丽酒店策划 

另场大会。
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雪逐步改善精明巴士服务
莎阿南4日讯|针对《2018 

年第二系列总稽查司报告》点出 

雪州精明巴士服务存在6项缺点一 

事，雪州行政议员黄思汉表示， 

州政府以开放的态度接受批评， 

并且也对有关问题知情，目前正

在探讨及逐步改善中。

他周二出席2019年干净厕所 

认证颁发仪式时指出，州政府于 

201 5年推行精明巴士时，是分成 

数阶段落实，其中初阶段首要是 

扩大川行路线，确保12个地方政

府都设有免费巴士服务。他说， 

雪州共有138辆巴士及43条路 

线，已达到初步目标，接下来则 

是迈入次阶段的提升服务工作。

稽查报告提出的缺点，包括 

州政府在规划时，未设定关键绩 

效指标及行动蓝图，而且没考量 

到完善的辅助设施，同时缺乏乘 

客计算系统，数据不够全面等。
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万达大学学院满足设计热忱
时代变迁，设计不再只是端正书写、别具一格的摆设、栩栩 

如生的绘画或颜色搭配而已，从外观，到触感、质量、应用程式 

等，生活中的每个细节都是设计元素。

现今的消费者不只重视视 

觉美感体验，也非常注重使用体 

验。市场上的产品若不兼具多功 

能、高质量与讨人欢喜的视觉效 

果，将被消费者所淘汰。因此各 

领域的设计师，都是现今市场极 

具需求的人才和技术。

万达大学学院（First City 

UC )设计与建筑环境系院长表

示，该校设计系学生有不少与业 

界专业团体接触的机会，如马来 

西亚室内设计师学院（MIID )、 

马来西亚设计师理事会和wREGA 

等0

「学生不仅有机会在设计比 

赛上展示作品，还能得到业界合 

作伙伴的指点。今年9月，万达 

设计与建筑环境系学生参与了由 

King Koil举办的室内设计比赛， 

并斩获了冠军奖项。」

多元化设计课程

万达大学学院为期一年的 

美术与设计大学基础课程，将帮 

助学生打造扎实的美术与设计基 

础，掌握2D和3D的设计知识，对 

于学生未来选择平面设计或室内 

建筑或其他课程都不是难题。

平面设计大专文凭培养能利 

用字体、符号、颜色和图片等，

创造以「视觉」与人进行沟通和 

表达桥梁的平面设计师。现今人 

们生活节奏不停加快，因此再吸 

引人的信息，要是没了吸引眼球 

的设计，就无法传达给群众。

室内设计不单只是在有限 

的空间进行规划，还得配合顾 

客需求，协调不同元素，将之 

实体化。该校学生将在室内设 

计大专文凭课程中，掌握使用 

AUTOCad、3D Studio Max、Google 

Sketchup、Adobe Photoshop和 

Adobe Illustrator，以应付未来 

工作上必不可少的应用软件。

将时尚、情感和体验等7C素 

串联一起，制定营销战略，是现 

今社会需要的时尚营销员，涉及时 

尚平拍的运作流程、管理、营销、 

财务等。为期3年的时尚营销（荣 

誉）学士学位将确保学生掌握时尚 

营销和为品牌定位的知识。

该校时尚营销讲师陈玉林分

享，时尚营销课程的专业技能不 

仅广泛，在市场上的适用性也非 

常强，毕业生可从事的行业非常 

广泛，如时尚企业的营销顾问、 

营销管理员、出版策划员、时装 

表演策划工作等。

另外，曾参与1983年国产车 

宝腾赛佳设计项目的现任副教授莫 

哈默阿扎里表示，结合商业运行与 

创意设计的设计管理硕士学位，不 

但教导学生理解以往至今的艺术文 

化或设计知识，还会培育学生掌握 

公司的运作流程、营销战略定位、 

传播等的联动关系。」

学费减免优惠

万达大学学院将于12月6日 

至8日，在万达广场举办「一站 

式教育展」。届时，所有系学院 

将安排拥有丰富教学经验的导师 

在现场，为有意升学的学生给予 

最实惠的升学方向。现在报名 

2020年1月入学，将享有50%的学 

费减免优惠；报读硕士课程的校 

友，可享20%学费减免。欲知详 

情，请联络03-7727 3200或浏览 

www.firstcity.edu.my °

Page 1 of 1

05 Dec 2019
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: Supplement • Audience : 85,616 • Page: YQ8
Printed Size: 630.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Black/white
ASR: MYR 7,366.15 • Item ID: MY0038080496

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



蠢尤

堅j

秘
書圖

恩壞
負

(吉隆坡4日讯）公正党主席拿督斯里安华 

政治秘书法哈斯今日说，在第14届党代表大会 

召开前夕，安华办公室前研究员莫哈末尤索夫 

今天召开的新闻发布会，旨在破坏党的形象， 

及在党员之间制造混乱局面。

称巴德鲁策划发布会

他说，莫哈末尤索夫的发布会其实是由拥 
有“Chegubard”昵称的巴德鲁希山指使，其意 

图是破坏党的形象。

“作为 '名前党员，巴德鲁希山因遭到 

边缘化失势，感到不满，所以策划了上述发布 

会c ”

他在文告中指出，曾是终身党员的巴德 

一 〇=鲁，由于破坏党及在党员之间制造分裂，于3年 

前遭党撤回其终身党员资格:、

他说，巴德鲁当时指控时任雪州大臣拿督 

斯里阿兹敏卷人•宗与巴也英达（Paya Indah ) 

土地有关的交易，行为不当。

他透露，巴德鲁如今选择与莫哈末尤索夫串谋。

“莫哈末尤索夫是安华办公室前研究员，唯因抵触纪 

律问题而被革职。他的祖父已故莫哈末依德里斯与安华曾 

是好友，

他指出，为了遂私人议程，莫哈末尤索夫情愿被人利 

用，是人类忘恩负义的最佳例子。
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買房前應注意的事項

7•傑_

雪州安邦再也市议员

面上的房地产商百百 

款，良莠不齐又很难鉴 

别，不禁让人在决定购买房子时 

总会心惊胆跳，恐怕货木对办， 

甚至遭遇无法如期完工移交钥匙

的恶梦。

面对以上情况，如果自己 

住，或许还能勉强接受，只是心 

有不甘。但是，如果用作投资， 

倘若无法顺利出租，或无法取得 

预期投资回酬，恐怕将会血本无 

归。特别是在当下房价高涨及被 

髙估的年代，许多小市民可能一 

生中只有购买一次或两次房子的 

机会，且要花上一辈子辛苦积累 

的储蓄，因此在买房时应该更为 

谨慎，多做研究，以减低被无良 

房地产商剥削的可能性。

第一，区位因素考量。许多 

时候购屋者容易被房地产商或 

销售代理的文宣攻势和建筑模型 

所吸引，但有时理想和现实的差 

距还是会很大。购屋者可以把房 

地产商的计划，和当地县市议会 

宪报公布的《地方发展大蓝图》
(Rancangan Tempatan )做对比， 

若能亲身实地考察就更好。

《地方发展大蓝图》可从网 

上下载或向地方政府的规划部门 

借阅，因为发展大蓝图里的内容 

一般将会详细说明有关区域未来 

10至20年的综合发展愿景，例如 

周遭土地使用分区、公路衔接网 

络、公共交通规划、绿肺休闲空 
间、中小学保留地和公共设施如 

化粪池位置及高压电缆路径等。

为什么了解发展大蓝图很 

重要？因为里面可能会发现房地 

产商没有告知或刻意隐瞒的事 

情。举个例子，在吉隆坡旧巴生 

路的某个地盘，就以门前“建议 
中的单轨火车站点”（proposed

monorail station )作为其中一卖 

点，但如果购屋者仔细求证，或 

翻阅任何政府宪报文件，旧巴生 
路的单轨火车路线充其不过是某 

私人企业于2012年自荐的计划， 

至今不曾获得任何政府单位认可 

或证实。房地产商应该停止类似 

行销手段。

另一常见例子，则是房地产 

商以一览无遗的“无敌大海景” 

或“城市天际线”作为不同楼层 

和面向的价格区分法。此时，购 

屋者则要确认有关地盘周遭土地 

的潜在使用状况，因为最怕未来 
还有填海工程，或者旁边另外耸 

立一栋高楼，遮挡了视线，如果 

过于接近，更会影响房子的微气 

候如日照、湿度和通风程度，最 

终阳宅变阴宅。

第二，房地产商声誉。透过 

上司公司年报、部落格和网上论 

坛等方式，了解相关房地产商的 

背景，以及过去完成的房屋建设 

计划，是否准时完成或有烂尾， 

再到相关楼盘进行检视，了解有 

关房地产商是否重视手工品质、 

是杏重视周遭地景设计与绿肺、 

是否有足够停车位规划，并可前 

往联合管理层办公室了解交屋后 

的居住状况和投诉等。

在买房前也要仔细确认房 

子的实用面积、室内高度和排水 

系统设计等，以便交屋后发现货 

不对办时至少有所根据。有些房 

地产商为了卖出更多单位，刻意 

在有限的土地面积、密度和容积 

率下把每层楼高降低至不合理水 
平（一般公寓室内高度为2.8至3 

米），以致在安装石膏天花板和 

吊风扇后显得更低、更不舒适也 

不通风。

最重要的是，购屋者必须 

了解自己作为消费者可行使的权 

利，以免上当或遭到无良房地产 

商剥削后而感到无助。在社交媒 

体发达的时代，购屋者之间可打 

从购屋开始就迅速集结，组织关 

注群，监督兴建进度和品质，互 

相交换讯息，以便在发生争议时 

可增加集体向卖方谈判的筹码。
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趣_丨 ,/l：：

liM鐘
瓜拉雪兰莪县李氏宗亲会召开会议商讨举办第4周年纪念晚宴事宜。前排坐 

者左起为李锦辉、李泉历、李园德、李启汀及李文煌；前排坐者右起为李昌茂、 
李丈生及卓仲。

瓜雪縣李氏宗親會籌基金

29曰宴慶週年理事就職
(丹绒加弄4日讯） 

瓜拉雪兰莪县李氏宗亲会 
订于本月29日（星期日） 

下午6时，_在丹绒加弄明 

记酒家庆祝成立4周年纪 

念、新届理事宣誓就职礼 

及筹募活动基金晚宴。

理事会及晚宴筹委会 

日前联席召开会议商讨周 

年宴的准备事项及分配工 
作事宜。

蝉联主席的李文煌 

及筹委会主席李启汀联合 

主持会议，出席会议理事

众，对第4周年纪念晚宴 

提供周全看法和意见，确 

保晚宴成功举行，并取得 

预期筹款目标。雪州行政 

议员黄思汉受邀出席共进 

晚宴，借以增添气氛和声 

势。

推动赞助筹款奖掖

会议通过推动赞助 

方式筹款及所给予的奖掖 
如下：凡捐助2000或3000 

令吉或以上者，各获送

20张名誉券；捐助1000令 

吉者获赠10张名誉券；捐 
助500令吉者获赠5张名誉 

券
所有捐助500至3000 

令吉的主人都受邀参与 
剪彩。购买宴席1桌600令 

吉，餐券每张售60令吉， 

晚宴凭券人席进宴。

李文煌及筹委会吁 

请县内男女老少宗亲踊跃 

参与同欢共庆，觅世交促 

进宗谊。欲订购餐券、捐 

助及询问详情，可致电主 
席李文（013-336 6607 ) 

或财政李锦辉（019-327 

5681 )。
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(巴生4日讯）巴生 

艺术协会与马来西亚创 

价学会雪兰莪分会，定 

于12月14至22日，在马 

来西亚创价学会雪兰莪 

分会文化会馆底层展览 

厅联办“和平美展---话 

巴生2.0”，雪州行政议 

员拿督邓章钦将于12月 

15日（星期日）中午12 

时，为美展主持开幕。

巴生艺术协会会长 

李祈成说，一年一度的 

巴生艺术盛会，获得31 

名画家参与，共展出60 

多幅画作。作品媒介： 

油画、水彩、胶彩、水 

皇、书法及混合媒介 

等，题材以“巴生”为 

题材，包括有书法与水 

墨创作、景点写生及生活题材等。

开幕当天办3活动

开幕当天，将举行3项活动，

(一）“中国画寓意《四君子》”讲 

座会，由顾问吴文正主讲，（―）酡合 

农历新年来临，现场挥春写春联活动， 

(三）符戴锦老师主持“虾寿司”工作 

坊，欢迎现场观众参与。：

参展画家：曾昭承、吴文正、李 

祈成、谢金聪、谢惠载、蔡清坤、杨六 

南、谢盛财、李其璋、李晋锌、吴小 

山、_林先周、黄苗洋、叶宝心、彭诗

巴生藝術協會理事會
会务顾问：曾昭承、吴文正 
会长：李祈成 副会长：谢金聪 

秘书：吴小山

财政：林先周（美展筹委会主席） 
理事：李晋锌、李其璋、符戴锦

巴生艺术协会与马 

来西亚创价学会雪兰莪 

分会联办美展召开新闻 

发布会。前排左起为吴 

文正、曾昭承、李祈成 

及叶振华，后排左起为 

林先周、李晋辞、李其 
碑及吴小山。

晴、符戴锦、

明、杨荔云- 

忠、许秀如、

香O .

受邀画家：黄美、
兴、蔡静华、叶志伟、

沙（已故）、谢维强、

南红。

“和平美展---话巴生 

2.0”展览开放时间，中午 

12时至晚上9时（星期六和 

日），下午6时30分至9时30 

分（星期一至五）。

叶汉洲、梁美 

庄明兴、王翰 

黄子莹及王燕

余荣

陈金

欧阳

李祈成说，巴牛艺术协 

会成立丁•丨98Y中:7月711 (迄 

今34年历史），日前活跃会 

员有50多名，创会宗旨为促 

进艺术交流，保护艺术家权 

益，加强艺术家与画会的联 

系及定期展出会员作品等。

该会常年活动包括组织 

画展、旅行写生、讲座会、 

提供评审服务、会员聚餐、 

与其他艺术团体交流联系 

等。:详情可联络巴生艺术协 

会会长（012-278 8978 )。
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黃思漢：接受稽查報告批評

逐步改善雪精明巴士
(沙亚南4日讯）掌管雪州 

地方政府、公共交通及新村发展 

事务的行政议员黄思汉指出，雪, 
州政府以开放的态度接受《2018 

年第二系列总稽查司报告》关于 

雪州精明巴士不足之处的批评， 

并已确知有关缺点及将在明年逐 

步作出改善。
《2018年第二系列总稽查司 

报告》揭露，从2015至2018年耗 

资6350万令吉的雪:精明巴士服 
务存有6项缺点。 ■

他昨午出席“我的雪兰莪 

清洁厕所”颁奖礼后受询时表 
示，自2015年开始推行的雪州精 

明巴士，分为数个不同阶段进 

行，其中第一期计划是从2015年 

至今，目标是让雪州的12个地方 

政府都提供免费的巴士服务。

他说，第一期的目标已经 

达成，目前在各地方政府已有 

多达138辆巴士，川行在43个路 

线。

“报告指出的其中一项缺 

点是乘客计算系统问题，这是我

黄思汉指出，雪州政府以 

开放的态度接受《2018年第二 

系列总稽查司报告》的批评， 
并将在明年逐步改善雪州精明 
巴士服务。

们所知道的问题，并在积极改 

善；惟要如何在繁忙时间增加班 

?欠，非繁忙时间则减少班次，要 

如何去鉴定时段？就要有大数 

据，这是目前所缺少的。”

明年推行大馬卡乘巴士

黄
思汉指出，州政府将在 

明年推行以大马卡乘搭 

巴士，但很多人不了解这背后的 

目的，是为了要收集资料，包括乘 

客的年龄层，才能有效掌握乘客 

的数据。同时，也会落实向外籍人 

士征收1令吉的车资。

“在总稽查司报告出炉前， 

我们已经在准备第二期的工作， 

将会改善巴士服务，为了让巴士 

更加环保，将逐步采用电动巴 

士。”

他表示，早期所采用的电动 

巴士，出现许多技术性的问题， 

营运公司不能够达到所要求的服 

务水准，再加上成本也较高，因 

此已经取消采用电动巴士。

惟他相信，经过数年的技术 

提升，如今的电动巴士技术已经 

相当成熟，已有许多不同的供应 

商向州政府提呈建议书，接下来 

的计划是拟定路线图，逐步把柴 

油巴士换成电动巴士。

路線合約要每年更新招標
■^思汉指出，报告也点出

^•巴士委任的合约问题， 

但在雪州，州政府并没有完全的 

权限，目前是由陆路公共交通机 
构（APAD)所监管，需要向该局 

申请路线的批准，这也造成了行 

政上的不便。

他透露，州政府it拟定更有 

效率的管理模式，如每条路线要 

重新招新的营运公司，合约每 

年更新，这些仍不足最有 、 

效的方式，管理模式仍在 

商讨中。

他说，这些年来，

各地方政府都没有设立一 

个小组来管理雪州精明巴士，

更没有一个公共交通理事会来管

理，因此，当地方政府接获投诉 
时，该由谁负责？

他不忘感谢总稽查司报告点 

出这些问题，这些都是他们所注 

意到的问题，并且从去年开始研 

究合适的模式来改善缺点。
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將加入學校清真寺等組別

rhH
黄

思汉指出，公共厕所是一个大家 

都必须使用的设施，但经常接获 

投诉指公厕肮脏、故障、阻塞、有异味、管 

理失当等问题；这项计划旨在提高公众人士 

对于照顾公共厕所卫生的醒觉意识，这相当 

重要。

i说，尤其经常接获来自女性群体的投 

诉，指公共厕所卫生差强人意，甚至有女性 

告知宁愿忍受回家上厕所，也不愿使用公共 

厕所。

盼获奖业者成食肆模范

他透露，厕所的星级评分仍会持续进 

行，之后由各地方政府将会接手继续进行，

但会加人其他组别，包 

括学校、淸真寺、祈祷 

室及政府建筑物等。

他指出，州政府在今年耗资了近100万 

令吉，作为提升各地方政府辖区内的公共厕 

所，各地方政府至少提升一个公共厕所，这 
100万令吉也包括了发送给各食肆的1000令 

吉奖掖。

他补充，保持厕所的清洁卫生不只是政 

府的责任，大家都有责任和义务照顾厕所卫 

生，以让我国的厕所卫生情况有所提升。

他希望获奖的业者，能成为其他食肆的 

模范，共同打造公共厕所的卫生良好情况。

得奖的食肆业者在颁奖礼后合影。

根
据房屋及地方政府部的指南，公共厕所星级评分有5个 

等级，分别是非常清洁的5星（91至100%)、清洁的4 

星（81至90%)、满意的3星（71至80%)、中等清洁的2星（61至 

70%)、不清洁的1星（51%至60%)，至于50%以下则是肮脏水 

平，不获得星级。

根据指南，所审核的公共厕所准绳包括有水供、排污系统、 

通风系统、照明设备、地面、马桶、墙壁、天花板、^洗手盆的清 

"洁、厕所门、水喉的情况良好、没有异味、阻塞及积水、备有洗 

手液、厕纸、垃圾桶及厕所告示牌等。

食肆拥有卫生整洁的厕所环境，获选为我的雪兰莪清洁厕所。

须四星以上才算合格

雪州行政议员黄思汉昨午在“我的雪兰莪清洁厕所”颁奖礼 

上表示，此次是首次举办颁奖礼，由各地方政府依据房屋及地方 
政府部的指南去评分，共113间食肆厕所清洁厕所获得星级评价。

他指出，12个地方政府分别选出10间清洁的食肆厕所，但其 

中沙白县议会只选出7间符合资格的厕所，依据准绳至少要有四星 

以上才能算是合格的清洁厕所。

“我们会继续监督，也会突山•检杏各食肆的厕所，+只足保 

持食肆清洁，厕所也有良好的卫生，惟至今许多厕所的情况仍差 

强人意，这也足我们面对的一大挑战，必须改变文化来照顾厕所 

卫生

公廁星級評分5等級

各獲雪政府獎1千
(沙亚南4日讯）雪州113间卫生整洁的食肆厕所被认 

证为清洁厕所，获得州政府颁发1000令吉奖掖。

g..:.

:書：

屋級評價
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(吉隆坡4日讯）水务、 

土地及天然资源部长希维尔表 

示，水费和英达丽水排污费账 

单账单合并的计划，将逐步在 

各州陆续落实。

他强调，合并账单只是为 

了提高排污费的缴付率，不会 

影响水价。

他今R在国会下议院冋答 

公正党高渊区国会议员拿督曼 
梳的问题时说，该部从2016年 

3月1日在纳闽落实的“联合账 

单”试跑计划取得正面回响， 
当地排污费缴付率在2016年提 

高至87%，到了2018年更是达到 

90.4% ；

意与英达丽水合作推行合并账 

单计划0

“尽管如此，要落实这项 

计划，仍需要州政府的同意及 

批准。”

一次缴付2费用

‘因此，在纳闽落实合并 

账单计划后，英达丽水将在水 

务部的支持下，将合并账单计 

划扩大至其他州属。”

他表示，数个州属的水供 

公司都已经作出正面回应，愿

希维尔也指出，落实合 

并账单计划只是要简化付费程 

序，让用户只收到-张账单， 

-次性就能缴付两笔费用。

“此外，落实合并账单计 

划也能让人民准备面对国家水 

务工业的未来方向，即水供及 

排污服务的整合。”

他透露，政府目前每年为 

英达丽水提供近1亿5000万令 

吉的津贴，但接下来将逐年减 

少，以减低英达丽水对政府的 

依赖，让它成为独立自主的企 

业。

應對嚴重乾旱“水源壓力”

調漲水費雙臝方案

另
-方面，希维尔指 

_出，由于气候变化 

的关系，大马明年旱季期间将 

发生更严重的干旱，这将带来 

“水源压力”；因此，唯有调 

涨水费对水供公司与用户来说 

才是双赢方案£>

“在这样的情况下，不是 

处理过的净水，而是原水供应 

将会出现问题。”

“对于水务部是否同意调 
高水费，水费制定机制（TSM) 

已经存在，我将会在近期内宣
女”

希维尔回答伊党瓜拉登 

嘉楼区国会议员阿末安赞的附

加提问说，作为掌管水务的部 

长，他与他的部门一定要在应 

对水务课题上拿出勇气，为水 
务公Ul及用户带来双赢策略。

“我希望国会议员们理 

解，水是重要且庞大的需求， 

因此我们必须着重在水务工业 

领域上9

“若你询问作为水务部长 

的我，我们必须为这些领域提 

供重组计划，为了未来而调涨 

水费，以便他们能顺利及安全 

的运作:、”

“这样-来，你们（用 
户）就可以24小时、-年365天 

获得水源，不会面对危机。”
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潘俭伟（左三）在嘉玛莉亚（左起）、王诗棋以及库拉杜拉因（右起）、 
艾德里、黄书琪的陪同下，召开新闻发布会反驳纳吉指行动党在Jobstreet招聘网 

络枪手的言论。

潘儉偉：火箭沒聘網絡槍手

聘社媒撰寫員抗假消息
(吉隆坡4日讯）行动党宣传秘书 

兼白沙罗国会议员潘俭伟澄清，行动党 
在招聘网站JobStreet张贴的聘请社交媒 
体撰写员，是为了发布有关行动党和政 

府所做的一些丁作以及准确的新闻与消 

息，绝非如前首相拿督斯里纳吉所形 

容，是为了污蔑对手以及散播假新闻的 

网络枪手：

他今日在行动党总部召开新闻发 

布会指出，行动党也没能力像纳吉所说 

般，聘请100人。“我们确实希望聘请 

100人，但我们并没有能力这么做。

聘5人非100人

他透露，行动党只能聘请3到5名 

社交媒体撰写员，并依据申请者的能力 

和经验，给予2500令吉至5000令吉的薪 

水。

“如果是刚刚毕业的，我们可能 
给2500令吉的薪水，至于一些T.作了几 

年，比较有经验的，我们可能会给5000 

令吉的薪水，这些薪酬对行动党而言就 

不是问题。”

潘俭伟表示，“网络枪手”被指 

在政治人物的社交媒体专页发布负面评 

论，以及散播和煽动各种触及宗教和种 

族等敏感课题的假新闻，这与行动党欲 

聘请的社交媒体撰写员的丁作性质大不 

相同。

发布正确消息

他补充，因社交媒体成为民众获取 

资讯的主要渠道，行动党有必要聘请社 
交媒体撰写员，在脸书和推特等社交媒 

体发布正确的讯息和消息，以对抗越来 

越狷獗的假消息，以建立一个更美好的 

马来西亚。“这是•个正面的职业。”

他也反驳，“网络枪手”属于不能 

被公开的职业，因此行动党也不可能透 

过招聘网站来聘请这些“打手”。

“况且行动党办公室也没有空间安 
置100名网络枪手，而且这不是我们首 

次透过招聘网站聘请职员，我们在第14 

届大选前也有在招聘网站进行招聘，这 

是很正常的事。”

潘俭伟批评，纳吉才是最大的散播 

假新闻网络枪手。

他说，纳吉或许害怕自己的谎言会 

被真实证据逆转，因此只能透过散播非 

事实的假新闻来混淆视听。

潘俭伟也举例•系列网络枪手在社 

交媒体攻击希盟领袖的假新闻，包括原 

产业部长郭素沁被指反对伊斯兰、陈平 

是林吉祥和李光耀的亲戚等等

他坦言，希盟并不想理会这些假新 

闻，但倘若没有做出适当的制止，就会 

被无限量的扩大散播，进而影响希盟政 

府的施政丁作。.

潘俭伟也揶揄，感谢纳吉为行动党 

的招聘广告进行宣传。“感谢纳吉，他 

帮我们进行宣传后，申请人数在一天内 
激增4倍，让我们有更多的机会聘请优 

质的社交媒体撰写员。”

出席新闻发布会的行动党领袖还包 

括居銮国会议员黄书琪、无拉港州议员 

王诗棋、杜顺大州议员艾德里、万达镇 

州议员嘉玛莉亚以及八打灵再也市议员 

库拉杜拉因。

颜碧贞抨反对党歪曲事实

另-方面，行动党柔州州委颜碧贞 

在脸书发文澄清，网上流传“火箭请网 

络枪手诬蔑马华散播假新闻”的帖文是 

假消息，并抨击反对党歪曲事实。
“又是一则假新闻，请枪手Shoot 

(攻击）人，还要公告天下吗？发帖者 

也太弱智了！”

她受询时表示，行动党要聘请社 
交媒体撰写员并没有错，他们只是负 

责一般的社交媒体丁作，这并非网络枪 

手。
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霸佔雪水利局保留地

廢鐵回收廠
(士拉央4日讯）士拉央市 

议会严厉对付非法废铁（barang 

lusuh)回收厂，于今曰率队前往 

拆除这间位于柏丽玛士拉央花园 

(Prima Selayang)的回收厂。

这间废铁回收厂是霸占雪州水利 
灌溉局保留地，同时在不获市议会的 

批准下非法建设。
市议会援引1974年道路、水沟和 

建筑法令的第46 ( 1 ) a项条文，在11

月14日对[5丨收厂业者发出通知，惟业 

者依然不愿意搬出有关地段。

因此，市议会唯有展开取缔行 
动，出动30名市议会执法组人员，以 

及在瞥方、鹅唛县土地局及达鲁益山 
集团（KDEI3)的配合下，前往拆除 

有关非法建筑物。
市议会也呼吁公众必须遵守条 

规，不要在不被允许的地段上进行仟 

何建设，而市议会也会对态度冥顽不 
灵的人士采取严厉的行动。

市议会出动神手拆除非法废铁 

回收厂。

-.K
補

M…

回收厂堆满各种旧物废铁，对 

环境及市容造成影响。
市议会采取行动对付冥顽不灵的业者，率队拆除非法霸占保留地的一间 

.废铁回收厂。、
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“全国健 
康检查计划” 

将于12月8日在 

双溪龙镇的加 
影Putra专科医 

院举行。左起 
李国强、欧大 

杰、陈美红、 
刘佳达及陈家 

豪。

8日為B40免費體檢
地黒占：加影Putra專科醫院

(加影4日讯）配合《双溪龙 

健康嘉年华2019》的活动，“全国 

健康检查计划”（PeKa B40 )首次 

与私人医院合作，将于12月8日（星 

期日）在双溪龙镇的加影Putm专科 

医院为50岁以上的BSH生活援助金 

受惠者与伴侣提供医药检查福利。

根据了解，在蕉赖9英旱、友 

友花园、杜顺大区、山力花园、双 

溪龙镇、蕉赖皇冠城及蕉赖10英里 
共有6000名B40居民，因此受促勿 

错过这项免费医药检查，时间从上 
午8时至下午5时。

PeKa B40提供非传染性疾病早 

期筛查和及早干预性的治疗，例如 

精神健康和癌症，该计划是让低收 
人群体尽早进行健康检查和治疗。

刘佳达:传简讯通知合格者
加影市议员刘佳达指出，前来

参与康检查的B40群体，会收到相 

关部门通过手机传送简讯通知，符 
合资格者在当天可前往双溪龙Putm 

专科医院进行检查。

他说，《双溪龙健康嘉年华 
•2019》的主题是共享繁荣、全民安 

康，除了健康检查，主办单位在天 
也会举办健康讲座，让前来的市民 

透过讲座了解更多健康资讯。

他表示，“全国健康检查计 

划”是卫生部推行的计划，也是首 

次与私人专科医院合作，当天国际 

贸易及工业部副部长兼万宜区国 

会议员王建民将主持开幕，他鼓励 
B40居民踊跃众参这项健康检查。

此外，加影Putra专科医院首席 

'执行员欧大杰也表示，目前全马共 
有3间Putra专科医院，除了双溪龙 

镇，另外两间座落在崙株巴辖及安 

顺〇 . .
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林金瑛服務中心

格鬥擂台表演精彩
(加影4日讯）综合格斗擂台 

(MMA, Mixed’Martial. Arts)首度在蒸 

赖皇冠城商场举行友谊赛，来自各地区 

的参赛者精彩表演，吸引逾百民众棒 

场。

这项由加影市议员林金瑛服务中心 

举办的活动，首次将综合格斗擂台在皇 

冠城推广，雪州行政议员兼加影州议员 

许来贤为该活动主持开幕。

除了综合格斗擂台，主办单位还安 

排中华武术、.马来武术及印度传统武术 

进行表演。另外还有电玩竞技比赛，参 

加者是透过比赛赢取奖品。
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靈市廳與白沙羅KPJ合作

廚餘轉化能源減碳
(八打灵再也4日讯）八打灵再也市政厅今曰 

与白沙罗KPJ医陵签署备忘录，合作参与分解厨余 

计划，即回收食物残渣、剩食，经过机器处理转化 

成能源，实行废料转为财富（Waste to Wealth)的 

概念。

八打灵再也市长拿督沙尤迪指出，分解厨余计划是使 
用的机器是采用厌氧消化（Anaerobic Digestion)的技术， 

可把厨余转化为生产电力的沼气、堆肥液。

沙尤迪表示，继电力之后，垃圾是碳排放第二高的来 

源，因此分解厨余项目对城市减碳具有巨大影响力。

沙尤迪今早出席八打灵再也市政厅第6度举办的八打 

灵再也废料峰会致词时，这么指出。-

根据大会播放的影片内容显示，院方会把剩食、果 

皮、食物残渣收集起来，称重后载送往分解厨余中心，中 

心的工作人员会进行厨余分类，把合适的厨余投入分解机 

器内，最终可生产出沼气、肥料等。

沙尤迪：再循環省垃圾處理費
尤迪指出，市政厅今年耗资高达8500万令吉处理 

公共卫生与垃圾服务，土埋场费则多达1200万令 

吉，因此市政厅将会致力推行再循环项目，以达到节省开

沙尤迪（右六）颁发杰出承包商奖项后，与得奖公司代表合影。

€1

八打灵再也市政厅颁发社区无名英雄奖，共有4名居民获奖，即周秀 
美（左起）、李锦上、嘉拉胡丁和阿米努丁。左五起是李立贤、佐哈里、 
沙尤迪、邓惠国、阿末阿希、王友泰和拉希巴。

支W效果。

“如i再循环回收率大大提高,大家童复使用有关物 
品，那么垃圾间接减少，垃圾处理费亦随之降低。”

他指出，市政厅放眼今年的回收率达到30%,并希望 

利益相关者能够踊跃参与。

“为了鼓励民众在居家堆肥，市政厅提供免费堆肥 

桶，以及提供门牌税回扣的优惠。”

沙尤迪（前排左起）和巴万迪星签署备忘录，合作 
参与分解厨余计划。后排左起是李立贤、洪立高、佐冷 

里和莫诗慧。

吁各界爲低碳城市努力
、>卜尤迪表示，废料管理是市 

政厅迈向低碳城市所注重 

的一环，因为有关领域减少8%碳排 

放量。

他说，今年世界人居日的主题 

为“作为变废为宝创新工具的前沿 

技术”，而前沿技术在现今时代有 

助加速达成永续发展目标（SDG)及

应对气候变化。
沴尤迪表示，位于SS8的生态资 

源回收广场（PJ eco recycling plaza ) 

将成为参考与经济循环中心，即提 

供回收与再造服务与设施。

他呼吁大众、企业公司、非政 

府组织、居民踊跃与市政厅合作， 

共同努力为低碳城市迈进。

4市民獲“社區無名英雄獎”
i会同时颁发“社区无名英 
7、雄奖”给4名活跃于社区环 

保项目的居民，分别是李锦上（PJU 

9斯里白沙罗，SD10)、嘉拉胡丁 

(PJ5帝沙孟达里第3座）、周秀美 

(SS20)和阿米努丁（SS7)。来自 

斯里斯迪亚的王碧梅则荣获2019年 

杰出八打灵再也干净大使。

市政厅另外亦颁发杰出承包商

奖给5名承包公司。

出席者包括八打灵再也副市长 
佐哈里、固体废料管理及公共清洁 

组主任李立贤、八打灵再也市议员 

王友泰、邓惠国、阿末阿希、拉希 

巴、白沙罗KPJ医院营运与临床项目 
经理巴万迪星、CH Green公司首席执 

行员洪立高和白沙罗KW医院饮食治 

疗师莫诗慧。.
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加影工艺城的免费法律咨^将于12月6日举行，左四为李文彬。~

李文彬：提供免費諮詢

律師明走入加影茶室
(加影4日讯）律师走入茶 

室，为面对法律问题的民众提供免 

费法律咨询。

这项由加影市议员丘钦瀚及 

加影惜缘慈善团联办的免费法律咨 

询，将于12月6日（星期五）在加影

工艺城1/2路芽菜鸡茶室举行，时间 

从下午2至5时。

万宜区社青团团长李文彬表 

示，这次特地选在茶室为民众提供 

免费法律咨询，任何民众如有法律 

疑问，受促出席向律师寻求意见。
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謝詩堅
•時事評論員

直掛雲帆

事情发展至此，已反映出问题 

的严重，任何的斡旋都无法化解 

两派的杈力斗争和矛盾。表面的 

和解已没有多大的意义，所以现 

在是分析双方的强与弱。

//v正党的安华与阿兹敏的斗争已进 

&人白热化，而且可以用「破镜难 

圆」来形容。在斗争的过程中，只能有 

一方是胜利者，达成和解的可能不大。 

即便有人期望马哈迪出面斡旋，化解两 

人的恩怨，但没有迹象显示马哈迪是适 

当的调解人。反倒是阿兹敏阵营有派人 

伸出触角，寻求和解的可能。可是进展 

不大，即使暂时按兵不动，也难保将来 

不会闹分裂。两人从合作走向摊牌，是 

有一个政治大变化的过程。

首先，马哈迪与安华之间曾有过 

「不共戴天」的斗争，如果不是因为 

马哈迪急於将纳吉拉下马，他是不会 
在2016年与安华「一笑泯恩仇」的。 

他们两人的恶斗起於1998年。一场 

「烈火莫熄」的运动也历久不息。结 

果安华等了2〇年才把国阵（巫统）拉 
下马，但功劳不全归在安华身上，而 

是马哈迪的改弦易辙造就了反对党的 

胜利。当时安华身陷囹圄，未能参与 

竞选活动，也就给马哈迪及其昔曰的 

同僚一个机会向纳吉全面进攻。

阿兹敏派掌内闇要職

当时，马哈迪也明白「一山难容 

二虎」的道理，他不可能参加由安华领 

导的公正党，这等於他不能掌控权力。 

他也不可能加入由伊党衍生出来，由莫 

哈末沙布领导的诚信党。此外，当时马 
哈迪在2003年退休时，他将巫统的领导 

权先後交给阿都拉及纳吉後，他在巫统 

的影响力已逐渐消失。所以他不可能重 

回巫统再重握权力。

另一方面，伊党已向宗教的道 

路滑下去，是不会欢迎马哈迪的；而 

马哈迪也不会「自取其辱」，因为在 
2018年大选前，伊党拒绝了马哈迪的 

合作，也没直接与阿兹敏合作。

因此，马哈迪唯一的出路是另起 

炉灶，在新政党中另辟蹊径。换句话 

说，马哈迪所成立的土著团结党只能 

角逐巫统拥有的议席，包括巫统的强 

区。在不受看好下，马哈迪的奇招就 

是反对党只使用一个竞选标志，即公 

正党的蓝眼睛。就这样，马哈迪的土 

团党倒成了「巫统第二」，纯粹是马 

来人及土著组成的政党。
当509大选开票後，反对党意料之 

外地起而执政。除了马哈迪重任相位 

外，另一个备受注目的人物就是阿兹 

敏了。就在安华被特赦的过程中，阿 

兹敏被马哈迪安在管理国家经济大权 

的位置上。而吊诡的是旺阿兹莎出任 

副首相，正如在选前，反对党组成的 

希盟有指定第二把交椅交给公正党。

但谁都知道，旺阿玆莎只是过 

渡时期人物，迟早会由其丈夫取而代 

之。再说她担任的家庭妇女部长也与 

其副揆地位不协调。这也是为何安华 

被特赦後急於找一个国席参加补选。

虽然安华曾口口声声说他不在意 

有没有入阁，但一位接班人未在内阁

中是有些说不过去的；尤其是阿兹敏 

在政府中影响力越来越大。如果安华 

不及时走向权力核心，恐怕政府中重 

要的决策他是未能参与和知晓的。

除了阿兹敏外，公正党的副主席 

袓莱达及砂州主席巴鲁比安，分别出 

任房屋部长及工程部长。当这三位大 

将不是安华人马时，再加上安华又不 

在内阁内，则阿兹敏派的发难就随时 

可以使安华难堪和下不了台。
今次的直接导火线是在n月24 

曰，公正党纪律委员会根据反贪会的 

调查报告和建议，开除中央理事扎卡 

利亚和党员依斯迈的党籍，「罪名」 

是被指在去年党选中贿选。

表面和解不再有意義

在11月30日以阿兹敏为首的20名 

党中央理事发表联署声明，抗议党纪律 

委员会开除两人，他们在联署中指责纪 

委会未按正当程序作出开除的决定，并 

要求安华就此作出道歉。这两人是阿兹 

敏派的人。安华後来表态，他原先被告 

知联署声明是针对开除两名党员之事作 

出抗议，不知为何又加了「道歉」这一 

要求。这样的声明显然是要安华收回开 

除成命，也向相关者道歉。但如果安华 

依了此事，就等於颜面尽丧，也不再适 

合当党主席。这是阿兹敏派向安华发出 

最严厉的指责。

针对此事，安华派的阵营说：有关 

开除是在中央理事会上通过的，没有不 

妥之处。反之阿兹敏派不依不饶，要安 

华「认错」。事情发展至此，已反映出 

问题的严重，任何的斡旋都无法化解两 

派的权力斗争和矛盾。表面的和解已没 

有多大的意义，所以现在是分析双方的 
强与弱。50名国会议员中，安华派约占 

有30-35席；阿兹敏派占15-20席。在形 

式上，阿兹敏较处下风。

在去年的党选中，安华派的大将 

拉菲兹与阿兹敏的恶斗争夺署理主席 

职，最後是阿兹敏保住此职，站稳脚 
跟。阿兹敏在2011年当选党署理主席 

後，於2014年出任雪州大臣，势力进一 

步膨胀，也牢控雪州政权。其实在2015 

年时，因旺阿兹莎及拉菲兹支持与诚信 

党合组「希盟」时，开始受到阿兹敏派 
质疑，他们共有25位中央理事要求党主 

席解释组织希盟的目的。因为阿兹敏认 

为若未拉拢伊党合作，反对党将蒙受损 

失。不过，拉菲兹则要与诚信党合作， 

理由是伊党已走上宗教路线。

在今天，阿兹敏派中的大将都已 

不出席党中央理事会议；安华又投鼠 

忌器，造成公正党内部呈现不稳。如 

果安华控制不了对部长委派，就无法 

更换反安华派的领袖在政府中担任重 

要职位，因此公正党的分裂将是必然 

的。最後阿兹敏派不是加入土团党就 

会另立新党。但当下政党已太多，看 

来阿兹敏走向土团党是较大可能，这 
也有助马哈迪壮大土团党。
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瞄鼸拥雜瞧幕
吉隆坡4日讯随著人民公正党署理主 

席拿督斯里阿兹敏今曰会见党主席拿督斯 

里安华后，之前闹得不可开交的公青团与 

妇女组代表大会的开幕主宾「闹双包」风 

波，终于获得解决！

安华（右）与阿兹敏在国会大厦会面，平息了连日来因党大会而引发的派系纠纷。

公正党通讯主任法米指出， 

公正党两大臂膀的大会开幕，将 

由阿兹敏阿里主持，而副首相兼 

公正党顾问拿督斯里旺阿兹莎则 

主持闭幕。

法米在公正党政治局会议后 

接受媒体访问时说，阿兹敏将主 
持周四举行的公青团和妇女组代 

表大会开幕礼，旺阿兹莎将主持 

周五（I2月6日）下午的闭幕。

他希望所有领导都将出席， 

除了一些人或在外有官方活动 

的，并希望在大会里能听取所有 

领导人的意见。「希望本届的代 

表大会，能够看到党的力量，以 

及党未来的方向。」

他指出，今天的会议已听取 

了所有人的意见，然后才做出上 

述决定。询及是否还有「并行」 

代表大会时，法米说，只有一个 

代表大会，而阿兹敏阿里、蔡添 
强、拿督斯里三苏依斯干达等人 

都认同，只有一个代表大会。

所有人出席大會

华说，所有人都受邀出席大会。

阿兹敏阿里于今日下午傍晚 
6时10分现身，准备出席公正党政 

治局会议时，受到媒体追访时声 

称，他将出席周末举行的公正党 

代表大会。这也是继去年公正党 

的当选后，阿兹敏首度出席公正 

党政治局的会议。
阿兹敏指，他和2018年公正 

党大会票选的中央理事，现在将 

要和安华会面，以讨论党目前的 

定位和即将举行的党代表大会。 

他们将讨论数项重要的课题，而 

他也将和票选中央理事出席本周 

末举行的党代表大会。

不过，当询及是出席哪一场 

大会时，阿兹敏则笑而不答，在 

旁的副主席蔡添强则补充：「只 

有一场大会。」

他强调，他和同僚跟安华会 

面后，将发表文告说明他和票选 
中央理事与安华的会面结果。

阿兹敏在接受媒体简短访问 

后，就和数名阿兹敏阵营的公正 

党领导包括副主席袓莱达、蔡添 

安华在会议后仅简短地向媒 

体表示，今日的会议是很好的会 

议。他也形容，即将举行的党代 

表大会，也会是很好的大会。

询及阿兹敏阿里阵营的领袖 

是否受邀出席党代表大会时，安

强、高渊国会议员拿督曼梳、副 

议长兼荅株巴辖国会议员拿督莫 

哈末拉昔等人，一同上楼与安华 

会面。有关会议是在国会前临时 

议会厅建筑物的2楼举行。而公正 

党政治局的会议是下午5时开始。
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